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Co zrobić z foliami
rolniczymi,
by nie lądowały w lasach? str. 7

Samochody
zastawiają wyjazd
wozom strażackim. str. 2

Oporów�|�inwestycje�za�ponad�2,5�mln�zł

Drogi, SUW 
i termomodernizacja
28 grudnia radni przyjęli 
budżet gminy Oporów na 
2019 rok. Pomimo że jest to 
pierwszy rok po wyborach, 
gmina nie zwalnia tempa 
realizacji inwestycji, w tym 
roku zaplanowała na nie 
aż 2.540.000 zł.

Do tego nie planuje zaciągania 
kolejnych kredytów, a nawet za-
planowano 150.000 zł nadwyżki 
budżetowej, która ma być prze-
znaczona na spłatę kredytów już 
zaciągniętych. – Pomimo roku 
wyborczego realnie inwestowali-

śmy i wydawaliśmy gminne pie-
niądze – mówi wójt Robert Paw-
likowski. – Dlatego w tym roku 
możemy sobie pozwolić na kolej-
ne tak duże inwestycje.

W 2019 roku gmina nadal chce 
inwestować w modernizację dróg 
gminnych.  str. 5

Gmina Bedlno�|�w�wypadku�w�Groszkach�poszkodowany�nauczyciel

Potrzebna krew i modlitwa
W wypadku drogowym w Groszkach, do którego doszło 2 stycznia rano, 
poszkodowanym kierowcą Skody Octavii był 35-letni Kamil Gałązka, nauczyciel 
wychowania fi zycznego w szkole w Bedlnie oraz prezes klubu GKS Bedlno.

Teraz społeczność szkolna 
oraz rodzice dzieci uczęszczają-
cych do klubu zaczynają organi-
zować pomoc dla szanowanego 
pedagoga i wychowawcy mło-
dzieży.

– Następnego dnia, w czwartek, 
3 stycznia, o 17.00 wraz z dziećmi, 
młodzieżą, nauczycielami i rodzi-
cami uczniów uczestniczących 
w zajęciach klubu GKS Bedlno 
uczestniczyliśmy we mszy świętej 
odprawionej w intencji pana Ka-
mila, który pracował w szkole od 
10 lat – mówi Ewa Kowalska, dy-
rektor SP w Bedlnie. 

– Wspólnie modliliśmy się 
o powrót do zdrowia. Teraz co-
dziennie w szkole odmawiamy 
dziesiątkę różańca w jego intencji 
– dodaje.

Przypomnijmy, że na skutek 
wypadku pan Kamil z ciężki-
mi obrażeniami wewnętrznymi 
został przewieziony do szpitala. 
W takich chwilach człowiek jest 
bezradny. Co może? – pozostaje 
tylko modlitwa, by wszystko skoń-
czyło się szczęśliwie. 

Młodzież, ich rodzice i nauczy-
ciele mają nadzieję, że młody, 
wysportowany organizm poradzi 

sobie z pokonaniem powypadko-
wych urazów.

Póki co, dla Kamila potrzebna 
jest krew, którą można oddawać 
w punkcie krwiodawstwa w szpi-
talu w Kutnie, podając imię i na-
zwisko poszkodowanego. 

Jak mówi dyrektor Ewa Kowal-
ska, podejmie też działania, aby 
ambulans Regionalnego Centrum 
Krwiodawstwa i Krwiolecznic-
twa z Łodzi przyjechał do Bedl-
na. Warunkiem jest zebranie gru-
py 15-20 osób, które zechcą oddać 
krew. Z tym jednak nie powinno 
być problemu.  dag

Żychlin�|�sztab�wośP�w�zs�nr�1�im.�a.�Mickiewicza

Oddział Zamknięty, tort i światełko do nieba
Po raz kolejny 
w Żychlinie zagra 
Wielka Orkiestra 
Świątecznej Pomocy. 
Finał akcji będzie 
w niedzielę,
13 stycznia. Na ulice 
Żychlina, Śleszyna 
oraz ościennych gmin 
w Oporowie
i Bedlnie wyjdzie 
60 wolontariuszy.

W tym roku w Żychlinie bę-
dzie tylko jeden sztab. Do akcji 
włączył się też Żychliński Dom 
Kultury oraz Urząd Gminy w Ży-
chlinie, które ufundowały koncert 
i pokaz fajerwerków.

W tym roku w ramach XXVII 
akcji Wielkiej Orkiestry Świą-
tecznej Pomocy pieniądze będą 
zbierane na zakup sprzętu dla 
specjalistycznych szpitali dzie-
cięcych, jakich 50 funkcjonuje 
w Polsce. 

Do szpitali mają być zakupio-
ne urządzenia do badania za po-
mocą rezonansu magnetycznego, 
tomografy komputerowe, apara-
ty do diagnostyki RTG (w tym 
aparaty mobilne), wysokiej klasy 
ultrasonografy, echokardiogra-
fy czy sprzęt endoskopowy z to-
rem wizyjnym dla gastroentero-
logii. Jak mówi szef WOŚP Jerzy 
Owsiak, wielka orkiestra nie jest 
w stanie naprawić systemu opie-
ki zdrowotnej, ale może pomóc 

w utrzymaniu wysokich standar-
dów i możliwości w leczeniu.

Od rana na ulicach będą kwe-
stować wolontariusze. Po połu-
dniu, od godz. 16.00, muzyką 
będzie rozbrzmiewać Żychliński 
Dom Kultury. Na początku na 
scenie pojawią się sekcje domu 
kultury. O godz. 18.30 rozpocz-
nie się koncert gwiazdy wieczo-
ru – zespołu Oddział Zamknięty. 
O godz. 20.00 będzie tort dla 
mieszkańców i światełko do nie-
ba, czyli pokaz fajerwerków.  dag

Żychlińscy wolontariusze�podczas�ubiegłorocznej�akcji.�

o zeSPoLe oDDzIaŁ zaMKNIęTy
–�to�zespół�rockowy�
z�warszawy,�który�powstał�
w�1979�roku.�skład�zespołu�
wielokrotnie�się�zmieniał,�choć�
zawsze�występował�w�nim�
wojciech�łuczaj-Pogorzelski.�
Nazwa�zespołu�pochodzi�
od�rodzaju�oddziału�w�szpitalu�
psychiatrycznym,�do�którego�
trafi�ł�współzałożyciel�grupy�
krzysztof�Jaryczewski,�by�

uniknąć�zasadniczej�służby�
wojskowej.�zespół�grał�ostrą�
muzykę�rockową�i�często�
wzbudzał�kontrowersyjne�
zachowania�swoich�fanów.�
w�repertuarze�ma�wiele�hitów�
jak:�„andzia�i�ja”,�„Jestem�zły”,�
„świat�rad”,�„Na�to�nie�ma�
rady”,�„Gdyby�nie�ty”�
i�najnowsze�„kiedy�pada”�
i�„Ja�wiem”.�
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Dwie farmy
fotowoltaiczne
powstaną w gminie Bedlno. str. 5

Do wypadku doszło na drodze krajowej 92 w�miejscowości�Groszki.�
Ranny�został�wówczas�kamil�Gałązka.�
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Żychlin 
Odszedł znany 
społecznik
W wieku 79 lat, 5 stycznia 
zmarł Jan Kaczmarek, 
który przez całe życie był 
aktywny społecznie. 
Pogrzeb odbędzie się
10 stycznia o godz. 13.00 
w kaplicy w Żychlinie.

Jan Kaczmarek był założycie-
lem Spółdzielni Mieszkaniowej 
w Żychlinie w marcu 1977 roku 
i pierwszym prezesem spółdziel-
ni. W latach 1994-1998 był rad-
nym II kadencji Rady Miejskiej 
w Żychlinie. Był też wieloletnim 
przewodniczącym koła os. nr 2 
w Żychlinie, przez wiele lat był też 
prezesem Rodzinnych Ogrodów 
Działkowych w Żychlinie.  dag

Żychlin�|�Projekt�budżetu�na�2019�rok

Inwestycje w tym roku
tylko za 2,1 mln zł
W piątek 4 stycznia 
spotkały się wszystkie 
komisje Rady 
Gminy w Żychlinie, 
aby dyskutować na temat 
przedłożonego przez 
burmistrza Grzegorza 
Ambroziaka projektu 
budżetu na 2019 rok.

Dochody budżetu mają, we-
dług tego projektu, wynieść ok. 
43,5 mln zł, ale wydatki inwe-
stycyjne tylko 2,1 mln zł, pod-
czas gdy w roku wyborczym sta-

nowiły one kwotę ponad 6,7 mln 
zł. Zadłużenie gminy planowane 
w 2019 roku to kwota 12,383 mln 
zł. W 2015 roku zadłużenie wyno-
siło tylko 7,764 mln zł.

Budżet gminy jest niedosza-
cowany w wysokości ok. 1,5 mln 
zł. Tyle brakuje środków na wy-
nagrodzenia w różnych jednost-
kach – wyjaśniała radnym Emilia 
Rajewska, skarbnik gminy. – Bra-
kujące kwoty będziemy uzupeł-
niać sukcesywnie wraz z wpły-
wem dodatkowych dochodów, jak 
to zwykle bywa w roku budżeto-
wym.  str. 3
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Żychlin�|�strażnica�przy�ul.�3�Maja

Nie parkuj przed strażnicą!
Strażacy z OSP Żychlin
apelują do kierowców, 
mieszkańców okolicznych 
gmin, którzy w dni targowe 
notorycznie parkują 
swoje auta na placu przed 
strażnicą zastawiając 
wyjazd – by tego nie robili.

Strażacy problem zgłosili do 
włodarzy gminy. Sami też przy-
chodzą w dni targowe i pilnu-
ją niezdyscyplinowanych kie-
rowców, by parkowali w innych 
miejscach. – Byliśmy z kontrolą 
w OSP Żychlin i rzeczywiście stra-
żacy mają problem z wyjazdem 
w dni targowe – mówi Zdzisław 
Pęgowski, rzecznik PSP w Kutnie. 
– Wprawdzie na strażnicy jest na-
pis „Nie parkować” czy „Parking 
tylko dla straży”, ale kierowcy par-
kują swoje auta jak popadnie.

Samochód bojowy ma 7 me-
trów długości i potrzebuje miejsca, 
aby wyjechać z garażu i zakrę-
cić. Początkowo strażacy wyzwa-
li policję, ale ta bezradnie rozkła-
da ręce, bowiem nie ma żadnego 
znaku, który ograniczałby parko-
wanie na nowo zrobionej wysep-
ce estetycznie wyłożonej kost-
ką brukową. Nie ma podstaw, 
by karać mandatami kierowców. 

Teraz to strażacy sami pilnują 
w dni targowe placu manewrowe-
go prosząc kierowców, by parko-
wali w innym miejscu. Jak mó-
wią problem zgłosili włodarzom 
miasta i czekają na reakcję, której 
na razie nie ma.

– Znamy problem. Namaluje-
my koperty przed strażnicą, ale do 
tego musi być odpowiednia aura 
– mówi Zbigniew Gałązka, wice-
burmistrz. – Nastąpi to zapewne 
na wiosnę.

Póki co, strażakom nie pozo-
staje nic innego, jak tylko same-
mu pilnować kierowców i placu 
manewrowego przed strażnicą. 
Apelujemy też do rozsądku kie-
rowców, aby parkowali dalej przed 
strażnicą, by samochód ratowni-
czy mógł wyjechać.

– Proponuję rozwiązanie do-
raźne. Niech strażacy w dni tar-
gowe rozstawiają pachołki, któ-
re wyznaczą wolną strefę – mówi 
pan Janusz, kierowca z Żychlina. 
– W przeciwnym razie trudno kie-
rowcy oszacować ile miejsca po-
trzebują strażacy, by wyjechać 
z garażu.

Zapewne problem z zastawia-
niem wyjazdu ze strażnicy zła-
godnieje, gdy gmina utwardzi 
część targowiska i zrobi tam duży 
parking dla samochodów.  dag

NASI DZIENNIKARZE DO WASZEJ DYSPOZYCJI 
OD 8.30 DO 15.30
telefon�redakcyjny 796 455 333
e-mail:�zychlin@lowiczanin.info
DoRoTa GRĄBCzeWSKa
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Żychlin�|�zespół�szkolno-Przedszkolny�nr�2

Czy potrzebny jest próg zwalniający?
Po modernizacji ulica Żerom-

skiego jest szeroka i równiutka. To 
sprawia, że wielu kierowców, nie 
patrząc na ograniczenia prędkości 
do 40 km na godzinę pędzi koło 
szkoły z dużą szybkością.

Wprawdzie naprzeciwko wyj-
ścia z Zespołu Szkolno-Przed-
szkolnego nr 2 zamontowano ba-
rierki, by ograniczyć wybieganie 
dzieci wprost na ulicę, ale rozpę-
dzone auta stwarzają zagrożenie. 
Radny Rafał Klimczak zauważył 
potrzebę, by w pobliżu szkoły za-
montować progi zwalniające.

Jako pierwszy złożył do rady 
i burmistrza interpelację w tej 
sprawie. – Wiem, że jest to uli-

ca powiatowa, ale gmina powin-
na wystąpić do zarządcy drogi 
o zamontowanie progów zwalnia-
jących w pobliżu przejścia dla pie-
szych, by poprawić bezpieczeń-
stwo zwłaszcza dla dzieci – mówi 
Rafał Klimczak. – Ruch koło 
szkoły jest duży. Kierowcy jeż-
dżą zbyt szybko i o nieszczęście 
nie trudno.

Samorządowcy z Żychlina 
popierają inicjatywę radnego, 
podkreślając, że zamontowanie 
progów zwalniających popra-
wi bezpieczeństwo koło szkoły. 
21 grudnia pismo radnego przeka-
zali staroście kutnowskiemu, któ-
ry odpowiada za zarządzanie ru-
chem na drogach powiatowych 
i gminnych. Teraz wszyscy będą 
oczekiwać na reakcję powiato-
wych samorządowców.  dag

Progi zwalniające w pobliżu ZSP nr 2 poprawiłyby,�zdaniem�radnego�
Rafała�klimczaka,�bezpieczeństwo�dzieci.
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W dni targowe kierowcy parkują samochody zbyt�blisko�strażnicy.�
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Gostynin |�Najpopularniejszy�dzielnicowy

Głosuj do końca stycznia
Po raz X Komenda Powiato-

wa Policji w Gostyninie ogła-
sza konkurs na „Najpopularniej-
szego dzielnicowego roku 2018”. 
Mieszkańcy powiatu gostyniń-
skiego mogą wyrażać swoją opi-
nię w anonimowych ankietach. 
Głosy można oddawać do końca 
stycznia.

– Priorytetem pracy dzielnico-
wego jest utrzymywanie bezpo-
średniego kontaktu ze społecz-
nością lokalną, przez co ma on 
możliwość poznania opinii do-
tyczącej jej potrzeb, obaw i pro-
blemów, a przez to dedykowanie 
precyzyjnych działań zaradczych 
zmierzających do zapewnienia 

bezpieczeństwa mieszkańcom re-
jonu – podkreśla podkom. Do-
rota Słomkowska, rzecznik KPP 
Gostynin. – Ważnym elementem 
oceny jest opinia społeczna wy-
rażona za pomocą anonimowych 
ankiet. 

Ankiety i urny znajdują się 
w komendzie KPP w Gostyninie, 
posterunkach policji oraz w urzę-
dach gmin. Dodatkowo głos moż-
na oddać za pomocą ankiety in-
ternetowej na stronie: http://www.
mazowiecka.policja.gov.pl/wgs/
ankiety lub wysłać za pomocą 
poczty e-mail: prasowy.kppgosty-
nin@ra.policja.gov.pl. Laureatów 
poznamy w lutym.  dag

Dobrzelin�|�koniec�kampanii�cukrowniczej

Dobry rok dla cukrowni
W niedzielę 6 stycznia 
zakończono krojenie 
buraków i produkcję cukru. 
Przerobiono 530.000 
ton buraka cukrowego, 
wyprodukowano ponad 
80.000 ton cukru.

W tym roku była duża zawar-
tość cukru w buraku, średnio 17,5 
proc. Średni plon z buraka też był 
dobry i wyniósł 66 ton z hektara.

– To był dobra kampania dla 
naszej cukrowni – ocenia Ma-
rek Giżyński, dyrektor Cukrowni 
w Dobrzelinie. – Pod względem 
zawartości cukru nasza cukrow-
nia z wydatkiem 17,5 proc. zajęła 
drugie miejsce w Krajowej Spółce 
Cukrowej. Z hektara uprawy bura-
ka wyprodukowaliśmy 11,5 tony 
cukru. Plon 66 ton z hektara też 
był dobry, drugi w historii.

Przed rokiem wydajność 
wprawdzie wynosiła 72 tony, ale 

średnia zawartość cukru była tyl-
ko 15,7 proc. Wysoka zawartość 
cukru w tym roku sprawiła, że 
pojawiły się tzw. buraki pozakon-
traktowe.

– Przypominam, że zgodnie 
z umową płacimy rolnikom za za-
wartość cukru w buraku, o czym 
rolnicy czasami zapominają – wy-

jaśnia Marek Giżyński. – Nasza 
cena to 110 zł za tonę buraka o za-
wartości 16 proc. cukru. Jeśli bu-
raki miały np. 18 proc. to ilość ton 
zakontraktowanych w tej cenie od-
powiednio się zmniejszała. 

Pozostałe buraki były już trak-
towane jako pozakontraktowe, cu-
krownia płaciła za nie po 40 zł za 

tonę, ale cena za buraki kontrakto-
we wzrastała ze 110 zł do 130 zł 
za tonę.

Dyrektor przyznaje, że w tym 
roku plon buraka był o 5 ton z hek-
tara wyższy niż cukrownia szaco-
wała na początku kampanii, co 
z kolei sprawiło, że kampania, któ-
rej zakończenie początkowo pla-
nowano na 1 stycznia, wydłużyła 
się do 6 stycznia. 

Aby ograniczyć czas kampanii, 
cukrownia rozpoczęła produkcję 
już we wrześniu. Pierwsi rolnicy 
mieli dopłaty do buraka nawet po 
20 zł do tony buraka, ale z każdym 
dniem do października malała ona 
o 1 zł. Dopłaty w wysokości 8 zł 
dostawali też rolnicy, u których 
odbiór buraka następował po 20 
grudnia. – We wrześniu dopłacali-
śmy rolnikom nawet po 100.000 zł 
dziennie – dodaje dyrektor. – Pła-
ciliśmy też 2,5 zł za tonę buraka 
więcej, jeśli rolnicy okrywali swój 
surowiec.  dag

Żychlin�|�Ulica�kilińskiego

Awaria przyłącza
Przez kilka godzin pracowni-

cy Samorządowego zakładu Bu-
dżetowego w Żychlinie usuwali 
awarię przyłącza wodociągowe-
go do budynku wielorodzinnego 
stojącego przy ulicy Kilińskiego. 
Nowy chodnik, ułożony kilka lat 
temu, trzeba było na fragmencie 
rozebrać, by dostać się do pęk-
niętej skorodowanej rury o śred-

nicy 40 mm, zasilającej budynek 
w wodę. 

Gdy aura się poprawi, zdemon-
towana kostka polbrukowa zosta-
nie ponownie ułożona. 

Kilka lat temu, w 2014 roku, 
modernizowano ulicę Kilińskie-
go, wybudowano wtedy kanaliza-
cję deszczową, ale nie wymienio-
no starych wodociągów.  dag

Pasieka�|�Jeżdżą,�choć�to�bez�sensu�

Obsesja starszego mężczyzny
3 stycznia o godz. 8.43 
strażacy zostali wezwani do 
budynku jednorodzinnego 
w miejscowości Pasieka.

Strażaków wzywał starszy 
mężczyzna, który sam mieszka 
w budynku i twierdzi, że w miesz-
kaniu znajduje się substancja che-
miczna. To była czwarta interwen-
cja strażaków w tym budynku, 
powtarzały się one co kilka dni. 
Za każdym razem urządzenia po-
miarowe nie wskazywały żadnych 
przekroczeń norm różnych sub-
stancji chemicznych.

Gdy strażacy na początku grud-
nia odebrali pierwszy raz informa-
cję o obecności substancji che-
micznej wysłali pod wskazany 
adres aż 4 wozy strażackie, w tym 
dwa z JRG Kutno. Teraz podcho-
dzą do zgłoszeń z większym spo-
kojem, wysyłając tylko OSP Ży-
chlin. Za każdym razem efekt jest 
podobny – brak przekroczeń do-
puszczalnych norm. – Tym razem 
poprosiliśmy o pomoc policję, by 

porozmawiała i zdyscyplinowała 
starszego mężczyznę, który nieza-
sadnymi telefonami stawia na nogi 
wielu strażaków, a każdy wyjazd 
to niepotrzebne koszty – mówi 
Zdzisław Pęgowski, rzecznik PSP 
w Kutnie. – Pan jest skonfl iktowa-
ny z sąsiadem i zarzuca mu, że ten 
go podtruwa.

Jak mówią strażacy, okna 
w mieszkaniu starszego pana od 
strony sąsiada, są uszczelnione fo-
liami.

– Funkcjonariusze przeprowa-
dzili z panem rozmowę dyscypli-
nującą, zaproponowali mu bada-
nie lekarskie, którego odmówił 
– wyjaśnia Edyta Machnik, rzecz-
nik KPP w Kutnie. – Policjanci 
rozmawiali też z rodziną mężczy-
zny, która też nie widzi żadnego 
zagrożenia. Interwencja 3 stycznia 
skończyła się na pouczeniu.

Służby ratunkowe mają nadzie-
ję, że rodzina przekona starszego 
pana, by udał się na badania le-
karskie, a kolejnych niezasadnych 
wezwań już nie będzie.  dag

Żychlin |�Niepotrzebne�interwencje�

Wzywani do otwarcia drzwi 
i do zapachu gazu

W minionym tygodniu strażacy 
byli kilkukrotnie wzywani do rze-
komo ulatniającego się gazu oraz 
do otwarcia drzwi do mieszkania. 
Wszystkie przypadki były nieza-
sadne. 

3 stycznia o godz. 10.34 zo-
stali wezwani do otwarcia drzwi 
w mieszkaniu w budynku przy 
ulicy Narutowicza 85d, w którym 
rzekomo mogła przebywać osoba 
wymagająca pomocy medycznej. 
Do akcji skierowano OSP Żychlin 
i JRG Kutno.

– Strażacy weszli do środka 
przez uchylone okno balkonowe. 
W środku zastali dwie kobiety 
w wieku 40 i 60 lat, które nie wy-
magały żadnej pomocy – mówi 
dyżurny straży w Kutnie.

6 stycznia strażacy zostali we-
zwani do budynku przy ulicy 
Okoniewskiego 2, gdzie rzeko-
mo czuć było zapach gazu. Urzą-
dzenia pomiarowe strażaków 
nie wykazały żadnych substan-
cji chemicznych. Okazało się, że 
w jednym z mieszkań wymienia-
no butlę gazową i stąd lekki za-
pach gazu. Pomieszczenie aseku-
racyjnie przewietrzono.

Podobne zgłoszenie było 
8 stycznia o godz. 23.13 w budyn-
ku wielorodzinnym przy ul. Łu-
kasińskiego5. Tam też zgłasza-
jący informował o zapachu gazu 
na klatce schodowej. Czujniki po-
miarowe strażaków nic nie wyka-
zały. Klatkę schodową przewie-
trzono.  dag

Kampania buraczana w cukrowni Dobrzelin�zakończyła�się�6�stycznia.
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Żychlin�|�Radni�dyskutowali�nad�projektem�budżetu�na�2019�rok

Inwestycje w tym roku  
tylko za 2,1 mln zł

dokończenie ze str. 1
Burmistrz Grzegorz Ambro-

ziak uspokajał radnych, że zadłu-
żenie gminy jest pod kontrolą i nie 
ma żadnego zagrożenia. W 2019 
roku ma ono wynosić 28,5 proc. 

– Budżet zaprojektowaliśmy 
ostrożnie. Wpisaliśmy tylko pod-
stawowe inwestycje, które na pew-
no zostaną zrealizowane – mówił 
Grzegorz Ambroziak. – Przed 
nami wciąż wiele niewiadomych 
w związku z reformą oświato-
wą, cenami za energię elektrycz-
ną, która do końca nie jest wyja-
śniona. Nie wiemy też jak będą 
wychodzić przetargi na realizację 
inwestycji, bo wiadomo, że rosną 
koszty firm w związku z podnie-
sieniem minimalnej płacy. Słyszy-
my o drastycznych wzrostach cen 
za śmieci, choć my jesteśmy w tej 
lepszej sytuacji, że nasza cena zo-
stanie utrzymana do połowy 2020 
roku. Będziemy jednak musie-
li zderzyć się z rzeczywistością. 
Zmieniła się polityka dotycząca 
zatrudniania osób w ramach ro-
bót publicznych. Spadające bez-
robocie sprawiło, że takich robót 
jest niewiele (w 2018 roku gmina 
zatrudniła tylko 20 osób). To spra-
wia, że musimy zlecać firmom 
prace związane z utrzymaniem 
porządku i zieleni w mieście.

Burmistrz podkreślał, że refor-
ma oświatowa, wprowadzana jego 
zdaniem zbyt szybko, wymaga-
ła od gminy ogromnego zaanga-
żowania, zmian organizacyjnych. 

– Możemy powiedzieć, że udało 
się nam tak przeprowadzić refor-
mę oświaty, że nie ucierpią dzie-
ci, nie było też zwolnień wśród na-
uczycieli.

W projekcie budżetu zaplano-
wano 450.000 zł na wykonanie 
prac adaptacyjnych w ZS nr 1,  
by mogły się tam uczyć najmłod-
sze dzieci. Przy okazji część jed-
nego skrzydła budynku przej-
dzie kapitalny remont, zostaną 
zamontowane drzwi p-poż oraz 
spełnione inne warunki dotyczą-
ce bezpieczeństwa przeciw po-
żarowego. Burmistrz podkreślał, 
że w 2019 roku rozpocznie się ga-
zyfikacja miasta, a w latach 2020-
2021 trzeba pomyśleć o podłącze-
niu do centralnego ogrzewania 
budynków komunalnych. 

– Z ministerstwa dostaliśmy pro-
pozycję realizacji rządowego pro-

gramu ,,Mieszkanie +”.Będziemy 
dyskutować w tej sprawie – infor-
mował burmistrz. – Policja chce 
budować nowy komisariat. Za-
proponowaliśmy KWP nową lo-
kalizację, czekamy na ich decyzję.

Burmistrz podkreślał też, że 
nadal będzie wnosić o tworzenie 
funduszu sołeckiego z 30 proc. 
dofinansowaniem rządu. – Po-
czątkowo byłem sceptyczny co 
do jego funkcjonowania, ale dziś, 
po kilku latach jego funkcjonowa-
nia przyznaję, że sprawdza się on  
u nas świetnie – wyjaśniał radnym 
Grzegorz Ambroziak.

Na co wydatki 
inwestycyjne
W projekcie budżetu na 2019 

rok jest przewidziany komplek-
sowy remont drogi w Czesławo-
wie. Na realizację zadania gmi-

na zabezpieczyła 1.165.000 zł  
(w tym ok. 200.000 zł to unij-
na dotacja). Kolejnych 70.000 
zł zabezpieczono na termomo-
dernizację świetlicy wiejskiej  
w Czesławowie, która od 2 lat 
jest systematycznie remontowa-
na, by lokalna społeczność mia-
ła miejsce, by się spotkać. Kolej-
nych 125.000 zł zaplanowano na 
termomodernizację SP w Grabo-
wie. Spłacana będzie kolejna rata 
w wysokości 249.000 zł za odku-
pienie od TBS bloku przy ulicy 
Łąkowej 6. Zabezpieczono też 
50.000 zł na budowę przydomo-
wych oczyszczalni ścieków.

Inwestycyjne  
potrzeby zgłaszane 
przez radnych
Radny Rafał Zajączkowski 

podkreślał potrzebę modernizacji 

taboru autobusów miejskiej ko-
munikacji oraz zakupu cysterny 
do transportu wody na wypadek, 
gdyby istniała konieczność dostar-

czania mieszkańcom wody pitnej 
w przypadku wystąpienia awarii. 
W minionych latach już bywa-
ło, że awarie latem trwały długo, 
a mieszkańcy nie mieli dostarcza-
nej wody.

Burmistrzowie podkreślali, że 
przed gminą potężne zdanie po-
legające na kompleksowej moder-
nizacji Stacji Uzdatniania Wody.  
O tej inwestycji włodarze mówią 
od kilku lat, jak na razie kończy 
się tylko na planach. 

– Budżet nie jest zamknięty.  
W miarę pojawiających się środ-
ków będziemy wprowadzać ko-
lejne zadania inwestycyjne, jak to 
bywało w poprzednich latach – 
zapewniał burmistrz.

Nowa rada stoi przed trud-
nym zadaniem. Jeśli radni chcie-
liby wprowadzić kolejne inwesty-
cje musieliby wskazać, z którego 
paragrafu zabrać pieniądze. Przy 
niedoszacowanym budżecie na 
1,5 mln zł i dużym zadłużeniu 
12,7 mln zł teraz to trudne zada-
nie. 

Budżet gminy na 2019 rok ma 
być przyjęty w końcu miesiąca.

Dorota Grąbczewska

Aktualności
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Orątki�|�społeczna�szkoła�Podstawowa

Pierwszy bal absolwentów
szkoły w Orątkach
Stowarzyszenie na Rzecz Rozwoju Wsi Orątki  
i okolic, które od 2006 roku prowadzi Społeczną 
Szkołę Podstawową w Orątkach, organizuje  
9 lutego pierwszy w historii bal absolwentów 
szkoły urodzonych w latach 1950-1989.

Dla absolwentów młodszych 
roczników bal jest planowany  
w wakacje. Zaplanowano również 
odkopanie kapsuły czasu sprzed 
45 lat.

Szkołę w Orątkach wybudowa-
li rodzice w czynie społecznym. 
Budowa zaczęła się przed II woj-
ną światową, zakończyła po woj-
nie. Początkowo szkoła funkcjo-

nowała jako instytucja państwowa, 
później samorządowa, a od 2002 
roku, po likwidacji jej przez sa-
morząd Żychlina, jest szkołą spo-
łeczną, przez pierwsze 4 lata pro-
wadzona była przez mieszkankę 
Agnieszkę Szałamachę, od 2006 
roku przez Stowarzyszenie. Mury 
szkoły opuściło ok. 230 absolwen-
tów oraz ok. 100 absolwentów 
najnowszej historii, urodzonych  
po 1990 roku.

– Pomysł zorganizowania balu 
i spotkania absolwentów szko-
ły wyszedł od rodziców uczniów, 
którzy przed laty również uczyli 
się w szkole w Orątkach – mówi 
Sylwia Sobierańska, dyrektor SSP 
w Orątkach.  str. 7

Przed�nami�wciąż�
wiele�niewiadomych�
w�związku�z�reformą�
oświatową,�cenami�za�
energię�elektryczną.�
Nie�wiemy�też�jak�
będą�wychodzić�
przetargi�na�realizację�
inwestycji,�bowiem�
wiadomo,�że�rosną�
koszty�firm�w�związku�
z�podniesieniem�
minimalnej�płacy.�

burmistrz 
Grzegorz Ambroziak

Gosławice�|�Michał�kołodziejczak�spotkał�się�z�rolnikami

Agro Unia tworzy struktury
W piątek 4 stycznia do świetlicy wiejskiej w Gosławicach 
przyjechał Michał Kołodziejczak, który niedawno 
zorganizował głośną blokadę rolników na A2.  
Wraz z innymi rolnikami domagali się zmiany polityki 
rolnej. Teraz lider rolników utworzył Agro Unię, organizację 
która ma zrzeszać rolników i reprezentować ich  
w rozmowach z rządem. Trwa tworzenie struktur ruchu.

Spotkanie zorganizowano z ini-
cjatywy Tomasza Sołtyszewskie-
go, rolnika z Gosławic, który pro-
wadzi hodowlę zarodową trzody 
chlewnej, od kilku lat jest preze-
sem Łódzkiego Związku Hodow-
ców Trzody Chlewnej i członkiem 
zarządu głównego Polsus w War-
szawie.

– Na spotkanie przyszło ok. 50 
rolników, również ze Strzelec i Łę-
czycy – mówi nam Tomasz Sołty-
szewski. – Lider Agro-Unii mó-
wił o niekontrolowanym imporcie 
mięsa z Litwy, Belgii i stref, gdzie 
wystąpiło ASF. My mamy chlew-
nie i trzodę, a mięso jest sprowa-
dzane zza granicy, co sprawia, że 
cena za nasze tuczniki wynosi 
3,5-3,6 zł za kilogram. To śmiesz-
nie niskie ceny. Chcemy stworzyć 
struktury, by głośno mówić o na-
szych rolniczych problemach, któ-

rych rząd często nie dostrzega. Jak 
mówi nam Tomasz Sołtyszewski, 
po blokadach zorganizowanych 
przez Michała Kołodziejczyka, 

zwolniono zastępcę głównego le-
karza weterynarii odpowiedzial-
nego za import mięsa.

Podczas zebrania rolnicy mo-
gli wypełniać deklaracje człon-
kowskie do Agro-Unii. Deklara-
cjami dysponuje nadal Tomasz 
Sołtyszewski. Deklaracje można 
też przesyłać elektronicznie. Jak 
nam mówi organizator spotkania 
z Gosławic, on zapisał się do two-
rzącego ruchu podczas spotkania, 
które odbyło się 18 grudnia w Gó-
rze Świętej Małgorzaty. Wtedy też 
podjął decyzję, by struktury ruchu 
rolniczego zorganizować również 
w powiecie kutnowskim.

W najbliższym czasie chce-
my podobne zebranie z rolnika-
mi zorganizować bliżej Kutna. Po 
zebraniu grupy członków będzie-
my tworzyć powiatowe struktury 
naszych przedstawicieli w Agro-
-Unii – dodaje Sołtyszewski. – 
Rolnicy muszą tworzyć jedną siłę 
i głośno przedstawiać swoje pro-
blemy – uważa.

Zdaniem lidera Agro-Unii ani 
PSL, ani istniejące związki zawo-
dowe rolników nie realizują rolni-
czych oczekiwań. Stąd potrzeba 
stworzenia nowego ruchu.  dag

Żychlin�|�Parafia�pw.�św.�apostołów�Piotra�i�Pawła

Wizyty duszpasterskie
Kolędy w parafii Żychlin 
rozpoczęły się zaraz po 
Nowym Roku 2 stycznia. 
Każdego dnia z wyjątkiem 
niedziel do wiernych 
wyrusza trzech, a czasami 
nawet czterech księży.

W czwartek 10 stycznia przed 
południem 3 księży zapuka do 

drzwi mieszkańców ul. Jagieł-
ły w Dobrzelinie. Po południu 
od godz. 15.30 trzej księża wyru-
szą do mieszkańców bloku Oko-
niewskiego 1/I, Okoniewskiego 3, 
Okoniewskiego 3/I.

W piątek 11 stycznia, od godz. 
9.00 dwóch księży zapuka do 
drzwi mieszkańców ulicy Naruto-
wicza nr parzyste (od ronda w dół 
do rzeki). Po południu od godz. 

15.30 jeden ksiądz odwiedzać bę-
dzie mieszkańców bloku Żerom-
skiego 15A, i 2 księży bloku Że-
romskiego 11B.

W sobotę 12 stycznia wizy-
ta duszpasterska będzie tylko od 
rana, od godz. 9.00. Dwóch księży 
odwiedzać będzie mieszkańców 
Rakowa i Rakowca (gmina Pacy-
na). Jeden ksiądz odwiedzi para-
fian w Grabówku. dag

Burmistrz Grzegorz Ambroziak�zapewniał,�że�budżet�pomimo��
12,7�mln�zadłużenia�nie�jest�zagrożony.

Komisje Rady Miejskiej w Żychlinie�dyskutowały�na�temat�projektu�budżetu�na�2019�rok.

zdaniem�lidera�
agro-Unii�ani�PsL,�
ani�istniejące�
związki�zawodowe�
rolników�nie�
realizują�rolniczych�
oczekiwań.�
stąd�potrzeba�
stworzenia�
nowego�ruchu.
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Aktualności
Strażacy z Pacyny
mają problem
z motopompą. str. 6

RekLaMa

RekLaMa

Żychlin�|�budynek�komunalny�przy�Dąbrowskiego�nr�6

Remont klatek schodowych
Pracownicy Samorządowego 
Zakładu Budżetowego 
w Żychlinie rozpoczęli 
kompleksowy remont 
klatek schodowych  
w komunalnym budynku 
Dąbrowskiego 6,  
który jako jeden z nielicznych 
w zasobach gminnych 
ma centralne ogrzewanie. 
Wyremontowane zostaną 
wszystkie trzy  
klatki schodowe.

– Prace wykonują nasi pracow-
nicy w wolnych chwilach – mówi 
Marek Jabłoński, dyrektor Sa-
morządowego Zakładu Budżeto-
wego. – Prace postępują powo-
li, bowiem pracownicy wciąż są 
odrywani do innych pilnych zajęć 
jak naprawa przeciekających da-
chów, po Sylwestrze wstawiali też 
powybijane szyby na korytarzu  
w budynku przy ulicy Kilińskie-
go. Mieszkańcy Dąbrowskiego 6 

od dawna czekali na komplekso-
wy remont klatek schodowych, 
które są w opłakanym stanie. 
Grube warstwy farby w wielu 
miejscach zwinęły się w rulon, 

w innych porobiły się purchle,  
w wielu miejscach były wręcz 
dziury. Do tego zwisające kable 
instalacji kablowych i niezabez-
pieczone puszki elektryczne.

Prace rozpoczęto przed święta-
mi, od środkowej klatki. Ze ścian 
zeskrobano grube warstwy far-
by, na wysokości lamperii ułożo-
no siatkę konstrukcyjną, by póź-
niej układana gładź nie odpadała. 
Ściany powyżej lamperii zatarto 
warstwą gładzi.

– Wprawdzie roboty postępują 
powoli, ale staramy się zrobić re-
mont solidnie, by na jakiś czas był 
spokój – dodaje dyrektor. – Zwró-
ciliśmy się też do właścicieli in-
stalacji, aby uporządkowali swoje 
kable. Poprawimy instalacje elek-
tryczne. Prace remontowe w klat-
kach schodowych mają się zakoń-
czyć za kilka tygodni.

O nieestetycznie wiszących ka-
blach firm dostarczających telewi-
zję cyfrową pisaliśmy na łamach 
NŁ. Kable są do uporządkowania 
też w bloku obok, przy Dąbrow-
skiego 4, należącym do Spół-
dzielni Mieszkaniowej w Żychli-
nie oraz w wielu innych blokach  
w mieście.  dag

Żychlin�|�Młodzieżowy�ośrodek�socjoterapii

Trwa wymiana instalacji wod.-kan.
Młodzieżowy Ośrodek 
Socjoterapii znów jest 
placem budowy. Od końca 
października trwają prace 
przy wymianie instalacji 
wodno-kanalizacyjnej  
w całym budynku.

Teraz wymieniane są piony in-
stalacji, co wiąże się z utrudnie-
niami zarówno dla funkcjono-
wania MOS, jak i dzierżawców 
pomieszczeń: Warsztatów Terapii 
Zajęciowej, przychodni Promed  
i gabinetów stomatologicznych.

W pierwszej fazie realizacji za-
dania prace były wykonywane  
w piwnicach budynku i nie były 
tak bardzo uciążliwe. Teraz wy-
mieniane są piony instalacji wod-
no-ściekowych. Słychać pracę 
młotów pneumatycznych, wierta-
rek, wszędzie jest kurz. Wszyst-
ko to sprawia, że funkcjonowanie 
placówek użyteczności publicznej 
jest utrudnione, a nawet na czas 
prac zawieszone. 

Nikt nie ma wątpliwości, że 
te podstawowe prace związane  
w wymianą kilkudziesięcioletnich 
instalacji powinny być zrobione 
przed zasadniczym remontem bu-
dynku przy ulicy Dobrzelińskiej 
6. Wtedy nie byłoby takich pro-
blemów, ale wówczas, 6 lat temu, 
Starostwo Powiatowe w Kutnie 
nie miało wystarczającej ilości 
pieniędzy. Wykonywanie remon-
tu, gdy budynek funkcjonuje, jest 
kłopotliwe, choć po skompliko-
wanej awarii kanalizacji ściekowej 
pod budynkiem wszyscy rozu-
mieją, że wymiana instalacji jest 
konieczna, by nie było większych 
kłopotów w przyszłości. Dyrek-
tor Ewa Rutkowska ma nadzieję, 
że po zakończeniu remontu skoń-

czą się problemy z uciążliwą bak-
terią legionella, której pozbycie się 
wcale nie jest proste.

Przetarg na remont wygrała fir-
ma SANCO Andrzeja Strzałkow-
skiego z Kutna za kwotę 455.100 
zł. Prace mają się zakończyć  
do końca stycznia.

– Wraz z wykonawcą stara-
my się tak organizować pracę, 
aby zminimalizować utrudnienia. 
Wodę po uzgodnieniach wyłą-
czamy na 2-3 godziny – podkreśla 
Ewa Rutkowska, dyrektor MOS  
w Żychlinie. – W ramach obecne-
go remontu firma ma też wykonać 
nowe łazienki i sanitariaty wraz  
z białym montażem w niewy-
korzystywanej do tej pory części 
MOS, po dawnym bloku żywie-
niowym. Robi to zgodnie z doku-
mentacją zagospodarowania dru-
giego skrzydła budynku.

Dokumentację na zmianę spo-
sobu użytkowania dotychczaso-
wego węzła centralnego ogrze-
wania oraz bloku kuchennego na 
kompleks pomieszczeń terapeu-
tycznych opracowała we wrześniu 
firma France-Gost z Gostynina.

– Już w trakcie tego remontu 
część pomieszczeń zostanie za-
gospodarowane na suszarnio-pral-
nię, będzie zrobiona szatnia i 3 ła-
zienki – dodaje dyrektor.

W piwnicy powstanie 
sala teatralna.  
Pytanie: kiedy?
Opracowana dokumentacja za-

kłada, że w piwnicach budynku  
z kolumnami powstanie duża sala 
widowiskowo-teatralna ze sce-
ną i miejscami dla widzów, bę-
dzie szatnia i garderoby dla arty-
stów. Do sali zostanie zrobione 
nowe wejście, z obecnej sali, gdzie 
odbywają się teraz społeczności 

(spotkania, podczas których wy-
chowawcy i młodzież wspólnie 
rozmawiają na nurtujące ich pro-
blemy). Docelowo sala społecz-
ności zostanie przeniesiona po re-
moncie do nowego skrzydła. Tam 
też obok dużej sali będą cztery po-
mieszczenia warsztatowe dla pod-
opiecznych MOS, magazyny i to-
alety.

Obecna sala, w której teraz od-
bywają się społeczności, stanie się 
salą reprezentacyjną. Szacowany 
koszt adaptacji drugiego skrzydła 
to kolejnych ok. 350-400 tys. zło-
tych. 

– Cieszy mnie, że zarówno rad-
ni nowej kadencji, jak i Zarząd 
Powiatu w Kutnie, dostrzegają 
potrzebę modernizacji i inwesto-
wania w MOS – dodaje Ewa Rut-
kowska. – Mam nadzieję, że i te 
plany wkrótce się spełnią, a nasza 
inwestycja zostanie ujęta w budże-
cie na 2020 rok. dag W piątek trwał remont pionu instalacji wodno-kanalizacyjnej�w�pomieszczeniach�wtz.�
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W bloku komunalnym przy Dąbrowskiego 6 zaczęto�kompleksowy�
remont�klatek�schodowych.
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Gmina Bedlno�|�Mają�powstać�dwie�farmy�fotowoltaiczne

Wiatraki zamienione na panele słoneczne
Płaski teren bez zadrzewień i duże nasłonecznienie 
sprawiają, że gruntami na terenie gminy Bedlno 
zaczynają się interesować fi rmy, które chcą stawiać farmy 
fotowoltaiczne produkujące prąd z energii słonecznej. 
Panele słoneczne będą zastępować wiatraki, które 
wzbudzały tak duży sprzeciw lokalnej społeczności. 
Pierwsze farmy fotowoltaiczne mają powstać w pobliżu 
Mateuszewa i Mirosławic oraz w Zleszynie.

W sierpniu 2018 roku fi r-
ma Elektrownia PV 17 Sp. zo.o 
z Warszawy wystąpiła do Urzędu 
Gminy Bedlno o wydanie decy-
zji środowiskowej na budowę far-
my fotowoltaicznej o mocy 1 MW 
w Zleszynie na działce nu-
mer 150/1 i 150/2. Z kolei fi r-
ma MG Solar z Jędrzejowa (woj. 
świętokrzyskie) ma już decy-
zję środowiskową wydaną przez 
wójta Krzysztofa Kołacha na po-
budowanie farmy fotowoltaicznej 
w pobliżu Mirosławic o mocy 3 
MW. Decyzja uprawomocniła się 
11 października 2018 roku. Pane-
le fotowoltaiczne mają powstać 
na działkach 309,310 i 311 (obręb 

Mirosławice), które będą dzierża-
wione od radnego gminnego Jana 
Antczaka.

W obu przypadkach Regional-
ny Dyrektor Ochrony Środowi-
ska i Gospodarki Wodnej, Sane-
pid oraz Wody Polskie, na końcu 
wójtowie gminy Bedlno uznali, 
że budowa farm fotowoltaicznych 
nie ma negatywnego oddziaływa-
nia na środowisko i raport nie jest 
konieczny.

Farma fotowoltaiczna w Pol-
sce może pracować przez 210 dni 
w roku. Jak podaje inwestor, MG 
Solar, nasłonecznienie dla Polski 
wynosi 1.161 kWh/m2, podczas 
gdy dla Niemiec 1.144 kWh/m2. 
Pomimo lepszych warunków na-
słonecznienia w Polsce produk-
cja prądu ze Słońca jest jak dotąd 
220 razy mniejsza niż u nasze-
go zachodniego sąsiada. Pierw-
sze panele słoneczne na specjal-

nych konstrukcjach, choć w dużo 
mniejszej skali, powstały m.in. 
przy hydroforniach oraz obok 
Urzędu Gminy Bedlno.

Farma w Mirosławicach
Będzie mieć moc 3 MW, co 

oznacza pokrycie zapotrzebowa-
nie na energię dla 1.000 gospo-

darstw domowych. Farma po-
wstanie na działkach o pow. 6 ha, 
na gruntach IV i V klasy, z we-
getacji zostanie wyłączonych ok. 
1,5 ha gruntów teraz wykorzysty-
wanych rolniczo. Planuje się usta-
wienie 10.500-12.000 sztuk paneli 
słonecznych, które zostaną usta-
wione na szkieletowej konstrukcji, 

która zostanie zamocowana na pa-
lach wbitych w ziemię na głębo-
kość ok. 2 m. Panele będą usta-
wione w rzędach co 5-6 m. Wokół 
będzie droga techniczna z kruszy-
wa. Na terenie farmy ma powstać 
też stacja transformatorowa, naj-
prawdopodobniej kontenerowa, 
o wymiarach 10x4x3 m. Całość 

będzie ogrodzona. Będzie też 
system czujników ruchu i moni-
toring. 

Farma w zleszynie
Będzie dużo mniejsza, o mocy 

1 MW. Roczna produkcja prą-
du ma wynosić 1.040 MWh. Na 
działce o powierzchni 2,92 ha zo-
stanie ustawionych zespół pane-
li fotowltaicznych składający się 
z 4.000 sztuk paneli, w rzędach 
z odstępem od 3 do 10 m. łączna 
ich powierzchnia to 6.000 m2. Pa-
nele również będą na stalowych 
konstrukcjach, na podporach wbi-
tych w ziemię na głębokość 2,5 m. 
Panele będą nachylone pod kątem 
20-35 stopni, wyposażone w anty-
refl eksyjne powłoki zapobiegają-
cą efektowi olśnienia. Powstanie 
stacja transformatorowa kontene-
rowa o wymiarach 10x5x4 m oraz 
podobna stacja techniczna. Wo-
kół drogi techniczne utwardzone 
o powierzchni 2.741 m2, plac 
utwardzony pod kontenery 900 
m2. Łączna powierzchnia zabudo-
wy przemysłowej 9.641 m2. Cała 
farma będzie ogrodzona z syste-
mem monitoringu.

Farmy fotowoltaiczne są bezob-
sługowe, jedynie raz lub dwa razy 
do roku panele są myte. 

Oporów�|�Gminne�inwestycje�za�ponad�2,5�mln�zł

Drogi, stacja uzdatniania wody i termomodernizacja
dokończenie ze str. 1

Zaplanowano moderniza-
cję kolejnych kilku kilometrów. 
– Potrzebujemy jeszcze 2-3 lat, 
aby zakończyć modernizację 
dróg gminnych – podkreśla wójt. 
– Wprawdzie mają 3 m szerokości 
i 3 cm nawierzchni, ale myślę, że 
wytrzymają kilka lat. Mieszkań-
cy jeżdżą po asfalcie, a nie po bło-
cie. Wszyscy pamiętamy, jak duże 
były zapóźnienia.

Wszystkie drogi będą moder-
nizowane z udziałem środków 
z funduszu sołeckiego. W bu-
dżecie na 2019 rok zaplanowano 
modernizację części drogi gmin-
nej 102 353E w Kolonii Pobor-
skiej. Szacuje się, że łączny koszt 
to 250.000 zł, z czego 51.833 zł 
to pieniądze z funduszu sołeckie-
go. Zaplanowano też moderniza-
cję części drogi gminnej 102 355E 
(Łowiczówka). Koszt: 95.000 zł, 
w tym 32.392 zł z funduszu so-
łeckiego. W budżecie zapisano 
też remont części drogi gminnej 
102 372 w Mnichu. W budżecie 
zabezpieczono 90.000 zł, w tym 
38.580 zł z funduszu sołeckiego.

Kolejnych 445.000 zł, w tym 
125.376 zł z funduszu sołeckie-
go, zabezpieczono na przebudowę 
dróg wewnętrznych w miejscowo-
ściach Wola Prosperowa, Opo-
rów, Kamienna, Szczyt, Kolonia 

Oporów, Jaworzyna – Skarżynek 
oraz Wólka Janki – Lizigłódź.

Gmina, jak co roku, planuje 
wystąpić do Urzędu Marszałkow-
skiego w Łodzi o przyznanie dota-
cji na budowę dróg w ramach Wo-
jewódzkiego Funduszu Ochrony 
Gruntów Rolnych. 

W trosce o lepszą wodę
W tym roku będą kontynuowa-

ne prace przy modernizacji Stacji 
Uzdatniania Wody w Oporowie. 
Pamiętamy, że rok temu gmi-
na dostała dotację na realizację 3 
zadań: budowę przydomowych 
oczyszczalni ścieków, budowę 

odcinka wodociągu i moderniza-
cję SUW. Dwie pierwsze inwe-
stycje zrealizowano w 2018 roku. 
Do wykonania została moderniza-
cja SUW. Na realizację tego zada-
nia zabezpieczono 1,5 mln zł.

W tym roku fi zycznie roz-
poczną się prace przy termomo-

dernizacji budynku biblioteki 
w Oporowie i termomoderniza-
cji budynku szkoły w Szczycie. 
Inwestycja jest realizowana za 
pośrednictwem Związku Gmin 
Regionu Kutnowskiego, na który 
związek też pozyskał unijną do-
tację. W budżecie gminy na re-
alizację zadania zabezpieczono 
160.000 złotych. 

– Liczę, że po dociepleniu 
szkoły w Szczycie koszty ogrze-
wania budynku znacznie spad-
ną – dodaje wójt. – W 2019 roku 
kończy się 5-letni okres ogrze-
wania szkoły za pomocą peletu. 
Po termomodernizacji będziemy 
analizować koszty ogrzewania 
i zdecydujemy czy nie przejść 
na ekogroszek.

W budżecie gminy jest nad-
wyżka budżetowa w wysokości 
150.000 zł, która może zostać 
wykorzystana na spłatę wcześniej 
zaciągniętych kredytów, ale też 
może zostać posłużyć jako wkład 
własny do realizacji kolejnych 
unijnych projektów, które mogą 
pojawić się w trakcie roku.

– Mam w głowie jeszcze kilka 
pomysłów na gminne inwestycje. 
Marzy mi się, aby wokół stawu 
w Oporowie zrobić centrum re-
kreacyjne z estetycznie wygląda-
jącą alejką i ławeczkami – uchyla 
rąbka tajemnicy Robert Pawli-
kowski.  Dorota Grąbczewska

Oporów�|�sUw
W połowie roku 
lepsza woda

3 stycznia wójt Robert Pawli-
kowski ogłosiły rozstrzygnięcie 
przetargu na modernizację Stacji 
Uzdatniania Wody w Oporowie. 
Prace będzie wykonywać Zakład 
Produkcyjno-Usługowy „Mar-
kostal” Marka Tyńca z Kutna 
za kwotę 1.426.237 zł.

Firma daje 60 miesięcy gwa-
rancji. Modernizacja ma być za-
kończona do 31 maja 2019 roku. 
Gmina na realizację inwesty-
cji przeznaczyła 1.895.651 zł, co 
oznacza, że będą oszczędności.

Na realizację zadania wpłynę-
ły 4 oferty. Rozbieżność cenowa 
była olbrzymia, nawet 1,3 mln zł 
drożej, przy czym wszystkie trzy 
inne, konkurencyjne fi rmy, pocho-
dziły z Wielkopolski.

O zlecenie zabiegały: Hydro-
-Marko z Jarocina, która dekla-
rowała wykonanie zadania za 
2.078.700 zł, Przedsiębiorstwo 
Produkcyjno-Usługowe Pro-
-Met z Kuźmina Wielkopolskie-
go, które chciało wykonać zada-
nie za 2.701.238 zł i dawało tylko 
48 miesięcy gwarancji oraz Instal-
compact z Tarnowa Podgórnego, 
które modernizację SUW chciało 
wykonać za kwotę 2.398.500 zł
i dawało 60 miesięcy gwarancji. 

W czerwcu do mieszkań-
ców gminy Oporów popłynie już 
– miejmy nadzieję – woda bardzo 
dobrej jakości.  dag

Mała farma fotowoltaiczna od jesieni funkcjonuje przy UG Bedlno. Podobne�konstrukcje�mają�powstać�
w�zleszynie�i�koło�Mirosławic.
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Na wiosnę rozpocznie się termomodernizacja budynku�szkoły�w�szczycie.
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Pacyna�|�Rusza�projekt�aktywizujący�osoby�w�najtrudniejszej�sytuacji

Szkolenia zawodowe
i dodatkowe pieniądze
Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Pacynie oraz Fundacja Rozwoju Obywatelskiego 
organizują projekt aktywizacji edukacyjno-zawodowej, w którym uczestnicy otrzymują 
po 6,65 zł za godzinę szkolenia stypendium szkoleniowego oraz otrzymują 3-miesięczne 
stypendium stażowe w wysokości po 997,40 zł miesięcznie za pracę u pracodawcy 
oraz zwracają koszt dojazdu do miejsca, w którym zajęcia się odbywają.

Projekt jest fi nansowany ze 
środków Europejskiego Fundu-
szu Rozwoju Regionalnego w ra-
mach Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Ma-
zowieckiego na lata 2014-2020. 
Projekt w Pacynie realizuje fi r-
ma z Wrocławia wyłoniona przez 
Fundację Rozwoju Obywatelskie-
go. 

– Już zgłosiło się 16 pań, ale są 
jeszcze wolne miejsca. Wpraw-
dzie kurs już się zaczął, ale ko-
lejne chętne osoby mogą jesz-
cze dołączyć – zachęca Urszula 

Budzałek, kierownik Gminne-
go Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Pacynie. – W ramach projektu 
prowadzone jest poradnictwo za-
wodowe, psychologiczne, będzie 
kurs komputerowy oraz 40-go-
dzinne kursy gastronomiczne 
i kosmetyczne. Takie kursy wy-
brały kobiety, które zgłosiły chęć 
udziału w zajęciach. W progra-
mie mogą brać udział renciści, 
emeryci, dzieci rolników, na któ-
re nie jest zapisana ziemia.

Pierwsze zajęcia zaczną się 
w styczniu. Do programu można 
się jeszcze zgłosić.

Jak mówi pani kierownik, kie-
dyś kursy realizowały GOPS-
-y, teraz robią to fi rmy wyłonio-
ne przez fundacje i organizacje, 
które wygrywają ogólnopolskie 

konkursy. Na realizację kursów 
przeznaczane są duże pieniądze. 
Uczestnika nic nie kosztują. Wię-
cej, kursanci zyskują dodatkowe 
pieniądze w czasie trwania kursu 
oraz uzyskują kwalifi kacje, które 
umożliwią znalezienie pracy.

Do GOPS wpływa dużo ofert 
z różnych fi rm. Są też kursy dla 
mężczyzn, przyuczające w róż-
nych zawodach, choć musi się 
zgłosić grupa co najmniej 8 pa-
nów. Rodzaj kursu jest dostoso-
wany do potrzeb osób. 

– Kursy są szansą dla osób bez 
pracy, okazją, by wyjść z domu 
i spotkać się z innymi, by aktywi-
zować się społecznie – zachęca 
kierownik. – Informację o kursie 
przekazywałam przez sołtysów, 
wysyłaliśmy informację SMS do 

osób korzystających z pomocy 
GOPS, choć informacji o fi nan-
sowych profi tach nie przekazy-
waliśmy. Szkoda, że zaintereso-
wanie jest tak małe, bo korzyści 
są duże – zarówno społeczne, jak 
i fi nansowe. Jeśli teraz ktoś się 
nie zapisał na kurs, to nic straco-
nego. Na pewno będą kolejne. 

Żychlin |�Urząd�Gminy

Ile zapłacimy 
za konserwację oświetlenia?

W Wigilię, 24 grudnia, Urząd 
Gminy w Żychlinie podpisał 
umowę z fi rmą Energa Oświetle-
nie Sp. zo.o. w Sopocie na kon-
serwację i utrzymanie urządzeń 
oświetlenia ulicznego. Gmina na 
to zadanie musi wydać 203.998 zł 
(167.663 zł netto). 

Utrzymanie urządzeń oświe-
tleniowych obejmuje oględziny 
i przeglądy techniczne aparatu-
ry zasilającej, pomiarowej i ste-
rowniczej, oględziny i przeglądy 
tras linii napowietrznych i kablo-

wych, wymianę uszkodzonych 
źródeł światła, pomiary skuteczno-
ści ochrony od porażeń z częstotli-
wością przewidzianą przepisami, 
podwieszanie zerwanych prze-
wodów, wymianę uszkodzonych 
opraw, oprawek, stateczników, 
kondensatorów i zegarów sterują-
cych, wymianę uszkodzonych ta-
bliczek, likwidację awarii w urzą-
dzeniach oświetlenia ulicznego, 
montaż i demontaż dekoracji świą-
tecznych w miejscach wskazanych 
przez zamawiającego.  dag

Żychlin�|�Dom�kultury

Choinka PCK dla dzieci
W piątek 18 stycznia Pol-

ski Czerwony Krzyż oddział 
w Żychlinie organizuje tradycyj-
ną zabawę choinkową dla dzieci 
z najuboższych rodzin. Będzie po-
częstunek i Mikołaj z paczkami 
dla każdego z dzieci. Tradycyjnie 
zabawa odbędzie się w Żychliń-
skim Domu Kultury. Początek 
o godz. 15.30. 

– Podczas kwesty 8 grudnia 
wolontariusze PCK z żychlińskich 
szkół zebrali 1.008 zł – mówi Jan 
Falborski, prezes żychlińskiego 

oddziału PCK. – Dzięki tym środ-
kom zorganizujemy dla ok. 100 
dzieci słodki poczęstunek, będą 
też kanapki. Zabawę poprowadzą 
animatorzy. Na koniec do dzie-
ci przyjdzie Mikołaj z prezenta-
mi. Zakup paczek tradycyjnie jest 
możliwy dzięki dofi nansowaniu 
z Urzędu Gminy Żychlin, jakie co 
roku otrzymuje PCK w Żychli-
nie. Dzieci są wytypowane przez 
dyrekcje szkół i Miejsko-Gmin-
ny Ośrodek Pomocy Społecznej 
w Żychlinie.  dag

Pacyna |�osP�Pacyna

Uszkodzone serce wozu strażackiego
Od miesiąca samochód 
bojowy Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Pacynie, 
która należy do Krajowego 
Systemu Ratowniczo-
Gaśniczego, jest wyłączony 
z podziału bojowego. 
Przyczyną jest awaria auto 
motopompy.

W dniach 15-20 stycznia auto 
ma być zaprowadzone do serwi-
santa w Kielcach. Wtedy okaże 
się jak poważna jest to awaria.

– Niestety, fi rma Moto Truck 
z Kielc (produkująca samochody 
dla straży pożarnej), gdzie kupo-
waliśmy samochód w 2008 roku, 
na koniec roku miała tak dużo 
zleceń na nowe wozy strażackie, 
że naprawa naszego samochodu 
była niemożliwa – mówi Grze-
gorz Michalak, prezes OSP Pa-
cyna. – Jesteśmy umówieni, że 

w dniach 15-20 stycznia zapro-
wadzimy im nasz samochód. 
Wtedy okaże się jak duża jest to 
awaria pompy, czy trzeba kupo-
wać nową.

Jak mówi prezes, pompa 
szwankowała już od jakiegoś cza-
su. Strażacy zauważyli, że pod-
czas tankowania w niektórych 
hydrantach były kamyczki, któ-
re mogły uszkodzić pompę. Od 
jakiegoś czasu samochód tanko-
wali wodą tylko z własnego hy-
drantu, który jest zabezpieczony 
i wiadomo, że woda z niego jest 
czysta.

Gdyby okazało się, że trzeba 
całkowicie wymienić samocho-
dową pompę, to trzeba się liczyć 
z koniecznością wydatkowania 
ok. 100.000 zł.

– Mam nadzieję, że nie będzie 
to jednak konieczne – dodaje pre-
zes. – Mamy zapewnienie wójta, 
że gmina pokryje koszty naprawy.

Póki samochód strażacki nie 
zostanie naprawiony, zabezpie-
czenie gminy na wypadek poża-
ru przejęła OSP Model, która po-
siada samochód gaśniczy. Gdy 
na dworze była dodatnia tempe-
ratura, to i problem był mniejszy, 
bowiem wiadomo było, że woda 
oraz urządzenia autopompy nie 
zamarzną. Gdy temperatury spad-
ną poniżej zera, jednostka będzie 
ogrzewać garaż, by woda w zbior-
niku nie zamarzła, a samochód był 
w gotowości bojowej na wypadek 
pożaru.

Samochody z PSP w Gostyni-
nie do Pacyny muszą pokonać 30 
km, a to oznacza dłuższy czas do-
jazdu. Nadzieją są ościenne jed-
nostki OSP w Sannikach i Szcza-
winie Kościelnym, które również 
należą do Krajowego Systemu 
Ratowniczo-Gaśniczego, są mo-
bilne i dotrą do gminy Pacyna 
szybciej.  dag

DoRoTa
GRĄBCzeWSKa

zychlin@lowiczanin.info

Już�zgłosiło�się�
16�pań,�ale�są�jeszcze�
wolne�miejsca.�
wprawdzie�kurs�
już�się�zaczął,�
ale�kolejne�chętne�
osoby�mogą�jeszcze�
dołączyć.

Urszula Budzałek, 
kierownik GOPS w Pacynie

Żychlin
Wkrótce bal 
karnawałowy

Po bardzo udanym balu sylwe-
strowym organizowanym przez 
Żychliński Dom Kultury, na któ-
rym bawiło się 130 osób, zapla-
nowano już kolejną imprezę ta-
neczną. Tym razem będzie to bal 
karnawałowy, który odbędzie się 
w sobotę, 26 stycznia. 

Początek zabawy o godz. 19.00. 
Planuje się, że potrwa ona do go-
dziny 3.00.

– Do tańca będzie przygry-
wać zespół Flesz, podobnie jak 
na Sylwestra – mówi Magdalena 
Rzeźnicka, dyrektor domu kultu-
ry. – Ludzie chcą się bawić, dlate-
go dajemy im taką możliwość, or-
ganizując bal karnawałowy. Cena 
to 90 zł od pary. Będą dwa dania 
gorące, zimne przekąski, ciasto, 
kawa, herbata.

Zapisy w sekretariacie Żychliń-
skiego Domu Kultury. Liczba 
miejsc ograniczona.  dag

Żychlin�|�Parafi�a�i�Urząd�Gminy�Żychlin

VI Konkurs Kolęd 
i Pastorałek

Urząd Gminy w Żychlinie 
wspólnie z parafi ą pw. św. Aposto-
łów Piotra i Pawła w Żychlinie po 
raz szósty ogłaszają konkurs kolęd 
i pastorałek. Przesłuchania zapla-
nowano na sobotę 12 stycznia, zaś 
ogłoszenie wyników i koncert fi -
nałowy 13 stycznia. 

Przesłuchania będą odbywać 
się w godz. 9.30-15.00. Po każ-
dej kategorii 15 minut przerwy. 
Dla oczekujących uczestników 
przewidziano przekąski i napo-
je. Ogłoszenie wyników nastąpi 
w niedzielę, 13 stycznia, o godz. 
16.30. Laureaci zaśpiewają kolę-
dy w kościele. Następnie, o godz. 
18.00, przewidziano mszę świętą 
z udziałem laureatów.

Jury będzie oceniać występy 
w 5 kategoriach od 3 lat do 19 lat: 
przedszkola, SP kl. I-III, SP kl. IV-

-VI, SP kl. VII-VIII, Gimnazjum 
oraz szkoły średnie. Mogą wystę-
pować soliści, duety, zespoły do 8 
osób. Uczestnik może zaprezento-
wać jedną kolędę, pastorałkę lub 
piosenkę bożonarodzeniową w ję-
zyku polskim.  dag

Maja Król�w�2018�r.�wyśpiewała
i�miejsce�w�kat.solistów.
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Rolnictwo�|�Rolnicy�alarmują:�Mamy�problem�z�odbiorem�rolniczych�folii

Kto i za ile zabiera folie
i opakowania po nawozach?
Podczas ostatnich sesji rad gmin Bedlno i Pacyna 
mieszkańcy pytali, gdzie mają odstawiać rolnicze 
folie. Problem dotyczy rolników również z gminy 
Żychlin i Oporów, choć tutaj nie został on jeszcze 
ofi cjalnie wywołany.

Jeszcze kilka miesięcy temu 
fi rmy same przyjeżdżały i zabie-
rały folie, niektóre nawet trochę 
płaciły. Teraz sytuacja się odwró-
ciła. Nie dość, że nikt nie zabiera, 
to jeszcze fi rmie trzeba zapłacić 
za ich odbiór. Sprawdziliśmy, 
gdzie rolnicy mogą ją oddać.

– Rzeczywiście, od kilku mie-
sięcy jest problem z odbiorem fo-
lii rolniczych m.in. po kiszonkach 
i nawozach – przyznaje Anna Łą-
pieś, kierownik ds. ochrony środo-
wiska w Urzędzie Gminy Bedlno. 
– Firmy narzekają na brak zbytu. 
Jeszcze niedawno folie odbierała 
fi rma z Kiernozi, która teraz nie 
jest tym zainteresowana.

Kierownik wyjaśniała, że gmi-
na nie ma obowiązku zagospoda-
rowania folii rolniczych – to pro-
blem rolników, którzy powinni 
zawierać indywidualne umowy.

Na efekt nie trzeba długo cze-
kać. Część z nich już jest spalana 

przez rolników, choć jest to nie-
legalne i za spalanie grożą kary 
grzywny. 

– Jeśli sytuacja się nie zmie-
ni, to wkrótce folie będą w lasach 
i na łąkach – mówił Waldemar 
Grawender, radny gminy Bedlno 
podczas sesji 28 grudnia. – Firma 
z Kiernozi zabiera folię białą 
i przezroczystą, nie zabiera folii 
czarnej i siatek. Folię z domu za 
50 zł zabiera fi rma ze Zgierza.

PSzoK Gąbin
Podobny problem mają rolnicy 

z gminy Pacyna, choć, jak się oka-
zuje, oni i tak są w tej lepszej sytu-
acji, bowiem w pobliżu, kilkana-
ście kilometrów dalej, mają Punkt 
Selektywnej Zbiórki Odpadów 
w Gąbinie, który nieodpłatnie 
przyjmuje różne rodzaje rolni-
czej folii (z wyjątkiem tej od tru-
skawek). Trzeba ją tylko dowieźć. 
Przyjmuje też rolnicze opako-
wania. Jak mówi nam pracow-
nik PSZOK-u w Gąbinie, folie 
mogą przywozić również rolnicy 
z ościennych gmin, nie należących 
do Związku Gmin Regionu Płoc-
kiego, do którego PSZOK należy.

– Problem z foliami zrobił się, 
gdyż chiński rynek zbytu się za-
mknął. Cena za folię przezroczy-
stą z 1,1 zł za kilogram spadła do 
50 groszy, z inną folią jest jeszcze 
większy problem – mówi.

Więcej informacji można uzy-
skać pod numerem telefonu 697-
966-004.

Firma So-Masz z Łasku
Wójt Pacyny Krzysztof Woź-

niak podczas sesji Rady Gmi-
ny Pacyna 28 grudnia podał soł-
tysom również telefon do fi rmy 
So-Masz z woj. łódzkiego, któ-
ra przyjedzie do rolnika po folię 
za odpłatnością. Jak podaje wójt, 

za 21 m3 trzeba zapłacić 200 zł, 
za 10 m3 – 100 zł, za 5 m3 – 50 zł. 
Podał też telefony do fi rmy: 605-
684-846 lub 43-673-15-35. 

Na stronie internetowej fi r-
my czytamy, że do niedawna fo-
lie były odbierane za darmo, zaś 
na skutek zmian w branży recy-
klingowej taka zbiórka jest nie-
opłacalna. Wychodząc naprze-
ciw problemom rolników, fi rma 
proponuje zbiórkę folii na terenie 
gminy, przy częściowym wspar-
ciu fi nansowym ze strony Urzędu 
Gminy. Proponowana kwota za-
leżeć będzie od ilości osób i ilo-
ści folii.

Firma na swojej stronie podaje, 
że zabiera folię po sianokiszonce, 
po kiszonce, worki po nawozach, 
folię po uprawach polowych, fo-
lię tunelową, folie opakowanio-
we, worki po zbożach i nasionach 
oraz worki bigbag. 

Folie rolnicze nie są odpadem 
komunalnym, za który płaci każ-
da z osób w gospodarstwie do-
mowym. Podobnie jak za opony 
od sprzętów rolniczych – za ich 
utylizację rolnicy muszą zapła-
cić dodatkowo. Nic więc dziw-
nego, że cześć takich odpadów 
zamiast na wysypisku, ląduje 
w lasach i rowach. Jeśli rynek re-
cyklingowy nie ruszy, to śmieci 
w terenie będzie jeszcze więcej 
lub pójdą z dymem, zatruwając 
środowisko. 

RekLaMa

Żychlin�|�Jak�zagospodarować�stary�gmach?

Samorząd zbiera pomysły 
na budynek po „Jedynce”
Od 1 września uczniowie 
Szkoły Podstawowej nr 1 
w Żychlinie opuszczą 
budynek przy ulicy 1 Maja 
i przeniosą się do budynku 
przy ulicy Łukasińskiego.

Teraz radni i włodarze gmi-
ny zastanawiają się w jaki sposób 
wykorzystać zabytkowy obiekt 
pochodzący z 1930 roku. Od tych 
decyzji będzie zależeć sposób 
adaptacji budynku.

Podczas komisji 4 stycznia bur-
mistrz Grzegorz Ambroziak infor-
mował radnych, że samorząd chce 
najpierw wyremontować zabytko-
wy budynek, by przystosować go 
do nowych funkcji. Wiadomo, że 
w budynku są drewniane stropy, 
trzeba zrobić zabezpieczenia prze-
ciwpożarowe, jakie teraz są wy-

magane prawem, wykonać kla-
pę oddymiającą. To kosztowne 
prace, ale niezbędne, by budynek 
spełniał funkcje publiczne.

– Chcemy na remont pozyskać 
środki zewnętrzne. Zaczynamy 
szukać projektów dofi nansowa-
nia – mówił Grzegorz Ambroziak. 
– Mam nadzieję, że ruszy pro-
gram rewitalizacji, do którego je-
steśmy od dawna przygotowa-
ni. Nasz obiekt po SP 1 świetnie 
wpisałby się w taki projekt. Cze-
kam na państwa propozycje zago-
spodarowania budynku po szkole, 
gdyż od tego będzie zależeć za-
kres remontu.

Burmistrz informował, że ma 
pomysł, aby w budynku były po-
mieszczenia m.in. dla izby pa-
mięci i szkolnego muzeum. Jest 
pomysł, by budynek był zago-
spodarowany na potrzeby senio-

rów, żychlińskich stowarzyszeń, 
a może repatriantów, o czym 
Grzegorz Ambroziak mówił już 
2 lata temu. Teraz jest czas, aby 
radni też przedstawiali swoje kon-
cepcje zagospodarowania obiektu, 
by za kilka miesięcy podjąć osta-
teczną decyzję dotyczącą losów 
budynku przy ul. 1 Maja i właści-
wego remontu.  dag

Z końcem sierpnia uczniowie z SP 1 opuszczą mury budynku przy ulicy 1 Maja. teraz�rozpoczyna�się�
dyskusja,�jak�zagospodarować�obiekt.
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Żychlin�|�spółdzielnia�przy�ul.�łąkowej

Będzie podwyżka 
opłaty eksploatacyjnej
Z końcem grudnia 2018 
roku do lokatorów 
Spółdzielni Mieszkaniowej 
w Żychlinie dotarła 
informacja o podwyżce 
o 13 groszy za metr 
kwadratowy stawki 
eksploatacyjnej. Nowe 
stawki będą obowiązywać 
od 1 kwietnia 2019 roku.

– Zgodnie z prawem informację 
o wzroście opłat przekazaliśmy 
lokatorom 3 miesiące wcześniej, 
by wyższa stawka obowiązywa-
ła od 1 kwietnia – mówi Piotr Ja-
rosz, prezes spółdzielni. Do tej 
pory członkowie spółdzielni płaci-
li po 1,95 zł za metr kwadratowy 
i 2,21 zł za metr kwadratowy od 

lokatorów, którzy nie są członka-
mi spółdzielni. Teraz wszyscy za-
płacą od 1 kwietnia o 13 gr więcej, 
czyli 2,08 zł/m2 i 2,34 zł/m2.

– Wzrost stawki eksploatacyj-
nej jest efektem wzrostu kosztów 
funkcjonowania i potrzeb prac 
konserwatorskich. Od 1 stycz-
nia 2019 roku wzrosło minimalne 
wynagrodzenie dla pracowników, 
musimy też wymienić dotychcza-
sowe komputery na nowe – nowo-
czesne i sprawnie funkcjonujące, 
z nowym oprogramowaniem 
– podkreśla prezes. – Planujemy 
zakup 8 komputerów do obsługi 
spółdzielni.

Po podwyżce, od 1 kwietnia lo-
katorzy mieszkania o powierzchni 
50 m2 zapłacą miesięcznie o 6,5 zł 
więcej.  dag

DoRoTa
GRĄBCzeWSKa

zychlin@lowiczanin.info

folie�rolnicze�
nie�są�odpadem�
komunalnym,�za�który�
płaci�każda�z�osób�
w�gospodarstwie�
domowym.�
Podobnie�jak�za�opony�
od�sprzętów�rolniczych�
–�za�ich�utylizację
rolnicy�muszą
zapłacić�dodatkowo.

burmistrz�ma�pomysł,�
aby�w�budynku�były�
pomieszczenia�
m.in.�dla�izby�pamięci�
i�szkolnego�muzeum.�
Jest�też�pomysł,�
by�budynek�był�
zagospodarowany
na�potrzeby�seniorów
i�stowarzyszeń.

Orątki |�społeczna�szkoła�Podstawowa

Pierwszy bal absolwentów szkoły w Orątkach
dokończenie ze str. 3

 – Chcemy go zorganizować 
9 lutego w szkole, w godz. 18.00-
24.00. Będzie uroczysta kolacja 
z tortem i oprawa muzyczna 
z DJ-em lub mini zespół. Kosz-
ty nie będą duże, bowiem spo-
tkanie zorganizujemy w szkole. 
O ile aura pozwoli, chcemy od-
kopać kapsułę czasu zakopaną 45 
lat temu. To wydarzenie i miejsce 
jej zakopania doskonale pamięta 
prezes naszego stowarzyszenia, 

Jan Krzysztoszek oraz Anna Da-
łek, była prezes. Wszyscy jeste-
śmy ciekawi w jakim stanie za-
chowała się kapsuła. Jeśli aura 
nie pozwoli, to zrobimy to la-
tem, gdy będzie spotkanie absol-
wentów młodszego pokolenia. 
Dla nich chcemy zorganizować 
w wakacje ognisko.

Jak mówi nam pani Sylwia, te-
raz rozpoczyna się akcja informa-
cyjna o balu. Stosowne informacje 
zostały przekazane do sołtysów, 
którzy mają informować swoich 

mieszkańców o spotkaniu absol-
wentów. Wielu z nich mieszka 
w różnych miastach Polski, a na-
wet przebywa za granicą. Orga-
nizatorzy mają nadzieję, że infor-
macja do nich dotrze i będą mogli 
przyjechać, by spotkać się z kole-
gami ze szkolnej ławy.

– Do 20 stycznia zbieramy 
zgłoszenia osób chętnych, którzy 
chcą uczestniczyć w spotkaniu 
absolwentów SP Orątki – dodaje 
dyrektor SSP. – Zaprosimy byłych 
nauczycieli i dyrektorów, m.in. 

Romana Wódkę, Honoratę Jane-
czek i Małgorzatę Jaskółę.

Do szkoły w Orątkach chodzi-
ły dzieci z obwodu obejmującego 
miejscowości: Orątki, Chochołów, 
Kaczkowizna, Sędki, Buszkówek, 
Waliszew, Tretki, Grzybów i Za-
groby.

Można dzwonić do szkoły pod 
numer 24-2851-223, do Sylwii 
Sobierańskiej 500-663-431 lub 
do Małgorzaty Cieślak 605-223-
562, zastępcy prezesa stowarzy-
szenia.  dag
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RekLaMa

Kiernozia |�o�cenach�śmieci�ponownie�na�sesji

Dlaczego będzie tak drogo
Adam Myszkowski – przedstawiciel spółki Tönsmeier Centrum,  
która z wszystkich gmin powiatu łowickiego odbiera śmieci,  
gościł 28 grudnia na sesji w Kiernozi. Gmina ta jeszcze w listopadzie  
podjęła uchwałę, która podniosła od nowego roku stawki za odbiór śmieci, 
ponieważ jednak sprawa wciąż wywołuje emocje i pytania  
„Dlaczego będzie aż tak drogo?”, władze gminy zaprosiły go na obrady. 

Przypomnijmy, że przyjęte 
stawki wynoszą 15,50 zł od 1 oso-
by miesięcznie za odpady segre-
gowane i 31 zł na niesegregowa-
ne. Rada Gminy przyjęła uchwałę  
w tej sprawie jednogłośnie. 

Podobnie jak w innych gmi-
nach, która odwiedza Adam 
Myszkowski, tak i w Kiernozi mó-
wił on, że na wzrost ceny złożyło 
się kilka przyczyn. Wymieniał 
wzrost ilości odpadów i rosnące 
poziomy recyklingu, których fir-
ma nie jest w stanie osiągnąć,  
a które, zgodnie z umową, są 
„przenoszone” na mieszkańców. 
Dodał, że lokalne firmy mają bar-
dzo wysokie wymagania dotyczą-
ce jakości odbieranego szkła, ma-
kulatury i plastiku, a Chińczycy, 

którzy byli głównym ich odbiorcą, 
też już ich tyle nie kupują. 

Przedstawiciel Tönsmeier mó-
wił też o tym, że po serii pożarów 
na składowiskach opadów, jakie 
miały miejsce w Polsce w 2018 
roku, zaostrzone zostały wymaga-
nia ich dotyczące, a żeby je spełnić 
i otrzymać wszystkie niezbędne 
zezwolenie, firma musi zainwesto-
wać. Mówił też rosnących kosz-
tach wynagrodzeń, jakie ponosi 
firma. Wynikają one też nie tyl-
ko ze wzrostu wynagrodzeń, ale 
też liczby pracowników. Kiedyś 
na składowisku zatrudniała ona  
3 pracowników, dzisiaj jest ich 
30. Na składowisku jest wie-
le instalacji zasilanych prądem, 
którego spodziewana w 2019 

roku podwyżka została również 
uwzględniona w stawce, jaką fir-
ma skalkulowała dla gminy. 

Adam Myszkowski mówił też, 
że w branży śmieciowej jest wie-
le niewiadomych, a zapropono-
wana cena musiała je uwzględnić  
w perspektywie roku. Nie ukry-
wał, że firma też musi zarabiać,  
a rentowność jej planowana jest  
na poziomie 10%. 

Dodał, że w powiecie łowic-
kim ceny wyniosły około 13-14 
zł na osobę (do ceny też gmi-
ny dodają koszt obsługi syste-
mu, w przypadku gminy Kier-
nozia jest to 1,50 zł) i to – jego 
zdaniem – nie są stawki złe, bo 
20 zł/osobę wydaje się być puła-
pem realnym w niedługim czasie. 

– Wzrosty cen będą – i to znaczą-
ce, ponieważ przepisy zaostrzają 
się, a spełnienie wszystkich wy-
magań jest kosztotwórcze. Je-
śli ktoś obiecuje, że będziemy 

płacić mniej, to jest nieuczciwy  
– mówił.

Obecni na sesji – nie tylko radni 
– zadawali pytania o to, dlaczego 
gdzie indziej jest taniej (nie poda-

jąc o jakie samorządy chodzi), czy 
jest możliwość, aby osoby, które 
śmieci oddają mniej, płaciły za nie 
mniej. Pytali też o to, czy inwesty-
cja w Piaskach Bankowych – jeśli 
zostanie zrealizowana – coś zmie-
ni. Gość odpowiadał, że nie moż-
na ceny za wywóz śmieci z jed-
nej gminy prosto zestawić z ceną  
w innej, jeśli nie zna się szczegó-
łów: jak często są odpady odbie-
rane, jakie rodzaje, ile do przeje-
chania kilometrów. Gdy się tego 
nie wie, to porównanie cen jest jak 
porównanie gruszek z jabłkami. 
– Nie mówię, że jesteśmy najtań-
si, ale nie można tak łatwo porów-
nać, że tu jest tyle, a tu tyle. 

Wyjaśnił też, że technicznie 
jest możliwość ważenia śmieci od 
każdego odbiorcy (gdyby zasto-
sowano stawkę za 1 kg – przyp. 
red.), ale trzeba mieć świado-
mość, że takie urządzenia i spo-
sób rozliczenia wiązać się będzie 
z kolejnym kosztami, które firma 
„przeniesie” na mieszkańców. Co 
do inwestycji w Piaskach Banko-
wych, deklarował, że Tönsmeier 
nigdy nie był przeciwny powsta-
niu tej instalacji. Dodał, że plano-
wane są takie zmiany w rejonizacji 
składowisk, by całe województwo 
było jednym rejonem. Na tym te-
renie (wraz ze składowiskiem 
Tönsmeier w Krzyżanówku) są 
obecnie 4 instalacje.  mwk

Kiernozia�|�budżet�przyjęty

Mieszkańcy osiedla Kościuszki będą mieć wyremontowane drogi
950 tys. zł radni gminy 
Kiernozia zaplanowali  
na długo oczekiwane  
przez mieszkańców osiedla 
Kościuszki remonty  
dróg na tym osiedlu.

To największa inwestycja, 
która znalazła się w budżecie  
na 2019 rok, przyjętym przez radę 
jednogłośnie na sesji 28 grudnia. 

Budżet nie wywołał żadnych 
pytań i dyskusji, gdyż był dwu-
krotnie omawiany na posiedze-
niach komisji stałych. Po stro-
nie dochodów zamyka się kwotą 
13.534.071 zł, po stronie wydat-
ków – 14.934.071 zł. Planowany 
na 1,4 mln zł deficyt zostanie po-
kryty z kredytów i pożyczek. 

Na inwestycje samorząd pla-
nuje wydać 1.990.000 zł. Poza 
wspomnianym remontem dróg na 
os. Kościuszki (jest ich kilka i nie 
mają one odrębnych nazw), plano-
wana jest kosztem 400 tys. zł kon-
tynuacja prac związanych z bu-
dową kanalizacji sanitarnej (etap 

III). Tym razem nie będzie to jed-
nak budowa sieci, ale odtworzenie 
dróg zniszczonych w poprzednim 
etapie (chodzi przede wszystkim  
o ul. Żychlińską). 

Na pozostałe inwestycje na 
gminnych drogach zaplanowano 
560 tys. zł, przy czym na wyko-
nanie nowych nakładek asfalto-
wych – 300 tys. zł, a na utwardze-
nie dróg destruktem – 260 tys. zł. 
W uchwale budżetowej nie okre-
ślono, na których drogach będą 
prowadzone prace. O tym rada ma 
zdecydować w trakcie roku. 

80 tys. zł gmina planuje wydać 
na remont i czyszczenie kanaliza-
cji deszczowej w ul. Ogrodowej 
i budowę separatora kanalizacji 
deszczowej przy niej.

W inwestycjach znalazła się 
też roczna składka na budowę re-
gionalnego składowiska opadów  
w Piaskach Bankowych –  
37.620 zł, dotacja dla Komendy 
Powiatowej Policji w Łowiczu na 
zakup radiowozu – 5 tys. zł oraz 
40 tys. zł na remonty w strażni-
cach OSP.  mwk

Adam Myszkowski obecnych na sesji w Kiernozi przekonywał,��
że�ceny�odbioru�śmieci�będą�nieuchronnie�rosnąć.�

Wójt gminy Kiernozia Beata Miazek,�obok�niej�(z�lewej�strony)�sekretarz�Jarosław�bogucki�i�(z�prawej�strony)��
–�przewodniczący�Rady�Gminy�Janusz�wasilewski.
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PKP
Co ma Otwock 
do Łowicza

Konsekwencją opóźnień w pra-
cach modernizacyjnych na stacji 
PKP w Otwocku będą zmiany 
rozkładu jazdy pociągów nie tyl-
ko na linii z Warszawy do Dębli-
na, ale również pociągów Kolei 
Mazowieckich przejeżdżających 
przez stację Łowicz Główny. 

Tymczasowych zmian należy 
spodziewać się od 12 stycznia. 

Zmiana dotycząca Otwoc-
ka polegała będzie na wprowa-
dzeniu przerwy technologicznej  
na odcinku Otwock – Pilawa (za-
stąpienia pociągów przez zastęp-
czą komunikację autobusową)  
w godzinach 11.00 – 13.00 oraz 
od godziny 23.00. 

W związku z łączeniem re-
lacji zmiany wtórne pojawią 
się jednak również na innych li-
niach obsługiwanych przez Kole-
je Mazowieckie, w tym relacjach 
Warszawa – Łowicz Główny 
oraz Warszawa – Skierniewi-
ce. – Będą to zmiany minutowe 
w przyjazdach i odjazdach kilku 
pociągów.  mak 



9www.lowiczanin.info � ���nr 2������10�stycznia�2019

RekLaMa

Oświata�|�czy�nauczyciele�z�regionu�dołączyli�do�protestujących?

70 procent nauczycieli
z Oporowa choruje
Sprawdziliśmy czy nauczyciele z naszego regionu też protestują, dostarczając 
do pracodawcy zwolnienia lekarskie. Spośród czterech naszych gmin, w trzech: 
Bedlno, Żychlin i Pacyna nauczyciele pracują normalnie. Tylko w Szkole Podstawowej 
w Oporowie nauczyciele nagle zachorowali. Nie ma 70 proc. zatrudnionych nauczycieli.

– Spośród 20 nauczycieli za-
trudnionych w szkole, 14 jest na 
zwolnieniach lekarskich – infor-
muje Tomasz Lewicki, dyrektor 
SP w Oporowie. – Dla dzieci zor-
ganizowaliśmy zajęcia opiekuń-
cze.

Problemu z absencją nauczy-
cieli nie ma w drugiej szkole znaj-
dującej się w gminie Oporów, 
w SP Szczyt. Tam wszyscy na-
uczyciele pracują normalnie.

W gminie Bedlno na 100 na-
uczycieli zatrudnionych w 6 szko-
łach podstawowych i Gimnazjum 
tylko 3 nauczycieli jest na zwol-
nieniu lekarskim (z czego jeden na 
długim zwolnieniu od września, 

a drugi jest w szpitalu po wypad-
ku). Pozostali pracują normalnie.

Jak informuje Waldemar Ra-
chubiński, sekretarz gminy Pa-
cyna, na 27 nauczycieli zatrud-
nionych w SP Pacyna wszyscy 
pracują, nikt nie jest na zwolnieniu 
lekarskim. Podobnie nie choruje 5 
nauczycieli z Przedszkola w Pa-
cynie z siedzibą w Skrzeszewach. 
Zajęcia w tych placówkach oświa-
towych odbywają się normalnie.

Zwolnień lekarskich nie przy-
noszą też nauczyciele ze szkół 
gminy Żychlin. Jak informuje bur-
mistrz Grzegorz Ambroziak tylko 
jeden nauczyciel jest na zwolnie-
niu lekarskim, ale nie jest to zwią-
zane ze strajkiem nauczycieli.

– Forma przynoszenia zwol-
nień lekarskich przez nauczycie-
li nie do końca jest dobra – przy-
znaje Jacek Dysierowicz, dyrektor 
SP 1 w Żychlinie. – Zgadzam się, 
że zarobki nauczycieli są za niskie, 

a propozycje ministerstwa co do 
podwyżek niezadowalające. Am-
bitny nauczyciel, poloniści, którzy 
muszą sprawdzać prace domowe, 
pracują dużo więcej niż pensum 
wynoszące 18 godzin tygodniowo 
– ocenia.

Rodzice krytykują
Plagą zwolnień lekarskich 

w SP w Oporowie oburzeni są ro-
dzice dzieci z Oporowa. – Protest 
nauczycieli na pewno negatyw-
nie odbije się na dzieciach, które 
nie zrealizują programu – mówi 
mama jednego z uczniów. – Zdol-
ny uczeń nadrobi zaległości, ale 
słaby, zostanie w tyle jeszcze bar-
dziej. Poza tym nie wiadomo jak 
długo nauczyciele będą chorować. 
Taka sytuacja to nie tylko wina na-
uczycieli, ale też lekarzy, którzy 
dają zwolnienia. Teraz są e - zwol-
nienia i najwyższa pora, aby ktoś 
sprawdził, który lekarz jest tak 

chętny do dawania niezasadnych 
zwolnień. Niech się wytłumaczy! 
Skoro nauczyciele uważają, że tak 
mało zarabiają, to zawsze mogą 
zmienić profesję. Tylko, że wte-
dy nie będą pracować tygodnio-
wo po 18 godzin a po 40 godzin 
tygodniowo, nie będzie tygodnio-
wych przerw na święta Bożego 
Narodzenia i Wielkanoc, nie bę-
dzie wolnych wakacji, w wielu 
przypadkach nie będzie trzynastek 
i nagród nauczycielskich z okazji 
Dnia Edukacji. Poza tym rząd już 
im daje podwyżkę, więc po co ten 
protest? 

Żychlin |�zs�nr�1

Aukcje, licytacje i atrakcje
Wczoraj, w środę 9 stycznia 

wolontariusze z Zespołu Szkół 
nr 1 im. A. Mickiewicza sklejali 
kartonowe pudełka Wielkiej Or-
kiestry Świątecznej Pomocy, do 
których w niedzielę będą zbierać 
pieniądze. Sztab WOŚP w Żychli-
nie zachęca do udziału w interne-
towych aukcjach oraz innych cie-
kawych przedsięwzięciach.

Wolontariusze na ulice miasta 
wyjdą o godz. 8.00. Wraz z nimi 
po mieście będą krążyć żywe ma-
skotki. W szkole zorganizowana 
będzie foto budka Adama Mic-
kiewicza, w której będzie moż-

na zrobić sobie zdjęcie. W szkole 
też będą warsztaty szydełkowa-
nia, które poprowadzi Katarzyna 
Jaskuła.

– Na stronie internetowej 
https:// web.facebook.com/wo-
spzychlin prowadzone są aukcje 
internetowe – mówi Anna Mi-
kołajczyk, szefowa żychlińskie-
go sztabu. – Do wylicytowania 
są gadżety WOŚP: koszulki, kub-
ki, breloczki itp. Jest też kolacja 
z burmistrzem oraz kolacja walen-
tynkowa ufundowana przez Róża-
ną Rezydencję. Zachęcam do licy-
tacji na szczytny cel.  dag

Pacyna�|�sztab�wośP

Blok koncertowy w Kiernozi
W tym roku sztab 
Wielkiej Orkiestry 
Świątecznej Pomocy został 
zarejestrowany w Szkole 
Podstawowej w Pacynie, 
ale w jego skład wchodzi 
14 wolontariuszy z Pacyny, 
Skrzeszew i Luszyna 
oraz 6 wolontariuszy 
z Kiernozi. 

Wolontariusze 13 stycznia 
będą kwestować w swoich gmi-
nach. Natomiast blok koncertowy 
w tym roku będzie w Szkole Pod-
stawowej im. Tadeusza Kościusz-
ki w Kiernozi. Tam też wystąpią 
uczniowie z Pacyny.

– Nasi wolontariusze z Pacyny 
i Kiernozi już otrzymali identyfi -
katory, puszki też zostały przygo-
towane – mówi Jacek Studziński, 

koordynator sztabu w Pacynie. – 
Uczniowie naszej szkoły zapre-
zentują się przed publicznością 
Kiernozi około godziny 16.00.

Uczniowie klasy I-III z Pacy-
ny zatańczą poloneza, do któ-
rego choreografi ę opracowa-
ły Jolanta Fabianowska i Halina 
Cichosz. Będą też tańce laty-
noamerykańskie w wykonaniu 
Wiktorii Sitkiewicz (absolwentki 
Gimnazjum im. Polskich Olim-
pijczyków w Pacynie) i Kacpra 
Maślankowskiego reprezentują-
cych UKS „Pasja” ze Szczawina 
Kościelnego. Będzie też instru-
mentalny koncert kolęd uczniów 
z Pacyny w wykonaniu: Kami-
la Cieślaka, Marty Majewskiej 
i Mai Rudzkiej, których opieku-
nem jest Jacek Studziński. Z kolei 
uczniowie klasy II wystawią wi-
dowisko „Zgraja świętego Miko-
łaja”. Widowisko przygotowane 

przez Annę Komar, nauczycielkę 
z Pacyny.

W Kiernozi zaś, po mszy świę-
tej o godz. 9.00 świętowanie za-
cznie się w Szkole Podstawowej. 
Najpierw będzie wspólne kolędo-
wanie z Zespołem Jutrzenka, póź-
niej będą jasełka w wykonaniu 
dzieci z Samorządowego Przed-
szkola w Kiernozi. W szkole będą 
wystawione do sprzedaży różne 
gadżety WOŚP.

Dalsze uroczystości będą 
w szkole po mszy świętej, która 
rozpoczyna się o godz. 11.30. Bę-
dzie wspólne kolędowanie z ze-
społem Kiernozianie. Wystawio-
ne zostanie widowisko „Betlejem 
polskie” L. Rydla w wykonaniu 
uczniów ze Szkoły Podstawowej 
z Kocierzewa Południowego pod 
kierunkiem Urszuli Boguckiej. 
Będzie licytacja gadżetów WOŚP. 
Następnie będą prezentować się 
uczniowie z SP w Pacynie i SP 
w Kiernozi. Dla wszystkich go-
ści przygotowano gorącą herbatę, 
kawę oraz ciasto.  dag

RZUT OKIEM�|�PieRwszy�śNieG�i�łoPaty�w�RUch

Ranek 8 stycznia 
zaskoczył 
mieszkańców 
Żychlina 
intensywnymi 
opadami śniegu.�
Na�chodnikach�
pojawiła�się�
kilkucentymetrowa�
warstwa�białego�puchu.�
część�właścicieli�
nieruchomości�
przystąpiła�do�
usuwania��śniegu
z�chodnika.�za�łopaty�
chwycili�nie�tylko�
prywatni�właściciele�
nieruchomości,�
ale�też�pracownicy�
samorządowego�
zakładu�budżetowego,�
których�przy�pracy�
zastaliśmy�wzdłuż�
budynków�
przy�ulicy�1�Maja.�dag�D

o
R

o
ta

�G
R

ą
b

c
ze

w
s

k
a
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zychlin@lowiczanin.info

skoro�nauczyciele�
uważają,�że�tak�mało�
zarabiają,�to�zawsze�
mogą�zmienić�
profesję.�Poza�tym�
rząd�już�im�daje�
podwyżkę,�więc�
po�co�ten�protest?

Matka jednego
z uczniów
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Łowicz�|�cmentarz�emaus�–�utwardzenie�alejek�

Nie da się po prostu położyć kostki
Cmentarz Emaus, należący do parafii Świętego Ducha  
w Łowiczu, to jeden z największych cmentarzy  
w Łowiczu i najstarszych – powstał w latach 20-tych  
XIX wieku. Znajduje się na nim wiele starych, 
zabytkowych i bardzo ciekawych grobowców.  
Od równie starego katedralnego różni go jednak to,  
że główne alejki nie są na nim utwardzone.

Jedna z mieszkanek Łowi-
cza zwróciła nam uwagę na stan 
cmentarnych alei, zarzucając pa-
rafii bezczynność w tej sprawie. 
Powiedziała, że po opadach desz-
czu robią się błotniste – udając się 
na cmentarz w dzień świąteczny 
można być pewnym, że buty zo-
staną ubrudzone, a czasem i inne 
części garderoby. Ponadto wy-
deptane ścieżki robią się po desz-
czu śliskie i łatwo na nich o pośli-
zgnięcie i wypadek. Szczególnie, 
gdy leżą na nich liście.

Pod koniec ub. roku kilka razy 
byliśmy na cmentarzu Emaus. 
Rzeczywiście: dopiero w nowej 
części, sąsiadującej z cmentarzem 
parafii Chrystusa Dobrego Paste-
rza, jest jedna alejka utwardzona 
kostką. Jednak mimo tego, że by-
liśmy tam po deszczu, po grunto-
wych ścieżkach nie chodziło się 
źle. – Chociaż główne alejki, bie-
gnące od muru przy Tuszewskiej 
do muru przy trasie na Łódź, moż-
na byłoby utwardzić, zawsze wy-
godniej by się chodziło. Niestety, 

lata mijają, a ja nie widzę na tym 
cmentarzu żadnych zmian. Szko-
da, bo na katedralnym, gdzie też 
spoczywają moi bliscy, sytuacja 
jest dużo lepsza – powiedziała 
nam pani Maria, którą spotkali-
śmy w czasie prac porządkowych.

To drogie 
przedsięwzięcie
– Jestem całym sercem za tym, 

aby alejki cmentarne utwardzić  
– powiedział zapytany przez nas 
o perspektywę takich działań 

proboszcz Władysław Moczar-
ski. Dodał jednak, że nie jest to 
proste ani ze względów formal-
nych, ani z finansowych. – Cmen-
tarz katedralny miał to szczęście, 
że parafia zajęła się alejami, gdy 
prawo dotyczące ochrony zabyt-
ków było łagodniejsze, a w Skier-
niewicach działał Urząd Ochrony 
Zabytków. Obecnie przepisy są 
zaostrzone, a urząd przeniesio-
no do Łodzi – więc nawet zała-
twienie formalności stało się kło-
potem.

Proboszcz już kilkakrotnie, 
przed laty, rozpoczynał starania  
o utwardzenie alei. Problemem są 
wymagania stawiane przez urząd 
ochrony zabytków – który na-
kazuje układać jako nawierzch-
nię droższą od kostki betonowej 
kostkę granitową – bo... cmen-
tarz jest zabytkiem. Ale najwięk-
szym są pieniądze, utwardzenie 
alejek jest drogie. Zrobienie jed-
nej, zgodnie z zaleceniami kon-
serwatora zabytków, to obecnie, 
jak sprawdziliśmy koszt od 100-

150 tys. zł. Proboszcz mówi też  
o innych problemach, dotyczą 
one zaplanowania alejek, które  
w ciągu lat w wielu miejscach 
uległy zwężeniu, trudno teraz 
wytyczyć na nich prostą linię. 
Proboszcz twierdzi, że parafii 
trudno będzie wygospodarować 
znaczną kwotę na ten cel, bo cią-
gle pojawiają się wydatki bieżą-
ce. Wspomniał np. o śmieciach, 
których wywóz z cmentarza  
w 2018 roku znacząco podrożał. 
Tylko w miesiącach październik 
– listopad, gdy na grobach poja-
wia się najwięcej kwiatów, pa-
rafia zapłaciła za to 140 tys. zł.  
– Jak tu przy takich wydatkach 
coś jeszcze zrobić – pyta. 

Parafia i tak stara się co kilka 
lat przeprowadzić pielęgnację ol-
brzymich drzew, które zachowa-
ły się na cmentarzu, aby przy wi-
churze ich konary nie spadły na 
nagrobki (prace na wysokości są 
drogie). Parafia wybudowała też 
na nowej części bramę z zaple-
czem, a w starej musiała wydać 
pieniądze na odtworzenie muru 
cmentarnego od strony północ-
nej, gdzie zaczął się on chylić ku 
ziemi. 

Jeszcze wcześniej wymie-
niono okna i poszycie dachu na 
cmentarnej kaplicy, która, jak 
zaznacza proboszcz, jest i bę-
dzie uruchamiana sporadycznie,  
tylko gdy uroczystości pogrzebo-
we skupią małą ilość wiernych. 
W środku jest ciasno, miejsca 
starczy dla kilkudziesięciu osób. 

Ks. Władysław Moczarski de-
klaruje, że podejmie kolejne pró-
by, aby utwardzić aleje w starej 
części cmentarza, choć nie jest 
optymistą, czy to się uda.  tb

Łowicz�|�chcesz�wpłacić�na�konto�pieniądze,�a�wśród�nich�masz�dużo�monet?

Nie w każdym banku zrobisz to za darmo
Nie w każdym banku na terenie Łowicza można 
bezpłatnie wpłacić dużą ilość bilonu na firmowe konto. 
Szczególnie dokuczliwe może to być dla przedsiębiorców, 
którzy prowadzą działalność handlową.

Raiffeisen Polbank nalicza za 
wpłatę monet na konto znajdujące 
się w tym banku opłatę, wynika-
jącą – jak nam powiedziała rzecz-
nik banku Magdalena Ostrowska 
– m.in. z pracochłonności w prze-
liczeniu i zaksięgowaniu bilonu 

oraz z wysokich kosztów trans-
portu pieniędzy. Rzecznik nie od-
niosła się do tego, że monety są ta-
kim samym środkiem płatniczym 
jak banknoty, choć poruszyliśmy 
to w pytaniu. Tabela opłat ban-
ku (dla przedsiębiorców) mówi, 

że standardowo prowizja ta wy-
nosi 0,35% od wpłacanej kwoty, 
przy czym minimalna opłata wy-
nosi 10 zł. Podobnie jest w BGŻ 
PNB Paribas, który jest właścicie-
lem Raiffeisen Polbank: w oddzia-
łach banku pobierana jest opłata 
w wysokości 1,5% od wpłaconej 
kwoty, minimalna opłata wyno-
si 10 zł (ale nie nalicza się jej do 
równowartości 20 zł w bilonie). 
Urząd Ochrony Konkurencji  

i Konsumentów już w 2008 roku 
zajmował się tym tematem i wy-
dał opinię, że banki nie mają pra-
wa pobierać dodatkowych kwot za 
wpłaty bilonem na konto. Monety 
są takim samym środkiem płatni-
czym na terenie Polski jak bank-
noty, za wpłatę których opłata nie 
jest pobierana. Ponadto uznał, że 
różnicując opłatami te dwie formy 
wpłaty, bank narusza interes eko-
nomiczny konsumenta. „Poza tym 

działania banków mają wpływ  
na „psucie pieniądza” – prowadzą 
do traktowania monet jako gorsze-
go środka płatniczego” – czytamy 
na stronie UOKiK.

W polskich bankach  
z ciebie nie zedrą
Inaczej do tematu podchodzą 

dwa inne duże banki działające  
w Łowiczu. PeKaO S.A., jak  
i PKO BP, nie pobierają opłat za 
wpłaty bilonu na konta. Różnica 
między bankami w tej materii po-
lega jednak na tym, że pierwszy 
z nich, aby zliczanie dużej liczby 

monet nie absorbowało pracow-
ników, prosi, aby przed zlicze-
niem posegregować je nominała-
mi. Chodzi też o to, aby sprawniej 
działała zliczarka.

W kasach tych banków powie-
dziano nam, że opłata prowizyj-
na jest pobierana przy wpłacie na 
inny rachunek bankowy w innym 
banku, lub gdy dochodzi do wy-
miany bilonu na banknoty.

Opłatę za wpłatę znacznej ilości 
bilonu pobiera także od przedsię-
biorców Bank Spółdzielczy Zie-
mi Łowickiej – jest to zazwyczaj 
0,5% od wpłacanej kwoty.  tb

Jedna z alejek na cmentarzu Emaus,�gdzie�kostkę�na�fragmentach�położyli�właściciele�grobowców.
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Jedyna na cmentarzu Emaus utwardzona alejka,��
wiodąca�od�drugiej�bramy.�
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Łowicz�|�Masowy�odstrzał�dzików�–�powody�i�kontrowersje�

U nas też będą 
polowania na dziki
Przez trzy kolejne weekendy, począwszy 
od najbliższego 12-13 stycznia, myśliwi z całej Polski
mają odstrzelić około 210 tysięcy dzików. Do odstrzału 
sanitarnego dzików ma dojść również na naszym terenie. 
Dlaczego? Masowe polowania rekomenduje ministerstwo 
środowiska i rolnictwa. Pomysł pochodzi zaś 
od Głównego Lekarza Weterynarii.

Mają one być elementem walki 
z chorobą ASF – afrykańskim po-
morem świń. Tymczasem ekolo-
dzy wieszczą koniec gatunku dzi-
ka w Polsce. 

Do odstrzału dzików mają 
przystąpić również wszystkie ma-
cierzyste i niemacierzyste koła 
myśliwskie mające wyznaczone 
obwody łowieckie na terenie po-
wiatu łowickiego. Wyjaśnijmy, 
że koła niemacierzyste to te, któ-
re zarejestrowane są np. w War-
szawie, a jeden z „ich” obwodów 
łowieckich jest na terenie skier-
niewickiego oddziału Polskiego 
Związku Łowieckiego. Łącznie 
na terenie powiatu łowickiego ob-
wody łowieckie ma wyznaczone 
kilkanaście kół, np. „Gospodarz” 
z Bielaw, „Orzeł” z Kiernozi, 
koło „Nieborów”, „Łowiczanin” 
z Klewkowa, „Księżak” ze Zdun, 
„Echo” z Łowicza, itp. 

We wtorek, 8 stycznia w godzi-
nach popołudniowych odbyło się 
zebranie łowczych ze wszystkich 
kół, obecność na nim była obo-
wiązkowa. Obecni byli również 
lekarze weterynarii z poszczegól-
nych powiatów na terenie dzia-
łania skierniewickiego oddziału 
PZŁ. Oprócz szkolenia z bioase-
kuracji dwa koła, których obwo-
dy łowieckie sąsiadują z tzw. żół-
tą strefą obszaru ochronnego ASF 
(patrz mapka) otrzymały po jed-

nym zestawie do ewentualnego 
zabezpieczenia miejsca i tuszy 
padłego dzika. Zestaw otrzyma-
ło koło „Echo” z Łowicza, które 
ma teren łowiecki wyznaczony 
m.in. w powiecie sochaczewskim 
oraz koło „Gospodarz” z Bielaw 
ze względu na tereny łowieckie 
w lasach k. Kowiesów i Puszczy 
Mariańskiej. 

Koordynatorem dla kół z po-
wiatu łowickiego został łowczy 
z koła „Gospodarz” Jacek Chudy. 
Jego zadaniem będzie sporządze-
nie w poniedziałek, 14 stycznia, 
zbiorczego sprawozdania z polo-
wań na terenie powiatu i wysłanie 
informacji do centrali PZŁ. 

To się nie uda 
Czy w najbliższą sobotę będzie 

można spotkać wielu myśliwych? 
– Polować mają wszystkie koła, 
a tam, gdzie nie zostały z 14-dnio-
wym wyprzedzeniem zgłoszone 
w gminach polowania, mają od-
być się tzw. polowania indywidu-
alne – powiedział nam Chudy.  

Ekolodzy wskazują, że to ko-
niec dzików w Polsce. Tego zda-
nia raczej nie podzielają myśliwi. 
– To się nie uda. Przecież my po-
lujemy cały czas i nie za każdym 
razem są tego efekty – mówią. 
Co więcej, myśliwi w jednej spra-
wie są nawet tego samego zdania 
co ekolodzy. Otóż w ciągu wy-
znaczonych trzech weekendów 
w skali całej Polski miałoby paść 
nawet 210 tys. dzików – w tym 
ciężarne lochy i młode. 

I tutaj jest właśnie nić poro-
zumienia pomiędzy myśliwymi 
a ekologami. – Nawet jeśli od-
będzie się polowanie (ostatecz-
nie ustalenia w chwili zamykania 
tego numeru NŁ akurat w tym 
kole nie zapadły), to będzie ono 
etyczne: do prośnej lochy nikt 
nie będzie strzelał – powiedzia-
ła nam szefowa koła z Kiernozi 
Urszula Bogucka. W tym samym 
tonie wypowiedział się również 
np. Artur Rożniata z łowickiego 
koła „Echo”. 

– W 1984 roku składałem ślu-
bowanie myśliwskie i nie będę 
strzelał do ciężarnej lochy. Albo 
wcale nie podniosę broni, albo 
nie trafi ę. Tak zrobi większość 
z nas – powiedział nam inny my-

śliwy chcący zachować anonimo-
wość. 

Czy to ma sens? 
Tym bardziej, że znaczna część 

myśliwych nie jest przekonana 
o tym, że akcja może być skutecz-
na. – Gdyby nawet doszło do tego, 
że 100% populacji dzików w skali 
kraju zniknie, w co nie wierzę, to 
i tak to całkowicie sprawy ASF nie 

załatwi – uważa rzecznik skiernie-
wickiego PZŁ Henryk Florczak. 
Według niego bowiem nie dzik 
jest główną przyczyną roznosze-
nia się choroby, ale nie przestrze-
ganie rygorystycznych zasad bio-
asekuracji przez ludzi. Myśliwi 
powtarzają też żart o tym, że naj-
pierw należałoby się zająć gu-
mofi lcami rolników, w których 
chodzą oni i do lasu i do chlewni 

i w taki sposób mogą przyczy-
niać się do przenoszenia choroby. 
– Dzik do świni nie przyjdzie... – 
żartował. 

To ma być odstrzał 
sanitarny 
Plan odstrzału dzików na tere-

nie powiatu łowickiego wynosił 
w 2018 roku 120 sztuk. Z danych 
statystycznych na grudzień 2018 
roku (a myśliwski „rok gospodar-
czy” trwa do marca) myśliwym 
udało się odstrzelić 52 dziki, a my-
śliwi wychodzili na łowy 742 razy. 

– Jeśli chodzi akurat o dziki, to 
są odstrzelane na bieżąco, bo na 
przykład wejdą rolnikowi w szko-
dy – uważa Florczak. Według nie-
go podczas masowego polowa-
nia wyznaczonego na najbliższy 
weekend w znacznej części obwo-
dów łowieckich może nie paść na-
wet jeden dzik. 

Związek łowiecki jednak, bio-
rąc pod uwagę również ewentu-
alne protesty ekologów, przypo-

mniał koordynatorom, a za ich 
pośrednictwem łowczym, że naj-
bliższe polowanie ma charakter 
tzw. odstrzału sanitarnego. Jeśli 
podczas polowań myśliwi spo-
tkają się z jakimiś protestami lub 
utrudnianiem im odstrzału, mają 
wzywać policję oraz dokumento-
wać zdarzenie. – Taki mamy obo-
wiązek, ale myślę, że u nas do ni-
czego takiego nie dojdzie – ma 
nadzieję Jacek Chudy.  

ASF w Polsce: obszar�zagrożenia�(kolor�niebieski�na�mapie),�obszar�
objęty�ograniczeniami�(kolor�czerwony),�obszar�ochronny�(kolor�żółty).

Czy MożNa CHoDzIĆ Po LeSIe 
PoDCzaS PoLoWaNIa? 

tereny�leśne�objęte�
polowaniami�myśliwi�
mają�obowiązek�oznaczać�
tablicami�z�napisem�„Uwaga�
polowanie”.�–�wszystkie�
nasze�koła�mają�takie�tablice�
–�zapewnia�henryk�florczak.�
są�one�ustawiane�głównie�
przy�drogach�wjazdowych�do�
kompleksów�leśnych,�a�nawet�
na�polach.�–�oczywiście�

nie�ustawimy�takich�tablic�
na�każdej�redlinie,�trzeba�
zachować�rozsądek�–�mówi.�
Nie�obowiązuje�natomiast�
ustawowy�zakaz�wejścia�
do�lasu�w�czasie�polowań.�
Prawo�łowieckie�przewiduje�
jednak�karę�grzywny�
dla�osoby,�która�„umyślnie�
utrudnia�lub�uniemożliwia�
wykonywanie�polowania”.�

MaRCIN
KuCHaRSKI

marcin.kucharski@lowiczanin.info

Polować�mają�
wszystkie�koła,�
a�tam,�gdzie�nie�
zostały�z�14-dniowym�
wyprzedzeniem�
zgłoszone�w�gminach�
polowania,�mają�odbyć�
się�tzw.�polowania�
indywidualne.

Nie�będę�strzelał�
do�ciężarnej�lochy.�
albo�wcale�nie�
podniosę�broni,�
albo�nie�trafi�ę.�tak�
zrobi�większość�z�nas.

Myśliwy

ASF w Polsce: obszar�bliski�łowiczowi�–�powiększenie.
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Łowicz�|�Dalszy�ciąg�kolędy

Księża odwiedzają parafian
We wszystkich parafiach, tak-

że łowickich, kontynuowane są 
coroczne wizyty duszpasterskie 
nazywane „kolędą”. Mieszkańcy 
których ulic i miejscowości mogą 
się spodziewać odwiedzin księdza 
w najbliższych dniach?

Parafia katedralna
10 stycznia księża z parafii 

katedralnej od godziny 10.00 będą 
odwiedzali parafian ze Świeryża 
Pierwszego i Drugiego (z „Doła-
mi” włącznie). Po 16.00 natomiast 
kapłani odwiedzą mieszkańców 
bloków 1, 2, 3 i 4 na os. Reymonta. 

11 stycznia od godziny 10.00 
rozpoczną się wizyty w Strzelce-
wie. Po 16.00 natomiast przy ul. 
11 Listopada, 3 Maja, na Końskim 
Targu i Starym Rynku.

12 stycznia wizyty będą pro-
wadzone od godziny 10.00 w Ło-
wiczu przy ulicach Podrzecznej, 
Sybiraków i św. Floriana.

Parafia Świętego Ducha
10 stycznia od godz. 16.00  

– ul. Środkowa i ul. Podgórna  
(2 kapłanów); ul. Jasna i ul. Górna 
(1 kapłan).

11 stycznia od godz. 16.00 
– ul. Działowa, ul. Mała i ul. Ja-
strzębska (1 kapłan); ul. Miodowa, 
ul. Sadowa, ul. Zagórska i ul. Że-
romskiego (2 kapłanów).

12 stycznia od godz. 9.00  
– ul. Nałkowskiej, ul. Wiśniowa, 
ul. Zachodnia, ul. Rzemieślnicza  
i ul. Chabrowa (3 kapłanów).

14 stycznia od godz. 16.00  
– os. Dąbrowskiego bloki nr 11, 
12, 3 i 5.

Parafia Chrystusa 
Dobrego Pasterza
10 stycznia od godz. 16.00  

– ul. Powstańców. 

11 stycznia od godz. 16.00  
– ul. Klimeckiego i Wspólna.

12 stycznia od godz. 9.00  
– ul. Jana Pawła II. 

14 stycznia od godz. 15.00  
– ul. Kaliska. 

15 stycznia od 16.00 – os. 
Kostka bloki nr 13, 14 i 15; od godz. 
17.30 – os. Kostka 16, 16A i 17. 

16 stycznia od godz. 16.00  
– os. Kostka bloki nr 18, 19 i 20; 
od 18.00 – os. Kostka 21 i 22.

Parafia Matki Bożej 
Nieustającej Pomocy
10 stycznia od godz. 9.00  

– ul. Zielona (księża odwiedzą 
tych parafian, którzy są przed po-
łudniem w domu), od godz. 16.00 
– ul. Grunwaldzka (od strony SP 
3) oraz Włada – jeden ksiądz oraz 
Kutrzeby (od strony Skotnickiego) 
– drugi ksiądz. 

11 stycznia od godz. 16.00  
– ul. Zielona oraz Wierzbowa  
i Magnoliowa – jeden ksiądz, ul. 
Legionów (od kapliczki) – drugi 
ksiądz, ul. Lipowa (od Kwiatowej) 
– trzeci ksiądz. 

12 stycznia od godz. 9.00  
– Goleńsko wzdłuż trasy oraz Go-
leńsko Małe – trzech księży; od 
10.30 – ul. Armii Krajowej nume-
ry parzyste (od nr 14 do 40 – jeden 
ksiądz, od 42-66 – drugi ksiądz  
i od 99 do 68 – trzeci kapłan).

14 stycznia od godz. 9.00 
– Chąśno Pierwsze – trzech 
księży; od 16.00 – ul. Bołtu-
cia – jeden ksiądz, ul. Bortnow-
skiego (od strony Skotnickiego) 
– drugi ksiądz, ul. Skotnickie-
go i Akacjowa (od początku).

15 stycznia od godz. 9.00  
– ul. Strzelecka (u osób, które są  
o tej porze w domu); od 16.00  
– dokończenie wizyt na ul. Strze-
leckiej – 3 księży.  tm, tb, mwk

Łowicz�|�Poszli�za�trzema�królami,�mimo�przenikliwego�chłodu

Każdy może być „czwartym królem”
– Nie straszny nam mróz, 
nie mogliśmy zawieść 
syna, który od kilku dni  
o niczym innym  
nie mówił jak o orszaku,  
po prostu musieliśmy tu 
być – powiedziała nam  
pani Eliza Michalak.

Wspólnie z mężem i synem, 
podobnie jak prawie tysiąc innych 
osób, 6 stycznia przeszli oni w or-
szaku spod kościoła na Korabce 
na Stary Rynek, w ślad za Trzema 
Królami jadącymi na koniach.

Marcin Marzec, który w or-
szaku wziął udział z żoną Sylwią  
i 5-letnim synem Adamem, po-
wiedział nam, że idą po raz trzeci, 
a drugi raz z dzieckiem. – Atmos-
fera w orszaku była bardzo miła  
i radosna. Wzięliśmy w nim 
udział, aby pokazać synowi, że 
wiara nie zamyka się tylko w ko-
ściele, ale bardzo ważne jest też 
okazanie jej na zewnątrz, dając 
świadectwo, w tym przypadku 
idąc w orszaku – mówił.

Mszy o godz. 10.00, poprze-
dzającej wyruszenie na ulice 
miasta, przewodniczył bp. Woj-
ciech Osial, który w kazaniu ape-
lował do wiernych, aby szli śla-
dem Trzech Króli za gwiazdą  
w poszukiwaniu Jezusa, aby 
dziękowali Bogu modlitwą i do-
brymi uczynkami za to, co nam 
daje – przy czym nie chodzi tu  
o pieniądze i inne dobra, ani o to, 
że mamy ich więcej lub mniej, 
ale za dar życia, zdrowia, rodziny, 
przyjaciół, sytości.

Przytoczył też przykład wcze-
snych przedstawień mędrców,  
na których jest ich nie trzech,  
a czterech. Dlaczego tylu? – za-
stanawiali się uczeni, kim jest 
czwarty z nich? – skoro trady-
cja przekazała imiona trzech? 
W końcu doszli do wniosku, że 
czwartym może być każdy z nas, 
każdy kto zechce podążyć za 
światłem, aby dotrzeć do Boga.

Po mszy świętej wierni wy-
szli przed kościół, skąd podążyli 
za Trzema Królami. W tym roku 
ponownie wcielili się w nich To-

masz Stawicki (Kacper) i Inga 
Jaśniewska (Melchior), a po raz 
pierwszy Tomasz Goiło (Balta-
zar). 

Ten pierwszy powiedział nam, 
że kuce: hucuł, fiord i haflinger 
pokonały pod siodłem ok. 10 km, 
przez pola i łąki z Otolic, gdzie 
mają swój dom w Stajni Karino. 
Po uroczystości, także pod sio-
dłem, wróciły do domu. 

Dla niego udział w uroczy-
stościach kościelnych to już 
nic niezwykłego: od kilku lat  
w Niedzielę Palmową wciela się  
w jadącego na osiołku Jezusa  
w parafii Świętego Ducha w Ło-
wiczu. Natomiast Tomasz Goiło 
przyjechał do Łowicza z Torunia 
(obaj panowie są rodziną).

Po drodze orszak zatrzymał się 
przy bramie głównej cmentarza 
na Blichu, gdzie młodzież z SP 
3, przygotowana przez kateche-
tę Piotra Miazka, odegrała krótką 
scenkę, w której wystąpiła Święta 
Rodzina (Maria – Wiktoria Roz-
kosz z kl. III a Gimnazjum nr 3, 
Józef – Bartek Wójcik z klasy VII 

a), zakończoną wspólną modlitwą 
Anioł Pański. 

Drugi postój miał miejsce 
na ul. Mostowej przy muzeum, 
gdzie uczniowie klasy V a z SP 4, 
przygotowani przez ks. Mateusza 
Podkowińskiego z par. Święte-
go Ducha i katechetkę Aleksan-
drę Szczepańską, wystawili scen-
kę zachęcającą do otwarcia się 
na głos Pana Boga, w której wy-
korzystano głos Jana Pawła II. 
Na Starym Rynku Trzej Królo-
wie zeszli z koni i złożyli pokłon 
Dzieciątku, po czym na scenie 
dzieci odśpiewały kolędy, wystą-
piła m.in. schola działająca przy 
kościele ojców pijarów w Łowi-
czu.

Wcześniej bp. Wojciech Osial, 
który na rynek dotarł pieszo z or-
szakiem, podziękował zgroma-
dzonym za ich wysiłek. Szcze-
gólnie podziękował rodzicom, 
za podjęty trud przygotowania  
i przebycia drogi z dziećmi. Tych 
ostatnich, w różnym wieku, było 
faktycznie dużo. Uroczystość za-
kończył poczęstunek – parafianie 
z Korabki przygotowali grochów-
kę, a produkty do jej przygoto-
wania sfinansowano z kasy miej-
skiej.  tb

Na przodzie orszaku szedł z gwiazdą Dariusz Tadeusiak,  
szef Łowickiego Klubu Motocyklowego No. 16,�pozostali�jego�koledzy�
z�flagami�byli�widoczni�tuż�za�trzema�królami.
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Mimo przenikliwego chłodu w orszaku wzięło udział wielu młodych 
mieszkańców miasta,�którzy�bardzo�chętnie�nieśli�flagi.
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Łowiczanin Roku 2018�|�Mieczysław�szymajda�znów�zadziwił

Odebrał tytuł, a trzy godziny później już lał 
wodę na lodowisko
Mieczysław Szymajda, 
trener wielu utytułowanych 
zawodników w lekkiej 
atletyce i łyżwiarstwie 
szybkim, w tym najbardziej 
znanego Zbigniewa Bródki 
– mistrza olimpijskiego na 
dystansie 1500 m, odebrał 
w niedzielę 6 stycznia 
w pałacu w Nieborowie, 
podczas uroczystej gali, 
przyznawany przez nas tytuł 
Łowiczanina Roku 2018.

Było uroczyście, elegancko  
– ale już 3 godziny później moż-
na było go spotkać pod szkołą  
w Domaniewicach, gdzie szczel-
nie opatulony przed zimnem,  
w gumofilcach na nogach i z wę-
żem ogrodowym w ręku, wylewał 
wodę tworząc lodowisko – bo był 
mróz. 

W uroczystości udział wzię-
li niektórzy członkowie kapituły 
tytułu Łowiczanina Roku – lau-
reaci poprzednich edycji: Krzysz-
tof Kaliński, Andrzej Biernacki, 
Agnieszka Krajewska, Eligiusz 
Pietrucha, Kamil Sobol, Piotr 
Marciniak, Anna Bieguszew-
ska, Anna Staniszewska, Zdzi-
sław Kryściak, Marcin Klimczak. 
Wśród zaproszonych gości zjawi-
ły się władze powiatu ze starostą 
Marcinem Kosiorkiem, władze 
gminy z wójtem Pawłem Kwiat-
kowskim, a także przyjaciele oraz 
byli i obecni podopieczni trenera  
z Domaniewic.

Uzasadnienie przyznania tytu-
łu odczytał redaktor Nowego Ło-
wiczanina Wojciech Waligórski. 
Mieczysław Szymajda jest wielo-
letnim nauczycielem wychowania 
fizycznego w Szkole Podstawo-
wej w Domaniewicach, w ramach 
prowadzonego Klubu Sportowe-
go Błyskawica szkoli młodzież  
w łyżwiarstwie i lekkiej atletyce,  
w takich dyscyplinach jak bie-
gi, skoki i w konkurencjach rzu-
towych: pchnięcie kulą oraz rzut 
młotem i oszczepem. 2018 r. przy-
niósł aż 18 medali jego bezpośred-
nich podopiecznych i wychowan-
ków na zawodach ogólnopolskich 
i wojewódzkich – nigdy wcześniej 
tak często nie zdobywali oni czoło-
wych miejsc na zawodach. 

Mieczysław Szymajda już po 
odebraniu tytułu odniósł się do 
tych sukcesów, powiedział, że 
każdy cieszy i motywuje go do 
pracy, ale po ich osiągnięciu szyb-
ko o nich zapomina, koncentru-
je się na dalszej pracy, bo wie, że 
jak tego nie zrobi, to będzie mu-
siał potem odrabiać straty. – Do-
bry wynik jest – jedziemy dalej  
z robotą – mówił. – Gdy jest sła-
biej, analizuję to, sprawdzam, 
poprawiamy technikę. Ale szu-
kam też cały czas kogoś nowego, 
chłopcy znikają, gdy kończą 21-
22 lata, a dziewczyny wcześniej  
– 18 lat i już ich nie ma. Czasa-
mi sobie myślę – ile razy będę to 
samo powtarzał...

W czasie spotkania głos za-
brał jeden z pierwszych jego wy-
chowanków, Rafał Kazimierczak, 
obecnie dziennikarz TVN24, tre-
nujący u Szymajdy skok wzwyż. 
Wspominał przed zgromadzony-
mi w Sali Białej, że jego począt-
ki w skokach wzwyż miały miej-
sce w prymitywnych warunkach. 

– To była mała, rozpadająca się 
sala, rozpadający się parkiet, który 
pan Mieczysław przecierał mokrą 
szmatą przed każdym skokiem, 
abym się nie przewrócił biegnąc 
w pepegach. I przychodził week-
end i jechaliśmy pana Mieczysła-
wa samochodem, aby walczyć  
z innymi zawodnikami, którzy 
mieli doskonałe warunki do tre-
nowania. Po latach przeprowa-
dzałem wywiad ze Zbyszkiem 
Bródką, który powiedział, że on 
przychodził na moje treningi z in-
nymi dzieciakami, które chciały 
zobaczyć wariata, który skacze.  
I tak to się właśnie kręci... – wspo-
minał. Dodał wzruszony, że dzięki 
takim ludziom, pozytywnym „wa-
riatom”, może istnieć mały sport, 
od którego wszystko się zaczyna.

Zbigniewa Bródki na uroczy-
stości niestety nie było, przesłał 
jednak list, który został odczy-
tany na gali. Napisał w nim wie-
le ciepłych słów o swoim trene-
rze. Ciekawym, a dla niektórych 
nawet zaskakującym momentem 
uroczystości, był występ Małgosi 

Jakóbiec, jednej z podopiecznych 
Mieczysława Szymajdy. Oprócz 
tego, że ćwiczy ona lekką atletykę, 
konkretnie skok wzwyż, jest też 
pasjonatką tańca nowoczesnego  
i właśnie tańcem jazzowym po-
stanowiła podziękować trenerowi  
za współpracę. 

Po przemówieniach i gratula-
cjach był czas na rozmowy w pa-
łacowej bibliotece, z którego bli-
sko 80 zaproszonych osób z chęcią 
korzystało. Mieczysław Szymajda 
dorzucił wtedy jeszcze jedną krót-
ką uwagę, wskazującą na to, jakim 
jest w środowisku autorytetem: 
do dziś aż 21 jego wychowanków 
„złapało bakcyla” i jest obecnie na-
uczycielami wychowania fizycz-
nego i trenerami w różnych szko-
łach i klubach w całej Polsce. 

A nieco wcześniej dyrektor SP 
w Domaniewicach Marzena Sa-
dowska zwróciła uwagę, że Szy-
majda z własnej nauczycielskiej 
pensji na koniec każdego roku 
szkolnego funduje upominki – naj-
częściej buty sportowe – dla swych 
najlepszych zawodników.  tb

RekLaMa

Mistrz i jego uczeń –�Mieczysław�
szymajda�i�Rafał�kazimierczak.
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Małgorzata Jakóbiec w jazzowym tańcu�na�parkiecie�nieborowskiego�
pałacu.
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Mieczysław Szymajda otrzymał gratulacje od wielu osób,��
m.in.�od�przedstawicieli�władz�swojej�gminy,�tu�w�rozmowie�z�wójtem�
Pawłem�kwiatkowskim.
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Zawodnicy i kibice UKS Błyskawica wyjęli w pałacu szaliki i wielką 
biało-czerwoną flagę z napisem Domaniewice.�Na�pierwszym�planie�
trener,�łowiczanin�Roku�2018,�Mieczysław�szymajda.

Chwila wręczenia tytułu Łowiczanin Roku 2018:�z�lewej�redaktor�
naczelny�Nowego�łowiczanina�wojciech�waligórski,�z�prawej�Mieczysław�
szymajda,�w�środku�anna�staniszewska�–�łowiczanin�Roku�2008.

Pałac w Nieborowie. Mieczysław�szymajda�w�otoczeniu�swych�utalentowanych�zawodniczek,��
od�lewej:�Jagoda�Polit,�Gosia�kuśmierek,�Julia�Perzyńska,�Dominika�sut.
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Łowicz�|�Pijarskie�Lo
Kolejne sukcesy Szymona Kusia
Szymon Kuś, pasjonat fizyki, 
obecnie uczeń III klasy 
Pijarskiego LO w Łowiczu, 
po raz piąty awansował 
do finału konkursu „Moja 
fascynująca fizyka” i po raz 
trzeci do etapu okręgowego 
olimpiady fizycznej.

Konkurs „Moja fascynująca fi-
zyka” organizowany jest przez 
Stowarzyszenie Nauczycieli Fizy-
ki Ziemi Łódzkiej. Już 11 stycznia 
Szymon Kuś przystąpi do części 
teoretycznej i – jak mówi – liczy, 
że znów zakwalifikuje się do czę-
ści doświadczalnej, która zawsze 

przynosi ostateczne rozstrzygnię-
cie konkursu. Szymon sam o so-
bie mówi, że jest „weteranem 
tego konkursu”, startował w nim 
dwa razy w gimnazjum i potem 
trzy razy we wszystkich klasach 

liceum, za każdym razem awan-
sując do finału. Nie znaczy to, że 
może w ciemno przewidywać co 
się będzie działo, bo w części do-
świadczalnej prezentowane przez 
uczestników eksperymenty mogą 
być bardzo zaskakujące. – Prze-
konałem się o tym dwa lata temu, 
kiedy jeden z uczestników przy-
szedł z wiatrówką i strzelał z niej 
w krochmal – mówi.

Dwa dni później – 13 stycz-
nia – ambitny licealista powalczy  
w części teoretycznej II etapu 
olimpiady fizycznej. Przyznaje, że 
zależy mu na kwietniowym fina-
le. – Laureatem olimpiady jeszcze 
nie byłem, więc to ostatnia szan-
sa – mówi. Przypomnijmy, że rok 
temu zakończył olimpiadę z tytu-
łem finalisty.  tm

Łowicz�|�Lodowisko�na�Nowym�Rynku

Służy mimo zastrzeżeń
W sezonie zimowym  
w Łowiczu można korzystać 
z prowadzonego przez OSiR 
lodowiska na Nowym Rynku, 
chociaż trzeba się liczyć 
z tym, że przy niesprzyjającej 
pogodzie będzie to 
utrudnione, a czasami 
niemożliwe.

Lodowisko w tym sezonie dzia-
ła od miesiąca, choć były dni prze-
rwy, na przykład w czasie świąt, 
Nowego Roku, a także podczas 
dni wyjątkowo ciepłych. Dyrektor 
OSiR Zbigniew Kuczyński mówi 
nam, że agregat prądotwórczy  
z całą instalacją nie są stuprocen-
tową gwarancją, że lodowisko bę-
dzie działało ciągle. Mechanizm 
sprawdza się przy temperatu-
rze do 6, maksymalnie 7° Celsju-
sza, ale przy 10 już nie wystarcza.  
– Nie możemy ryzykować, że 
przy roztapiającej się tafli ktoś 
przetnie łyżwą jakąś rurkę czy 
inny element konstrukcji znajdu-
jący się bezpośrednio pod lodem.

W minionym tygodniu przez 
większość czasu lodowisko było 
wykorzystywane i mało kto na-
rzekał. Zwłaszcza ci jeżdżący  
na łyżwach typowo rekreacyjnie 
przekonywali, że wszystko jest jak 
należy. Niektórzy nawet dziwili 
się, kiedy pytaliśmy ich o ewen-
tualne uwagi na temat stanu tafli. 

Brudy po Sylwestrze
Wcześniej zdarzały się jednak 

takie dni, że powierzchnia lodo-
wiska była zbyt chropowata, na 
co wpływ miały oczywiście wa-
runki atmosferyczne. Po sylwe-
strowej nocy zostało natomiast na 
tafli wiele pozostałości po fajer-
werkach (głównie strzępy papie-
ru). Część z nich zdołali sprzątnąć 
pracownicy obsługi i użytkowni-
cy, ale niektóre wtopiły się w lód 
i zamarzły – są nadal widoczne 
jako ciemne plamy pod białą taflą.

Szymajda  
deklaruje pomoc
Na problem chropowatej na-

wierzchni i znajdujących się pod 
nią strzępkami fajerwerków zwró-
cił uwagę trener Mieczysław Szy-
majda podczas gali w Nieborowie, 
na której odbierał tytuł Łowicza-
nina Roku 2018. Zadeklarował 
przy tym, że w razie potrzeby był-
by chętny pomóc w utrzymaniu  
w należytym stanie tafli w Łowi-
czu – podtrzymuje to w rozmowie 
z nami kilka dni później.

– Jeżeli będę miał wolne w pra-
cy, a w Domaniewicach nie bę-
dzie wtedy lodowiska ze wzglę-
du na pogodę, to chętnie przyjadę 
tutaj i będę pilnował – mówi. Za-
pewnia nas, że w jego deklaracji 
nie było żadnej uszczypliwości 
względem OSiR czy miasta, nie 
uważa też, by oba lodowiska w ja-
kiś sposób ze sobą konkurowały 
– raczej mogą się one uzupełniać, 
zwłaszcza, że to w Domaniewi-
cach nie ma agregatu, więc zwy-
czajnie topnieje, gdy temperatura 
jest powyżej zera.

Mieczysław Szymajda pod-
kreśla, że na lodowisko w Łowi-
czu przyjeżdża z zawodnikami  
i uczniami, zależy mu więc, żeby 
nie były to wyjazdy na marne.  
– Powiedziałem o tym, bo po pro-
stu chcę, żeby użytkownicy mieli 
lepsze warunki do jazdy – mówi 
w rozmowie z nami. Przyznaje,  
że niektórzy z obecnych na gali 
mogli źle odczytać jego intencje.

Dyrektor Kuczyński:  
Nie damy rady czuwać 
24 godziny na dobę
Zbigniew Kuczyński zapewnia 

nas, że lodowisko działa w miarę 
możliwości organizacyjnych, we-
dług niego nie ma mowy o zanie-
dbaniach ze strony obsługi. Mówi, 
że nie można od OSiR oczekiwać, 
że ktoś będzie doglądał obiekt 
przez 24 godziny na dobę i cały 
czas pracował nad jego utrzy-
maniem. Zdarzyło się, że świeży 
śnieg zamarzał nad ranem, kiedy 
po prostu nikt tego nie widział,  
a kiedy rano wracali pracownicy, 
było za późno, żeby coś z nim zro-
bić. Co do pozostałości po fajer-
werkach pod lodowiskiem, jego 
zdaniem nie powinny one w ni-
czym przeszkadzać łyżwiarzom.

– Oczekiwaniom niektórych 
użytkowników naprawdę niełatwo 
jest sprostać – komentuje dyrek-
tor Kuczyński. – Kiedyś robiliśmy  
w ciągu dnia cztery przerwy tech-
niczne po pół godziny, żeby pie-
lęgnować taflę, ale wtedy ludzie 
narzekali, że jest za dużo przerw. 
Teraz robimy po trzy, ale też cza-
sem słyszymy narzekania z tego 
powodu. Dla nas najważniejsze 
jest, że nie niemal codziennie lo-
dowisko jest wykorzystywane za-
równo przez dzieci i młodzież, jak 
i przez starszych.   tm

Szymon Kuś.
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Powiedziałem�o�tym,�
bo�po�prostu�chcę,�
żeby�użytkownicy��
mieli�lepsze�warunki�
do�jazdy.

Mieczysław Szymajda

Plamy na tafli lodowiska�to�wtopione�w�nie�i�zamarznięte�śmieci��
po�sylwestrze.w�jeździe�nie�powinny�przeszkadzać.�
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Nasz plebiscyt�|�sportowiec�ziemi�łowickiej�Roku�2018�

Kto zostanie Sportowcem Roku?
To będzie Wasza decyzja!
Wydłużyliśmy ostatni etap naszego plebiscytu na Sportowca 
Ziemi Łowickiej Roku 2018, by dać więcej czasu na głosowanie:
zakończy się on 15. stycznia o godz. 23:59. W tym etapie można głosować 
na 11 kandydatów, którzy w poprzednim uzyskali najwięcej głosów.

Wybraliśmy 11, a nie 10 (jak 
miało być na początku), ze wzglę-
du na identyczną ilość głosów 3 
kandydatów. Głosować można tak 
jak w pierwszym etapie: wysyła-
jąc sms-a (dane do tego potrzeb-
ne podajemy w tabelce na str. 19) 
lub przynosząc kupon wycięty 
z gazety do redakcji Nowego Ło-
wiczanina przy ul. Pijarskiej. Każ-
dy kupon z wpisanym ciekawym 
uzasadnieniem wyboru kandyda-
ta, ma szansę wygrać nasz fi rmo-
wy kubek termiczny. 

Na kogo zagłosować w plebi-
scycie? Warto zapoznać się z krót-
kimi sylwetkami poszczególnych 
kandydatów. Pisaliśmy je z pełną 
świadomością, że o każdym z no-
minowanych sportowców można 
napisać dużo, dużo więcej. Nie-
możliwe wydaje się nawet wy-
mienienie wszystkich sukcesów 
„naszych” sportowców na po-
szczególnych szczeblach ich ka-
riery – zabrakłoby miejsca w ga-
zecie. Czytelników, którzy chcą 
poszerzyć swoją wiedzę na temat 
poszczególnych postaci, zachęca-

my np. do wpisania imienia i na-
zwiska sportowca w wyszukiwar-
kę na naszej stronie internetowej 
www.lowiczanin.info. Ilość wyni-
ków zaskakuje. 

Oto „nasi” sportowcy: 

Zbigniew Bródka
(łyżwiarstwo 
szybkie, UKS 
Błyskawica 
Domaniewice)

Panczenista specjalizujący się 
na dystansie 1.500 m. Jest mi-
strzem olimpijskim na tym dy-
stansie w 2014 roku w Soczi oraz 
brązowym medalistą w wyści-
gu drużynowym razem z Janem 
Szymańskim i Konradem Niedź-
wiedzkim oraz brązowym me-
dalistą mistrzostw świata w wy-
ścigu drużynowym w 2013 roku 
w Soczi. Kilkunastokrotny mistrz 
Polski, zarówno na krótkim, jak 
i długim torze. Zawodowo jest 
strażakiem w komendzie powia-
towej PSP w Łowiczu. Przygodę 
z łyżwami zaczynał od short-tracku 
w UKS Błyskawica Domaniewi-

ce pod okiem trenera Mieczysła-
wa Szymajdy. 

Artur Janicki
(łyżwiarstwo 
szybkie, UKS 
Błyskawica 
Domaniewice) 

Zawodnik UKS Błyskawica 
Domaniewice. Z ostatnich Mi-
strzostw Polski Seniorów w To-
maszowie Mazowieckim (paź-
dziernik 2018) Janicki przywiózł 4 
medale i tytuł wicemistrza Polski. 
Wywalczył brązowy medal, któ-
ry okazał się złotym w kategorii 
młodzieżowców. Następnego dnia 
zajmując 6 miejsce zdobył kolej-
ny brązowy krążek, gdyż w kate-
gorii Młodzieżowych Mistrzostw 
Polski został sklasyfi kowany na 
pozycji 3. W wyścigu masowym 
zdobył 10 punktów, co miało prze-
łożenie na brązowy medal w ka-
tegorii młodzieżowców, a w wy-
ścigu na 10 km zdobył brązowy 
medal w kategorii seniorów i tym 
samym został wicemistrzem Pol-
ski w swojej kategorii wiekowej. 

Michał 
Adamczyk 
(piłka nożna, 
KS Pelikan 
Łowicz)

– zawodnik III-ligowej druży-
ny Pelikana Łowicz. Główna po-
zycja: lewy pomocnik, dodatkowe 
pozycje: lewy obrońca. W dru-
żynie od 2010 roku. Jest jednym 
z najdłużej grających wychowan-
ków Pelikana w barwach łowic-
kiego klubu. Jest też trenerem 
drużyn młodzieżowych (MUKS 
Pelikan, rocznik 2007). 

Dawid 
Pawlak 
(piłka siatkowa, 
UKS Korabka 
Łowicz) 

Pasjonat i zawodnik piłki siat-
kowej oraz plażowej piłki siatko-
wej. Współorganizator Otwar-
tych Mistrzostw Łowicza w piłce 
plażowej pod patronatem OSiR 
w Łowiczu. Wraz z drużyną 
mistrz Łowicza w amatorskiej 
siatkówce i siatkówce plażowej. 

Krystian Kruk
(piłka nożna, 
UKS Pelikan 
Łowicz)  – uczeń 
trzeciej klasy gim-

nazjalnej Gimnazjalnego Ośrodka 
Szkolenia Sportowego Młodzie-
ży w Łowiczu działającego przy 
SP7, jest również zawodnikiem 
drużyny Pelikan-2003 Łowicz 
grającej w II lidze wojewódzkiej. 
Występował również m.in. w bar-
wach reprezentacji województwa 
łódzkiego. 

Jakub 
Pająk 
(lekka atletyka, 
UKS Błyskawica 
Domaniewice)

Podopieczny trenera Mieczy-
sława Szymajdy z UKS Bły-
skawica Domaniewice. W 2018 
roku wywalczył tytuł wicemistrza 
Polski U18 w konkursie skoku 
wzwyż – uzyskując wynik 2,00 – 
m podczas 24. Ogólnopolskiej 
Olimpiady Młodzieży na Stadio-
nie Śląskim w Chorzowie. W kon-
kursie skoku wzwyż U18 pokonał 
dziesięciu zawodników osiągając 
wysokość 201 cm i o 5 cm pobił 
w ten sposób swój rekord życio-
wy, czym zdecydowanie zasłużył 
sobie na tytuł Mistrza Polski Zrze-
szenia LZS.

Konrad 
Karwat 
(strongman) 
Ma dopiero 22 
lata, waży ponad 

130 kg i podnosi ciężary znacz-
nie przewyższające masę swoje-
go ciała. Strongman Konrad Kar-

wat właśnie wywalczył awans do 
Arnold Classic Festival w USA 
– najbardziej prestiżowych zawo-
dów w sportach siłowych, które 
organizuje Arnold Schwarzeneg-
ger. Jest tegorocznym Wicemi-
strzem Świata juniorów do lat 23 
w Strongman. W marcu pojedzie 
na Arnold Classic Festival do Sta-
nów Zjednoczonych, gdzie zmie-
rzy się z siłaczami z całego świata. 
W eliminacjach do tych zawodów 
startował kilkakrotnie, z różnym 
rezultatem, ale tym razem czuł, że 
się uda. 

Tomasz 
Wieteska
(lekka atletyka, 
UKS Błyskawica 
Domaniewice) 

Specjalizuje się w skokach 
w dal i sprintach na 60 i 100 me-
trów. Objęty jest programem szko-
lenia Polskiego Związku Lekkiej 
Atletyki. Odnoszący wiele sukce-
sów w kategorii U18, np. jesienią 
2018 do swoich sukcesów dopi-
sał pierwsze miejsce w Jesiennych 
Warszawskich Zawodach Lek-
koatletycznych, które odbyły się 
na Stadionie Orła w Warszawie, 
zdecydowanie pokonując swo-
ich rywali zajął pierwsze miejsce
w rywalizacji. Rekord życiowy 
6,67 m. 

Łukasz
Sęk 
(kolarstwo, 
Klub Kolarski
Łowicz)

Łukasz Sęk, jeden z fi larów Klubu 
Kolarskiego Łowicz, 38 lat. W se-
zonie 2018 zwycięzca klasyfi kacji 
generalnej ogólnopolskiego cyklu 
ŻTC BIKE RACE.  str. 19



16 �www.lowiczanin.info10�stycznia�2019������nr 2   

Reportaż

Łowicz�|�Gwiazdy�na�Gwiazdkę�–�kolejny�sukces

Prawie 95 tysięcy zł
dla Franka i Kuby
94.968,86 zł – tyle dokładnie udało się wspólnie zebrać w czasie piętnastej już edycji charytatywnej 
akcji Gwiazdy na Gwiazdkę. Ta największa kwota w historii akcji. W miniony piątek, 4 stycznia, 
sala Ośrodka Sportu i Rekreacji przy ul. Jana Pawła II w Łowiczu pękała w szwach, zlicytowano 
ponad 70 sportowych pamiątek: koszulek, piłek i rękawic bramkarskich. Widownia obejrzała też mecze, 
w których wystąpiły gwiazdy polskiego sportu, dziennikarstwa i rapu. Pieniądze pomogą chorym 
bliźniakom – Frankowi i Kubie Milczarkom z Łowicza.

W sumie z licytacji oraz sprze-
daży przy wejściu cegiełek o no-
minałach 15, 50 i 100 zł uzyska-
no dochód 73.468,86 zł, do tego 
należy jednak doliczyć kwotę 20 
tys. zł, które przekazał PKO BP 
i 1,5 tys. zł, które przekazała fi rma 
XBS Group.

– Nie spodziewałam się takie-
go wyniku, jestem szczerze za-
skoczona. To pozwoli nam ode-
tchnąć, przestać martwić się przez 
pewien czas o to skąd wziąć pie-
niądze i skupić się na tym, aby 
jak najlepiej je wykorzystać i po-
móc dzieciom. Wszystkim bar-
dzo dziękuję! – powiedziała nam 
chwilę po podsumowaniu akcji 
mama chorych chłopców Alek-
sandra Milczarek. 

Razem z ich tatą Zbigniewem 
byli mocno zaskoczeni tym, co za-
stali na sali OSiR – w chwili roz-
poczęcia imprezy o godz. 16.30 
widownia była pełna ludzi. 

– Przeszło to moje oczekiwa-
nia, tylu ludzi na trybunach, tyle 
znanych postaci, to fantastyczne 
– powiedział nam ojciec dzieci. 
– Dla mnie w tym wszystkim nie 
tyle ważne są pieniądze, co emo-
cje i myślę tu o mojej żonie. To 
ona zajmuje się przez większość 
czasu dziećmi, ja pracuję jako kie-
rowca, wyjeżdżam w tygodniowe 

trasy. Ta impreza to potężny za-
strzyk pozytywnej energii.

– Te pieniądze znaczą dla nas 
bardzo wiele, opieka nad chłop-
cami, praca, aby poprawiać ich 
sprawność, to już dziesiątki ty-
sięcy złotych rocznie. Państwo 
oczywiście pomaga, jest dofi nan-
sowanie do sprzętu rehabilitacyj-
nego, ale to jest tylko dofi nanso-

wanie, np. do zakupu ortoprotez 
otrzymamy tysiąc złotych, ale one 
kosztują ponad 3 tys. zł – i różni-
cę musimy pokryć sami. A to jest 
sprzęt, z którego chłopcy po cza-
sie wyrastają i trzeba kupić nowy. 
A chłopcy potrzebują wielu po-
dobnych sprzętów. Do tego do-
chodzi rehabilitacja, konsultacje, 
wydatki ciągle się piętrzą.

Niektóre kwoty 
poza zasięgiem
– Przyszliśmy zobaczyć gwiaz-

dy, syn cały tydzień chodził za 
mną i mówił, że chce na żywo 
i z bliska zobaczyć Maćka Ry-
busa czy Sebastiana Milę. Dla 
syna to bohaterowie – mówił nam 
przed imprezą Janusz Kowalczyk. 
11-letni Michał, przytakując do-

dał, że marzy o tym, aby w Łowi-
czu zagrali jeszcze Kuba Błasz-
czykowski i Robert Lewandowski. 
– Może za rok? – dodaje. – Cho-
rzy chłopcy też są dla nas ważni 
i bez tej imprezy chętnie bym 
wrzucił dla nich pieniądze 
do puszki – dodaje tata.

Ojciec 9-letniego Marcela, 
Grzegorz Kubica z Łowicza, po-
dzielił się z nami po „Gwiazdach” 
refl eksją, że pierwszy raz przyszli 
na imprezę z synem, bardzo im 

się ona podobała, dobrze się ba-
wili, ale jednego żałowali: – Tro-
chę nam szkoda, że licytowane pa-
miątki piłkarskie sprzedawano za 
kwoty, które są poza naszym za-
sięgiem. Gdyby było inaczej, też 
bym licytował.

– To mega okazja, aby zdo-
być autograf, mam już kilka, ale 
próbuję zdobyć Sebastiana Mili, 
strzelił bramkę reprezentacji Nie-
miec, powieszę go sobie w po-
koju – mówił nam z kolei Antek, 

ToMaSz
BaRToS

tomasz.bartos@lowiczanin.info

KuBa I FRaNeK: DLa NICH zaGRaŁy GWIazDy

czteroletni�chłopcy�są�
poważnie�chorzy.�Przyszli�
na�świat�w�25.�miesiącu�ciąży,�
która�była�ciążą�czworaczą.�
Jana�i�Lucyny�–�ich�rodzeństwa,�
nie�udało�się�uratować.�
chłopcy�dzięki�wysiłkom�
lekarzy�przeżyli.�a�nie�było�to�
łatwe�z�wagą�870�g�i�900�g,�
po�wylewach�3�i�2�stopnia,�
po�operacjach�na�sercach,�
po�poważnych�problemach�
z�oddychaniem�i�jedzeniem,�
po�nawracających�infekcjach.�

w�ich�przypadku�można�mówić�
niemal�o�cudzie.�Niestety,�
kuba�ma�dziecięce�porażenie�
mózgowe,�korowe�uszkodzenie�
wzroku�i�padaczkę.�franek�ma�
z�kolei�zdiagnozowany�autyzm,�
zaburzenia�sensoryczne�
i�nadwrażliwość�słuchową.�
obaj�wymagają�stałej�opieki,�
nieustającej�rehabilitacji�
i�sprzętu,�który�umożliwi�
im�rozwinięcie�sprawności�
ruchowych,�manualnych,�
psychicznych.�tb
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Chwilę po przekazaniu czeków na blisko 95 tys. zł rodzinie 
Milczarków�–�na�zdjęciu�trzymają�je�małżonkowie�zbigniew�i�aleksandra.�
Na�ich�rękach�franek�i�kuba.
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Gwiazdy na Gwiazdkę przyciągnęły prawdziwe tłumy,�widownia�była�pełna.
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Osobą, która dbała o spisywanie osób, które wygrały licytacje, była Katarzyna Słoma�–�na�zdjęciu�krótko�
po�przekazaniu�nabywcy�„łowickiej”�piłki�z�autografami�reprezentacji�Polski.
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Na wejściu na Gwiazdy na Gwiazdkę�przy�dwóch�stolikach�oferowano�cegiełki�o�nominałach�15,�50�i�100�zł.
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który miał już na kartkach kilka 
autografów i nie był jedynym ich 
łowcą. Ale jak zauważyliśmy, naj-
częściej rozdawał je dziennikarz, 
telewizyjny showman Bilguun 
Ariunbaatar. Był on wręcz oble-
gany, zwłaszcza przez młodzież,  
a szczególnie dziewczęta.

Gra też była atrakcją: na parkie-
cie zmierzyły się cztery drużyny: 
Dziennikarze, Raperzy i Przyja-
ciele, PKO BP oraz Ryba Team. 
Zagrali m.in. łowiczanin Maciej 
Rybus, tym razem na bramce  
w miejsce chorego Macieja 
Szczęsnego oraz Sebastian Mila 

i Marcin Żewłakow, znani rape-
rzy Eldo i Green, Łukasz Jur-
kowski „Juras” i zawodnik MMA  
i komentator sportów walki, bra-
cia Greg i Rafał Collins, których 
można oglądać w programie 
„Odjazdowe bryki Braci Collins”  
w TVN Turbo. Grali też dzienni-
karze sportowi, m.in. Marcin Lepa 
z Polsat Sport, Marek Furjan spe-
cjalizujący się w komentowaniu 
tenisa ziemnego w Eurosporcie  
i Eleven Sport, Andrzej Twardow-
ski – jeden z najpopularniejszych 
dziennikarzy w kraju, specjali-
sta od angielskiej Premier League  
i Bartłomiej Ignacik z NC+.

Wyniki zmagań sportowych 
podajemy na str. 29.

Licytacje
Gwiazdy na Gwiazdkę przy-

zwyczaiły już nas, że licytacje 
przekazanych przez sportowców 
koszulek, zwłaszcza tych najpo-
pularniejszych, często kończą się 
wysokimi kwotami. Nietrudno 
było zauważyć, że walczyli o nie 
głównie łowiccy przedsiębiorcy. 
Najlepsze kąski, koszulki Rober-
ta Lewandowskiego i Kuby Błasz-
czykowskiego, kupiło małżeń-
stwo Michał i Renata z Łowicza 
– za pierwszą zapłacili 2,5 tys. zł, 
za drugą 3,5 tys. zł. Koszulki za-
wisną w siedzibie ich firmy Pro-
-Vega, zajmującej się produkcją 
sprzętu rolniczego. 

– Nie jestem fanem piłki noż-
nej, wolę koszykówkę lub siat-
kówkę – przyznał pan Michał.  
– Ale przyszliśmy pomóc chorym 
chłopcom, cel akcji jest szczytny, 
nie było sensu się zastanawiać. 

Licytowali też z sukcesem 
Krzysztof Gajda, który za 2 tys. 
zł stał się właścicielem koszul-
ki łowiczanina Macieja Rybusa  
i Adam Szafarowicz, który wy-

walczył koszulkę Arkadiusza Mi-
lika, kończąc licytację na kwocie 
2,9 tys. zł.

Licytował też burmistrz Łowi-
cza Krzysztof Kaliński, kupił on 
m.in. koszulkę słoweńskiego pił-
karza Uroš Koruna, który wystę-
puje na pozycji obrońcy w Piaście 
Gliwice. W pewnym momencie 
podszedł on do rodziny Milczar-
ków i przekazał im to, co wylicy-
tował, mówiąc: – To na pamiątkę.

Licytował też łowiczanin Mi-
chał Grażka. Z imprezy wyszedł 
jako właściciel koszulki Mateusza 
Klicha i piłki w łowickie wzo-
ry z podpisami reprezentacji Pol-
ski. Była to jego pierwsza licyta-
cja na Gwiazdach. – Oczywiście, 
koszulka trafi za szkło i zawiśnie 
na ścianie w domu, dla piłki tak-
że znajdę jakieś wyeksponowane 
miejsce – cieszył się w rozmowie 
z NŁ, dodając, że ma już koszul-
kę z podpisami reprezentacji Pol-
ski w Eurobaskecie z 2005 roku. 

O samej imprezie powiedział:  
– To piękna sprawa, że lokalnie je-
steśmy w stanie pomóc tym, któ-
rzy tego potrzebują, bardzo fajnie, 
że zaangażował się w to Maciej 
Rybus, że jest twarzą akcji, może-
my być dumni z niego, że mu się 
chce. 

Ale o koszulki walczyły nie tyl-
ko osoby, które zasiadały na trybu-
nach, licytowali również rozgry-
wający mecze, przykładem może 
być Łukasz Jurkowski „Juras”, 
który za 1,9 tys. zł nabył koszulkę 
należącą do Kamila Glika.

Ważne są kontakty  
i cierpliwość
Krystian Cipiński, główny or-

ganizator akcji, jest zadowolo-
ny z jej przebiegu. Podkreślił, że 
po tylu latach jest ona już rozpo-
znawalna wśród zawodników. Jak 

przyznaje, sukces w postaci przy-
ciągnięcia tak wielu znanych na-
zwisk jest konsekwencją budowa-
nej od 2012 roku bazy telefonów 
do sportowców i osób związanych 
ze sportem. Dziś jest w niej oko-
ło 80 numerów. Drugim elemen-

tem składającym się na sukces 
jest cierpliwość, bo posiadanie nu-
meru nie gwarantuje, że uda się 
nawiązać kontakt. Oprócz tego, 
oczywiście, ważni są sprawdzeni 
współpracownicy, którzy współ-
organizują wydarzenie. 

MaCIej RyBuS: za RoK Też PRzyjaDę

Maciej�Rybus,�który�jest�twarzą�
akcji,�powiedział�nam,�że�
odczuwa�dużą�satysfakcję,�
iż�może�uczestniczyć�po�raz�
szósty�w�organizacji�turnieju.��
–�fajnie,�że�tak�dużo�osób�
chce�przyjechać�do�łowicza�
i�zagrać�dla�tych,�którzy�
potrzebują�wsparcia�–�mówi.��
–�wielki�szacunek�dla�nich,��
bo�wiem�po�sobie,�że�nie�jest�
im�łatwo�znaleźć�w�kalendarzu�
wolny�dzień.�a�jadą�niekiedy�
do�łowicza�z�drugiego�końca�
Polski,�wszystko�po�to,�aby�być�
tu�przez�kilka�godzin�i�grać.�

Mam�nadzieję,�że�z�roku��
na�rok�impreza�będzie�się�
rozrastała�pod�względem�
uczestników,�podnosiła�swój�
poziom�i�dawała�efekt��
w�postaci�coraz�większych�
kwot,�które�uda�się�zebrać.��
Ja�deklaruję,�że�będę�dalej�
wspierał�tę�akcję��
w�kolejnych�latach.�
aby�wziąć�udział�w�Gwiazdach,�
Maciej�Rybus�przyleciał�dzień�
wcześniej�z�Moskwy�i�dzień�
po�imprezie�odleciał�do�stolicy�
Rosji.�Przyjechał�sam,�bez�żony�
i�dziecka.�tb
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Maciej Rybus bardzo chętnie fotografował się z publicznością,�sprawiając�radość�szczególnie�najmłodszym.
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Showman Bilguun Ariunbaatar przyciągał młodych ludzi,�którzy�chcieli�mieć�z�nim�pamiątkową�fotkę.
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Łowiczanin, reprezentant Polski Maciej Rybus,�zastąpił�na�bramce�
Macieja�szczęsnego,�który�nie�mógł�dotrzeć�z�powodu�choroby.
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W jednym z pomieszczeń na zapleczu sali cały czas liczono 
wpłacane pieniądze,�zajmowali�się�tym�(od�lewej)�karolina�i�aleksandra�
Dolińskie�oraz�aleksander�Jaros.
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Koszulka kapitana Polskiej reprezentacji Roberta�Lewandowskiego,��
już�w�rękach�właściciela,�pana�Michała�z�firmy�Pro-Vega.
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Maciej Rybus (przodem) przybija „piątkę” z�zawodnikiem�swojej�
drużyny�Ryba�team�bartłomiejem�Urbańskim.
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Przy piłce Sebastian Mila z Ryba Team,�przed�nim�z�nr�14�łukasz�
Masło�Masłowski�z�reprezentacji�Pko�bP,�były�piłkarz�m.in.�widzewa�
łódź,�obecnie�dyrektor�sportowy�wisły�Płock.
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�19 grudnia: zbigniew�
Niebudek,�l.69;�tomasz�
szcześniak,�l.44,�Głowno.

�20 grudnia: 
władysław�Doroba,�l.62.

�21 grudnia: 
Magdalena�kozioł,�l.27,�
łowicz;�beata�zapała,�l.48.

�22 grudnia: Danuta�bogusz,�
l.70;�stanisława�wysocka,�l.64.

�23 grudnia: 
barbara�załuska,�l.85,�łowicz.

�24 grudnia: 
helena�frątczak,�l.92,�łowicz.

�26 grudnia: władysława�
łuczak,�l.91,�Głowno.

�27 grudnia: Marianna�
Płuska,�l.79;�Joanna�
krzemińska,�l.85.�

�29 grudnia:�
Mirosława�Motylewska,�l.82,�
stryków.

�31 grudnia: 
Ryszard�kalbarczyk,�l.69;�
andrzej�stępień,�l.59,�łowicz.

�1 stycznia: 
stanisława�osóbka,�l.89�

�2 stycznia: kazimierz�
ciesielski,�l.76;�władysława�
salamon,�l.66,�łowicz.

�3 stycznia: Jerzy�wróbel,�
l.66;�Marianna�Grzanka,�l.81,�
Głowno;�Jan�wiktor�koszlaga,�
l.82,�Głowno.

�4 stycznia: 
krystyna�Guzek,�l.80.

�7 stycznia: henryka�
Rożniata,�l.80,�Głowno.

RekLaMa

RekLaMa

 Ryszard Piskun
(1927-2008) 

Do�łowicza�trafi�ł�jako�
repatriant�z�kazachstanu.�
był�radnym,�działaczem�
spółdzielczym,�został�
zapamiętany�jako�dusza�
środowiska�łowickich�
sybiraków.�to�on�też�
doprowadził�do�nazwania�
jednej�z�ulic�łowicza�
imieniem�sybiraków.�stał�
również�za�wmurowaniem�
i�odsłonięciem�
w�kościele�pijarskim�tablicy�
upamiętniającej�Polaków�
pomordowanych�na�
wschodzie.�w�latach�90.
doprowadził�do�tego,�
że�do�łowicza�trafi�ły�
pierwsze�rodziny�Polaków�–�
repatriantów�z�kazachstanu.�
to�dzieło�jest�kontynuowane�
przez�kolejne�władze�
łowicza�po�dziś�dzień.�

Pochodził z Pińska na Kresach, przeżył wojenną gehennę 
na zesłaniu w Kazachstanie. Do Łowicza trafi ł
jako repatriant. Zaangażował się w życie miasta: 
w latach 90-tych był radnym, przez wiele lat działaczem 
spółdzielczym (spółdzielnia mieszkaniowa i PSS). 
Przez wiele osób jednak został zapamiętany
jako dusza środowiska łowickich Sybiraków.

Około 10 lat po nieoczekiwanej 
śmierci Ryszarda Piskuna – bo on 
ciągle miał plany na przyszłość, 
był pełen życia – wspominają go 
córki Elżbieta Stępień i Bogumiła 
Wojciechowska. 

Osobom, które nie miały okazji 
poznać Ryszarda Piskuna, przy-
pominamy, że to nie kto inny jak 
śp. Ryszard Piskun zintegrował 
środowisko łowickich Sybiraków. 
Wespół z ówczesnym nauczycie-
lem historii, obecnie burmistrzem 
Krzysztofem Kalińskim, dopro-
wadził do regularnych, corocz-
nych spotkań Sybiraków z ucznia-
mi I Liceum Ogólnokształcącego, 
na których przypominano losy lu-
dzi z Kresów. O spotkaniach tych 
pisaliśmy wielokrotnie. Odbywa-
ją się one do dzisiaj i na każdych 
wspominany jest i Ryszard Pi-
skun. 

To on też doprowadził do na-
zwania jednej z ulic Łowicza 
imieniem Sybiraków. Stał również 
za wmurowaniem i odsłonięciem 
w kościele pijarskim tablicy upa-
miętniającej Polaków pomordo-
wanych na Wschodzie. Odsłaniał 
ją wtedy z wówczas 90-letnią mat-
ką, Pauliną, którą opiekował się do 
ostatnich jej dni. 

W latach 90-tych zainicjował, 
a tak naprawdę to osobiście do-
prowadził do tego, że do Łowicza 
trafi ły pierwsze rodziny Polaków 
– repatriantów z Kazachstanu. Za-
wsze był osobiście zaangażowa-
ny w organizowanie tych przy-
jazdów: interesował się podróżą 
repatriantów do Polski, pomagał 
organizować dla nich mieszkania, 
pracę, a nawet dbał o atmosferę 
w jakiej byli przyjmowani w Ło-
wiczu. Spotykał się z nimi nie tyl-
ko bezpośrednio po przyjeździe, 
ale często ich odwiedzał, poma-
gał rozwiązywać problemy dnia 

codziennego w nowym dla nich 
miejscu. 

To dzieło jest kontynuowane 
przez kolejne władze Łowicza po 
dziś dzień, a przykładu nie trze-
ba szukać sięgając pamięcią da-
leko wstecz. Dzień przed wigilią 
Bożego Narodzenia 2018 roku do 
Łowicza przyjechała by u nas za-
mieszkać już 14 (!) rodzina Pola-
ków: Alina Jakimowicz z mężem 
Włodzimierzem i 8-letnią Wik-
torią. Gdyby śp. Ryszard Piskun 
żył, zapewne znałby historię tej 
rodziny ze szczegółami – przed 
nim repatrianci nie mieli tajemnic, 
a na pewno by nie raz z nimi za-
siadł przy herbacie, by rozmawiać 
o Polsce i ułatwić ich odnalezienie 
się w Ojczyźnie. 

Wiele lat temu od śp. Ryszarda 
Piskuna usłyszeliśmy krótką re-
fl eksję na temat losów Sybiraków. 
Cytował mamę, z którą był bardzo 
zżyty: „Gdy powróciliśmy do kra-
ju, moja mama zwykła mawiać: 
Człowiek jest silniejszy od konia, 
bo koń by tego nie wytrzymał.” 

Wspomnienia córek 
W 2018 roku, dnia 31 paź-

dziernika, minęła dziesiąta rocz-
nica śmierci śp. Ryszarda Pisku-
na, naszego Taty, a nam ciągle 
Go brakuje, bardzo za Nim tęsk-
nimy. Chciałybyśmy w tę smutną 
rocznicę przypomnieć kilka fak-
tów z życia naszego Taty i prosić 
o wspomnienie o Nim wszystkich, 
którzy mają Go w swej życzliwej 
pamięci. 

Ryszard Piskun urodził się 
20 października 1927 r. w Pińsku 
na Polesiu. Pogodne i dostatnie 
dzieciństwo, szkoła, przyjaźnie 
z kolegami zostały brutalnie prze-
rwane 17 września 1939 roku, kie-
dy wojska sowieckie przekroczy-
ły naszą wschodnią granicę. Tego 
dnia aresztowano Jego ojca. Miał 
wtedy dwanaście lat i zrozumiał, 
że musi pomagać matce w walce 
o przetrwanie. To był dopiero po-
czątek tragedii, która dotknęła ro-
dzinę Piskunów.

Ojciec Ryszarda jako więzień 
polityczny bez żadnego procesu 
został skazany na wyniszczającą 
pracę przy wyrębie lasów w obo-
zie w Republice Komi. Tymcza-
sem 13 kwietnia 1940 r. pozostałą 
rodzinę wywieziono na Syberię, 
do północnego Kazachstanu. Naj-
młodszy z rodzeństwa brat Jurek 
miał wtedy półtora roku, nasz Tata 
miał lat trzynaście. 

Po długiej podróży w bydlęcych 
wagonach dotarli do wsi Wołodo-
rówka, tam mieszkali najpierw 
w ziemiance, potem w jednej izbie 
u bardzo dobrej dla nich Rosjan-
ki. Dzięki dzielności naszej babci 
Pauliny i naszego taty przetrwa-
li do powrotu męża i ojca, który 
odnalazł rodzinę po zwolnieniu 
z obozu w wyniku amnestii po po-
rozumieniu Sikorski-Majski.

Natychmiast po zsyłce na Sy-
berię nasz Tata rozpoczął ciężką, 
przewyższającą Jego siły pracę 
w kołchozie. Wykonywał różne 
prace, potem był poganiaczem 
wołów, pasł je na stepie. Wspomi-
nał, że bardzo bał się wilków, któ-
rych głosy rozlegające się z róż-
nych kierunków słyszał na stepie. 
Na Syberii był straszliwy głód, 
Tata w ten sposób wypracowywał 
kawałek chleba dla rodziny, czuł 
się odpowiedzialny za młodsze 
rodzeństwo. Tym traumatycznym 
przeżyciom i pracy ponad siły do-
rastającego chłopca towarzyszyła 
tęsknota za Polską, ale i nadzieje, 
że wymodlą ten upragniony po-
wrót. 

Powrócili wszyscy do Ojczy-
zny w 1946 roku i zamieszkali 
w Łowiczu. Przed wojną byli 
ludźmi zamożnymi, a straci-
li wszystko, teraz byli obdarci, 
biedni, bez mieszkania. Dotknęła 
ich ogromna bieda, np. mieszkali 
w sześć osób w jednej małej kuch-
ni wujka Pawła, brata naszego 
dziadka. Potem otrzymali miesz-
kanie przy ul. Zduńskiej 43, w za-
grzybionym drewniaku, opalali 
go tzw. trociniakiem. Jednak byli 
szczęśliwi, choć nie pozbyli się 
pewnego lęku, który towarzyszył 
im przez te lata, kiedy lepiej było 
nie mówić o tym, co ich spotkało. 

Nasz Tata rozpoczął naukę 
w Technikum, ale został z nie-
go powołany do służby wojsko-
wej. Po wyjściu z wojska pracował 
w różnych instytucjach, a po przej-
ściu na emeryturę zaangażował się 
w działalność społeczną. Był prze-
wodniczącym Rady Nadzorczej 
Łowickiej Spółdzielni Mieszka-
niowej, pełnił wiele funkcji w Po-

wszechnej Spółdzielni Spożyw-
ców „Społem”, był radnym Rady 
Miejskiej w Łowiczu i członkiem 
zarządu miasta. Bardzo angażo-
wał się w działalność łowickie-
go Koła Sybiraków, którego był 
współzałożycielem i wieloletnim 
przewodniczącym. 

Szczególną uwagę przywią-
zywał do spotkań Sybiraków 
z młodzieżą Liceum Ogólno-
kształcącego im. Józefa Cheł-
mońskiego, którego absolwentem 
On nie był, ale szkołę tę ukończy-
ło wielu członków Jego rodziny 
i my, Jego córki. Nauczyciel histo-
rii w liceum, dziś burmistrz Łowi-
cza Krzysztof Kaliński, był wspa-
niałym organizatorem spotkań 
z Sybirakami. Budziły one wiele 
emocji po stronie Sybiraków, ale 
i młodzieży. 

Myślimy, że wielu spośród ów-
czesnych uczniów będzie pamię-
tało ten fragment historii, który 
przez długie lata był ukrywany. 
Szczególnie wzruszyły nas sło-
wa ze wstępu do książki „Wspo-
mnienia łowickich Sybiraków”: 
„...takie wspomnienia mają tym 
większą wartość. One wychowu-
ją dla Dobra. Wzruszenie Pań-
stwa – Drodzy Sybiracy, łzy, które 
często nie pozwalały Wam mó-
wić dalej, pozostaną w sercach 
młodzieży, one nie przepadły”. 
Wyżej wymieniona książka oraz 
prace uczniów wydane dzięki sta-
raniom nauczycieli Liceum Ogól-
nokształcącego pt. ,,Losy Pola-
ków na Wschodzie po IX 1939 
r.” są skrzętnie przechowywane 
w naszej bibliotece. Tata wraz 
z władzami miasta był organizato-
rem sprowadzenia Polaków z Ka-
zachstanu do Łowicza, czynnie 
uczestniczył w ich adaptacji w no-
wych warunkach. 

Wspominamy o dokonaniach 
społecznych Ryszarda Piskuna, 
ceniłyśmy to, ale dla nas był za-
wsze ukochanym Tatą, który in-
teresował się wszystkimi naszymi 
sprawami, potem naszymi rodzi-
nami, uczestniczył w całym na-
szym życiu, również w tym doro-
słym. Zawsze pełen optymizmu, 
uśmiechnięty, życzliwy wobec lu-
dzi i przez nich lubiany. Duże wra-
żenie zrobiła na nas opieka taty 
nad bardzo zaawansowaną w la-
tach babcią Pauliną. Poświęcił się 
jej, wiele nieprzespanych nocy nie 
nastawiło Go negatywnie. Mówił, 
że jest to jego obowiązek wobec 
wspaniałej Mamy. Tym samym 
pokazywał nam i swoim wnukom 
jak należy zachowywać się wobec 
starszych, chorych. 

Sam mało dbał o swoje zdro-
wie. Śmierć Taty była zaskocze-
niem dla nas i pozostałej rodziny, 
znajomych. Był przecież, mimo 
swych lat, taki aktywny, żywotny, 
myślał o przyszłych działaniach. 
Powtarzamy sobie w rodzinie zda-
nie: ,,miłość i tęsknota to siostry 
bliźniacze”. My tęsknimy za Tatą 
i jak wielu łowiczan pamiętamy 
Go uśmiechniętego, w charakte-
rystycznym czarnym kapeluszu 
na głowie, no i On ciągle interesu-
je się sprawami rodziny i Łowicza.

Córki: Elżbieta Stępień, 
Bogumiła Wojciechowska, 

opr. mak

Ryszard Piskun (1927-2008) 
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RekLaMa

Adam Szymanik,�ur.�31.12.2018�r.,
godz.�13.40,�dł.�54�cm,�
waga�3.610�g,�syn�Moniki�
i�Marcina,�zam.�łowicz.

Filip Dłużewski,�ur.�31.12.2018�r.,
godz.�11.35,�dł.�56�cm,�
waga�3.660�g.,�syn�agnieszki�
i�krzysztofa.�zam.�ozorków.

Krzysztof Gawinek,�
ur.�1.01.2019�r.,�godz.�13.50,�
dł.�51�cm,�waga�2.350�g,�syn�
katarzyny�i�Patryka,�zam.�łowicz.

Antoni Zawadzki,�
ur.�2.01.2019�r.,�godz.�1.18,�
dł.�54�cm,�waga�3.440�g,�syn�
beaty�i�łukasza,�zam.�Głowno.

Liliana Jasińska,�ur.�2.01.2019�r.,�
godz.�7.45,�dł.�53�cm,�
waga�2.490�g,�córka�anny�
i�krzysztofa,�zam.�Leśne�odpadki.

Nasz plebiscyt�|�sportowiec�ziemi�łowickiej�Roku�2018�

Kto zostanie Sportowcem Roku?
To będzie Wasza decyzja!

dokończenie ze str. 15

Od kilku lat w ścisłej czołów-
ce zawodów Road Tour organizo-
wanych przez Cezarego Zamana 
i Dariusza Baranowskiego. Przy-
godę z kolarstwem zaczynał od 
MTB. Kontynuuje rodzinne trady-
cje – ojciec Marek Sęk jest utytu-
łowanym zawodnikiem.

Startuje w stroju sygnowanym 
herbem Miasto Łowicz i logo Po-
wiat Łowicki. Dzięki jego suk-
cesom indywidualnym i druży-
nowym, powiat łowicki będzie 
w 2019 r. gospodarzem dwóch 

imprez wpisanych do kalendarza 
PZKol. 

Cyprian 
Mrzygłód 
(lekka atletyka, 
rocznik 1998) 
– lekkoatleta spe-
cjalizujący się 

w rzucie oszczepem. Mistrz Eu-
ropy juniorów (2017), wicemistrz 
Polski seniorów (2018). Rekord 
życiowy w rzucie oszczepem – 
83,85 m. Rzucił na taką odległość 
podczas mistrzostw Europy, które 
odbyły się 8 sierpnia 2018 w Berli-

nie. Był to 9. wynik w historii pol-
skiej lekkoatletyki. Jest również 
rekordzistą Polski juniorów (80,52 
m uzyskane 22 lipca 2017 pod-
czas mistrzostw Europy juniorów 
w Grosseto).

Wychowanek UKS „Błyska-
wica” Pochodzi ze Skaratek, wy-
stępuje obecnie w barwach klubu 
AZS AWFiS Gdańsk, 

Martyna 
Wiankowska
(piłka nożna) 
22-letnia repre-
zentantka Polski 

kobiecej piłki nożnej Martyna 
Wiankowska w nowym sezonie 
zagra w zespole wicemistrza Pol-
ski Czarni Sosnowiec. Wian-
kowska grę w piłkę rozpoczyna-
ła w Olimpii Chąśno, grała także 
w Pelikanie Łowicz i przez czte-
ry sezony w UKS SMS Łodź. 
Z Pelikanem awansowała z III do 
II ligi, a następnie do I ligi, a z UKS 
SMS wywalczyła awans do Eks-
traligi. Była królową strzelczyń 
w pierwszej lidze, a w najwyższej 
klasie rozgrywkowej rozegrała 52 
mecze, w których strzeliła 26 bra-
mek.  opr. mak

Imię i nazwisko 
sportowca

(dyscyplina, klub)

Głosowanie SMS
na numer 7248 

(Koszt SMS:
2,46 zł z VAT/SMS)

Suma 
punktów 
z etapu 

pierwszego:

Zbigniew Bródka 
(łyżwiarstwo�szybkie,�Uks�
błyskawica�Domaniewice)

sMs�o�treści�nls.1 20

Artur Janicki 
(łyżwiarstwo�szybkie,�Uks�
błyskawica�Domaniewice)

sMs�o�treści�nls.2 10

Michał Adamczyk 
(piłka�nożna,�

ks�Pelikan�łowicz)
sMs�o�treści�nls.4 10

Dawid Pawlak�
(piłka�siatkowa,�

Uks�korabka�łowicz)
sMs�o�treści�nls.6 40

Krystian Kruk�
(piłka�nożna,�

MUks�Pelikan�łowicz)
sMs�o�treści nls.7 310

Jakub Pająk 
(lekka�atletyka,�Uks�

błyskawica�Domaniewice)
sMs�o�treści nls.9 180

Konrad Karwat 
(strongman)� sMs�o�treści nls.8 30

Tomasz Wieteska
(lekka�atletyka,�Uks�

błyskawica�Domaniewice)�
sMs�o�treści nls.10 920

Łukasz Sęk
(kolarstwo,�

klub�kolarski�łowicz)
sMs�o�treści�nls.11 690

Cyprian Mrzygłód 
(lekka�atletyka) sMs�o�treści�nls.12 10

Martyna Wiankowska
(piłka�nożna) sMs�o�treści nls.14 300

Samorząd�|�sołeckie�zebrania

Gdzie i kiedy odbędą się 
zebrania wiejskie?
Pierwsze zebrania wiejskie w miejscowościach
naszego powiatu już za nami. Mieszkańcy spotkali się po to,
by wysłuchać sprawozdań za działalność rad sołeckich 
w ubiegłym roku, ale przede wszystkim po to, 
żeby dokonać wyboru nowych sołtysów i rad sołeckich. 
Gdzie i kiedy odbędą się kolejne spotkania?

Podajemy terminy spotkań od 
najbliższego czwartku do przy-
szłej środy – czyli tylko w tych 
gminach, w których w tym czasie 
są one zaplanowane. W kolejnych 
wydaniach NŁ będziemy przypo-
minać o kolejnych zebraniach. 

Gminy Bielawy 
10 stycznia (czwartek) godz. 

10.30 Łazin, świetlica;
11 stycznia (piątek) godz. 10.30  

Emilianów (u sołtysa) i Stare 
Orenice (świetlica)

11 stycznia (piątek) godz. 12.30  
Oszkowice (świetlica)

14 stycznia (poniedziałek) 
godz. 10.30 Piaski Bankowe 
(u sołtysa), godz. 12.30  Stare 
Piaski (u sołtysa);

15 stycznia (wtorek) godz. 
10.30 Bogumin (u sołtysa);

16 stycznia (środa) godz. 10.30  
Skubiki (u sołtysa);

Gminie Domaniewice 
11 stycznia (piątek) godz. 19.00  

Skaratki, Skaratki pod Rogóź-
no i Skaratki pod Las  wszyst-
kie 3 zebrania będą odbywały się 
równocześnie w pomieszczeniach 
szkoły w Skaratkach;

14 stycznia (poniedziałek) 
godz. 19.30 Strzebieszew (świe-
tlica wiejska);

15 stycznia (wtorek) godz. 
19.00  Reczyce (świetlica wiej-
ska);

16 stycznia (środa) godz. 17.00  
Domaniewice (GOK). 

Gminie Kocierzew Płd. 
W poniedziałek, 7 stycznia, na 

kolejną kadencję sołtysa Lipnic 
został wybrany Jan Stańczyk. 

W środę 9 stycznia od godz. 
14.00, gdy już zamykaliśmy ten 
numer NŁ, trwały wybory sołty-
sa Wicia, dotychczas był nim Jan 
Siekiera. 

W poniedziałek 14 stycznia 
o godz. 10.00 zaplanowano zebra-
nie sołeckie w Różycach, gdzie 
ostatnio sołtysem była Katarzyna 
Marczak. W obu przypadkach ze-
brania odbędą się w miejscowych 
strażnicach OSP. 

Gmina Kocierzew Płd. jest po-
dzielona na 19 sołectw. Sekretarz 
Zbigniew Żaczek jest w trakcie 
ustaleń terminów kolejnych ze-
brań, o których napiszemy, gdy 
będą znane.

Gmina Nieborów
Pierwsze zebrania już się odby-

ły. 7 stycznia w Arkadii mieszkań-
cy wybrali ponownie na tę funkcję 
Lucynę Szostek, 8 stycznia w Beł-
chowie Osiedlu sołtysem został 
Marek Sekuła (96 głosów), któ-
ry wygrał z Leszkiem Antosem 
(87 głosów). Dotychczasowy soł-
tys Kazimierz Kowara wszedł do 
Rady Sołeckiej. 

Kolejne spotkania w tym ty-
godniu: 10 stycznia o godz. 
17.00 w Michałówku (u sołtysa) 
i 11 stycznia w Nieborowie 
(w OSP) o godz. 17.30.

W przyszłym tygodniu: Bed-
nary – 14 stycznia o godz. 17.00 
w strażnicy OSP, Julianów – 15 
stycznia o godz. 12.00 w szkole 
w Nieborowie, Dzierzgów – 15 
stycznia o godz. 17.00 w strażnicy 
OSP, Bobrowniki – 16 stycznia 
o godz. 16.00 w fi lii GOK. 

Gmina zduny 
Zebrania rozpoczną się w po-

niedziałek 14 stycznia i trwać będą 
do 27 lutego. We wszystkich swo-
ją obecność zapowiedział wójt 
Krzysztof Skowroński. Sołty-
sa wybiorą najpierw mieszkańcy 
Dąbrowy – 14 stycznia o godz. 14 
w domu sołtysa. 

Kolejne zebrania planowane są 
po 18 stycznia.  opr. mak 

Julia Marczak,�ur.�9.01.2019�r.,
godz.�12.30,�dł.�58�cm,�
waga�3.600�g,�córka�Moniki�
i�krzysztofa,�zam.�kutno.
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Łowicz�|�X�konkurs�na�łowicką�szopkę�bożonarodzeniową

Pokonkursowa wystawa w muzeum
Do końca stycznia  
w Muzeum w Łowiczu 
można oglądać wystawę 
prac z konkursu na łowicką 
szopkę bożonarodzeniową, 
który był organizowany 
już po raz 10. Większość 
szopek wierna jest 
tradycji, ale zaskakuje 
pomysłowością, a w każdej 
znajdziemy jakiś łowicki 
element.

Prezentowane prace przestrzen-
ne nawiązują do regionalnych tra-
dycji świątecznych, zawierają ele-
menty folkloru i historii Łowicza 
oraz regionu, a także elemen-
ty miejscowej architektury i kra-
jobrazu. Na konkurs tym razem 
wpłynęło 55 prac. 

W kategorii dla podopiecznych 
przedszkoli i klas I-III szkół pod-
stawowych I miejsce przyznano 
szopce wykonanej przez Zuzan-
nę Markiewicz ze Szkoły Podsta-
wowej nr 2. Drugie miejsce zaję-
ła Agata Mitek z Przedszkola nr 
4, a III miejsce Amelia Woźniak 
z Przedszkola nr 1. Wyróżnienie 
otrzymali: Jan Skoneczny (Przed-
szkole nr 7), Szymon Stachnal (SP 
nr 2) i Hanna Mitek (SP nr 2).

Druga kategoria wiekowa obej-
mowała uczniów klas IV-VIII  
i oddziałów gimnazjalnych.  
I miejsce przyznano pracy Miko-
łaja Okraski ze Szkoły Podstawo-
wej nr 2. Drugie miejsce zajęła 
Gabriela Gać z Pijarskiej Szko-
ły Podstawowej, a trzecie Alek-
sander Sawicki, Bartosz Kowalik 

i Antoni Haczykowski, również 
uczniowie łowickiej szkoły pijar-
skiej. Wyróżnienia w tej katego-
rii zdobyli: Marcel Brodecki (SP 
nr 3), Zuzanna Kowalik (Pijarska 
Szkoła Podstawowa) i Wiktoria 
Pabjan (SP w Wygodzie).

W kategorii szkół ponadgimna-
zjalnych, ze względu na niewielką 
liczbę prac, przyznano tylko jedno 
wyróżnienie – dla Adrianny Wilk 
z I LO w Łowiczu. Podobnie było 
w kategorii dorosłych, tam je-
dynym wyróżnionym był Mi-
chał Smolec, reprezentujący DPS  
w Borówku.

Przyznawano też nagrody spe-
cjalne. Nagrodę Burmistrza Mia-
sta Łowicza odebrał Seweryn Ko-
walski z SP nr 3, Nagrodę Starosty 
Łowickiego Hanna Jelonek z SP 
nr 2, Nagrodę Dyrektora Muzeum 
w Łowiczu Marcel Lubikow-
ski z Zespołu Placówek Oświa-
towych w Nieborowie, Nagrodę 
Dyrektora Łowickiego Ośrodka 
Kultury Wiktoria Kopeć z SP nr 
2 w Łowiczu, a Nagrodę Koła 
Przewodników PTTK im. Anie-
li Chmielińskiej w Łowiczu Maja 
Rychlewska z Przedszkola „Tere 
Fere”.  tm
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ŁOK�|�wyniki�plebiscytu�

Łowiczanie 
wybrali 
Weekend

Discopolowy zespół Weekend 
zdecydowanie zwyciężył w inter-
netowym plebiscycie Łowickie-
go Ośrodka Kultury na artystów, 
których chcielibyście posłuchać 
na tegorocznych imprezach plene-
rowych w Łowicz. Największe to 
Dni Łowicza i Księżackie Jadło. 
Czy na jednej z nich zabrzmi nie-
kwestionowany przebój „Ona tań-
czy dla mnie”? 

Dyrektor ŁOK Maciej Malan-
giewicz powiedział nam, że w te-
gorocznym plebiscycie głosowało 
3.220 osób. 

– Najwięcej głosów zdobył ze-
spół Weekend. Widać jednak 
różnorodność w stylistyce wy-
konawców: jest hip-hop (Taco He-
mingway, Queboanfide), wyko-
nawcy uznani: Lady Pank, Dżem, 
Perfect, Ich Troje, jest też młode 
pokolenie: Bedoes, Felivers, So-
nar etc. – mówi dyrektor o wyni-
kach internetowej sondy. 

Teraz ŁOK nawiąże kontakt 
z menagerami artystów, zapy-
ta o dostępność terminów i kwo-
ty honorariów. – Będzie decydo-
wał zdrowy rozsądek – wiemy, że  
w przypadku niektórych podmio-
tów ceny są zaporowe. Myślę, że  
z tej listy 4-6 podmiotów uda się 
zaprosić – ma nadzieję Maciej 
Malangiewicz. 

Wiadomo na pewno, że kon-
certów niebiletowanych nie grają 
Dawid Podsiadło, Paweł Doma-
gała i Kortez, którzy znaleźli się 
wśród najczęściej wymienianych. 

Prezentujemy listę wykonaw-
ców z największą ilością głosów 
(kolejność alfabetyczna): Afro-
mental, Bedoes, Dawid Podsiadło, 
Dżem, Felivers, Ich Troje, Lady 
Pank, Lemon, Kortez, Sonar, Taco 
Hemingway, Quebonafide, Paweł 
Domagała, Perfect i najpopular-
niejszy w zestawieniu – Weekend. 

Warto przypomnieć, że ŁOK 
już kolejny rok z rzędu prze-
prowadził sondę polegającą na 
wskazaniu ulubionych artystów.  
W poprzednich latach udało się 
ściągnąć najbardziej pożądane 
gwiazdy, m.in. Zenka Martyniu-
ka, który porwał do zabawy tłumy 
na Księżackim Jadle.  aa 

HopKultura�|�Nauka�od�podstaw�

Bezpłatne warsztaty perkusyjne 
W czwartek 10 stycznia o godz. 

18.00 warto wybrać się do klu-
bu HopKultura w podziemiach 
ŁOK, by wziąć udział w otwar-
tych warsztatach perkusyjnych. 
Poprowadzi je uznany perkusi-
sta sesyjny i koncertowy Mariusz 
Mocarski. 

Tematem przewodnim warsz-
tatów będą rudimenty, czyli pod-
stawy gry werblowej, a także ich 

wykorzystanie na zestawie per-
kusyjnym – akustycznym i elek-
tronicznym. Drugą grupę zagad-
nień stanowić będzie popularna 
w ostatnim czasie tematyka zesta-
wów hybrydowych, czyli łączenie 
perkusji akustycznej z elementami 
elektronicznymi. Warsztaty zosta-
ną połączone z prezentacją sprzę-
tów perkusyjnych marki Roland. 
Udział w nich jest bezpłatny.  aa 

Szopka Zuzanny Markiewicz, I miejsce w najmłodszej kategorii wiekowej. „łowickim”�elementem�są�w�niej�
ludowe�stroje�pary�postaci�przy�żłobie.�

Szopka Seweryna Kowalskiego 
ze Szkoły Podstawowej nr 3 
zdobyła�nagrodę�specjalną�
burmistrza�krzysztofa�Jana�
kalińskiego.�
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Domaniewice�|�Nowoczesna�biblioteka�

Ruszył elektroniczny 
system wypożyczania 
książek
Biblioteczny system 
kartkowy odchodzi  
do lamusa. Od 2 stycznia 
w bibliotece znajdującej 
się przy Gminnym 
Ośrodku Kultury  
w Domaniewicach działa 
elektroniczny system 
wypożyczania książek.

Wszelkie nowości bibliotecz-
ne katalogowane są w systemie 
komputerowym SOWA już od 
2001 roku, a wraz z początkiem 
stycznia br. zaistniała dodatkowa 
możliwość zamawiania książek 
online. Pomimo tego, że kompu-
terowy system wypożyczeń już 
działa, chętni powinni uzbroić się 
w cierpliwość jeszcze przez jakiś 
czas. 

– Na początku roku zawsze 
mamy sporo pracy, a wiąże się 
ona z prowadzeniem zapisów 
oraz uzupełnianiem danych oso-
bowych czytelników. Książ-
ki widnieją wprawdzie w elek-
tronicznym katalogu, jednak by  
w Internecie widoczny był ich 
status, czyli informacja o tym czy 

książka jest w danej chwili w pla-
cówce dostępna i możliwe jest jej 
zamówienie, konieczne jest prze-
skanowanie wszystkich dostęp-
nych w naszej bibliotece wolu-
minów. To chwilę potrwa, jednak 
już wkrótce czytelnicy będą mo-
gli zamawiać książki z powodze-
niem – powiedziała nam Elżbieta 
Szewczyk z domaniewickiej bi-
blioteki. 

Uruchomiony wraz z począt-
kiem roku system komputerowy 
w niedalekiej przyszłości uspraw-
ni wypożyczanie bibliotecznych 
zbiorów oraz umożliwi czytel-
nikom przeglądanie dostępnych 
książek, a następnie zamawianie 
wybranych tytułów poprzez In-
ternet. Po zamówieniu, wybrana 
książka będzie oczekiwać w bi-
bliotece na czytelnika. 

Dodajmy, że osoby korzysta-
jące z dostępnego księgozbioru 
będą miały odtąd założone kon-
to w systemie bibliotecznym oraz 
otrzymają elektroniczną kartę 
czytelnika. Wszyscy, którzy wy-
biorą się do placówki, proszeni są 
więc o zabranie ze sobą dowodu 
osobistego niezbędnego do zało-
żenia takiego konta.  aw

Domaniewice |�kolędy�i�Pastorałki

Trwa nabór młodych artystów
Utalentowani pasjonaci 
kolęd po raz kolejny mają 
szansę zaprezentować 
swoje umiejętności 
szerszej publiczności.

Gminny Ośrodek Kultury  
w Domaniewicach prowadzi na-
bór osób, które chciałyby wziąć 
udział w XVI Festiwalu Kolęd  
i Pastorałek 2019. Termin zgło-
szeń upływa w najbliższy ponie-
działek, 14 stycznia. 

Do udziału w przeglądzie 
umiejętności wokalnych zachę-
ca się dzieci i młodzież z terenu 
powiatu łowickiego, zgierskiego, 
skierniewickiego, brzezińskiego, 
łęczyckiego oraz kutnowskiego. 
Przesłuchania konkursowe odbę-
dą się 18 i 19 stycznia (piątek i so-
bota) od godz. 9.00 w domanie-
wickim GOK-u. Wielki finałowy 
koncert, podczas którego pozna-

my laureatów, będzie miał miejsce 
w niedzielę, 20 stycznia, o godzi-
nie 15.00. W wykonaniu młodych 
artystów tego dnia publiczność 
usłyszy najpiękniejsze kolędy oraz 
świąteczne pastorałki. 

– Festiwal jest jednym z naj-
większych wydarzeń organizo-
wanych przez nasz ośrodek. Jak 
co roku spodziewamy się prze-
pięknych wystąpień. Młodych lu-
dzi zachęcamy do wzięcia udziału 
w artystycznej rywalizacji, a chęt-
nych do podziwiania ich umiejęt-
ności podczas niedzielnego kon-
certu finałowego – powiedziała 
nam dyrektor domaniewickiego 
GOK-u Edyta Baleja. 

Karta zgłoszenia na konkurs 
dostępna jest na stronie interneto-
wej placówki. 

Dla wszystkich uczestników or-
ganizatorzy przewidzieli drobne 
upominki, zaś dla zwycięzcy sta-
tuetki oraz nagrody.  aw

Łowicz�|�Powiatowa�biblioteka�Publiczna

DKK zmienia moderatora
15 stycznia o godz. 17.00  
w Powiatowej  
Bibliotece Publicznej  
w Łowiczu rozpocznie 
się pierwsze w tym roku 
spotkanie Dyskusyjnego 
Klubu Książki.  
Jego uczestnicy 
rozmawiać będą  
o książce Mariusza 
Szczygła pt. „Projekt 
prawda”. Dla członków 
klubu przewidziano 
niespodziankę.

Zaskoczeniem dla nich nie bę-
dzie jednak to, że po raz pierwszy 
spotkania tego nie będzie prowa-
dziła dotychczasowa moderator 
Marianna Mońka, lecz bibliote-
karka zatrudniona w placówce 
Monika Grzelka-Sokołowska. 

Marianna Mońka oficjalnie po-
żegnała się z DKK w listopadzie, 
choć prowadziła jeszcze spotka-
nie autorskie w grudniu, które-
go gościem była Sylwia Chutnik.  
W sumie przez 4 lata – bo tyle 
działa ten DKK – jego modera-
torka poprowadziła 40 spotkań, 
po jednym w miesiącu (zwykle 
była to środa lub czwartek w po-
łowie miesiąca), z wyjątkiem lip-
ca i sierpnia. 

Dyrektor PBP Renata Frączek 
powiedziała nam, że bardzo się 
cieszy, że klub powstał i działa 
(od stycznia 2015 roku). Nie ukry-
wa też, że Marianna Mońka sama 
się zgłosiła, aby go poprowadzić. 
Placówka w dniu spotkań klubu 
jest czynna godzinę dłużej, czyli 
do godz. 18.00 (normalne godzi-
ny jej pracy to 9.00-17.00), co jest 
„ukłonem” w stronę czytelników.  
– Książka aktywuje wszystkie 
zmysły i po jej przeczytaniu natu-
ralnie pojawia się chęć rozmowy  
o niej. Klub stwarza do tego moż-
liwości – mówi dyrektor. 

Grupa jest mała, ale Dysku-
syjne Kluby Książki z założenia 
są małe. Liczą zwykle około 10 
osób. Formuła ich działalności jest 
otwarta. Można przyjść na spotka-
nie nie będąc jego członkiem, po 
to, aby się zorientować na czym to 
polega. Można być tylko słucha-
czem, albo włączyć się w dysku-
sję. Bywało, że na spotkania przy-
chodziło ich mniej. Ale – jak nam 
powiedziała dotychczasowa mo-
derator – wszystkie zaplanowane 
spotkania się odbyły, choć zda-
rzyło się – najczęściej wtedy, gdy 
pogoda była niesprzyjająca – że 
oprócz niej przyszła jedna osoba. 

Renata Frączek w rozmowie  
z nami przyznała, że choć spotka-
nia odbywają się raz w miesiącu, 
to ma świadomość, że prowadze-
nie DKK jest absorbujące i rozu-
mie Mariannę Mońkę, że z tego 
zrezygnowała. 

Marianna Mońka powiedzia-
ła nam z kolei, że jej przygoda 
z DKK rozpoczęła się w 2014 
roku. Przeczytała wtedy w NŁ 
informację o klubie, jaki powstał 
w bibliotece w Bolimowie. Zapi-
sała się do niego i jeździła na spo-
tkania przez kilka miesięcy. Bar-
dzo się jej taka forma rozmów  
o książkach podobała, ale porą zi-
mowo-jesienną, gdy pogoda jest 
zmienna, a dzień krótki, było to 
kłopotliwe. Postanowiła dowie-
dzieć się, czy w Łowiczu nie ma 
podobnego klubu. Ponieważ pra-
cuje w muzeum, biblioteką dla 
niej najbliższą jest powiatowa, 
działająca w tym samym budyn-
ku. Gdy w placówce dowiedziała 
się, że klubu nie ma, ponieważ nie 
ma go komu poprowadzić, zade-
klarowała, że ona może to robić. 

Dość szybko pomysł został 
zrealizowany. DKK zaistniał  

i – jak zauważyła – spełniał 
dobrze swoją rolę, bo jego 
członkowie coraz śmielej się  
na spotkaniach wypowiadali, 
przedstawiając swoje argumenty 
za tym czy dana książka im się 
podoba, czy nie. 

Rola moderatora wymagała 
od niej nieco czasu, np. dwa razy 
w roku udziału w szkoleniach  
w Bibliotece Wojewódzkiej  
w Łodzi. Były bardzo ciekawe, 
jednak aby w nich uczestniczyć, 
w swojej pracy musiała brać wol-
ne. W PBP osobą odpowiedzialną 
za DKK była Monika Paciorek,  
z którą moderator współpraco-
wała ponad 3 lata. Wiosną ubie-
głego roku odeszła ona z pracy  
w placówce. Po pewnym cza-
sie do roli tej została wyznaczo-
na Monika Grzelka-Sokołow-
ska, która poprowadzi styczniowe 
spotkanie.  mwk

Listopadowe spotkanie w DKK w Powiatowej Bibliotece. to�na�nim�oficjalnie�pożegnana�została��
Marianna�Mońka�(trzecia�z�lewej)�jako�moderator.
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Łowicz�|�koncert�
Snowman  
w HopKulturze 

W najbliższą sobotę, 12 stycz-
nia, o godz. 20.00 w klubokawiar-
ni HopKultura wystąpi formacja 
Snowman. Zespół zadebiutował 
na polskim rynku fonograficznym 

w 2008 roku krążkiem „Lazy”. 
Do opisania ich muzyki używa-
no określeń takich jak: post rock, 
elektronika, psychodelia, gitarowa 
alternatywa lub po prostu „ekspe-
ryment”. 

Bilety są do kupienia w cenie: 
30 zł – w przedsprzedaży i 40 zł  
w dniu koncertu, dostępne w klu-
bokawiarni oraz na goout.pl.  aa 
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Łowicz |�warsztaty�w�muzeum

Prezenty dla babci i dziadka
Muzeum w Łowiczu zapra-

sza starsze dzieci, młodzież i do-
rosłych na kolejne warsztaty. 20 
stycznia będzie można wykonać 
nietypowe podarunki dla babć  
i dziadków, z okazji zbliżających 
się ich świąt. Uczestnicy stworzą 
filcowe breloczki do kluczy ozdo-

bione naszywkami, guzikami  
i wstążeczkami. 

Warsztaty „Ale gratka! Pre-
zent dla Babci i Dziadka” plano-
wane są w dwóch grupach, które 
rozpoczną się o godz. 10.30 i 13. 
Zapisy: tel. 46 837 39 28 wew. 36. 
Wstęp 10 zł.     oprac. tm

Łowicz�|�szkoły�pijarskie

Opowieść wigilijna wg Dickensa
Pijarskie Szkoły Królowej Po-

koju tradycyjnie już zapraszają 
wszystkich zainteresowanych na 
jasełka. W tym roku – 13 stycznia 
– wystawią w szkole „Opowieść 
Wigilijną” według Charlesa Dic-
kensa. Będzie to adaptacja raczej 
wierna oryginałowi, z niewielkimi 

modyfikacjami i odniesieniami do 
innych tekstów kultury (na przy-
kład do „Dziewczynki z zapałka-
mi” Andersena). 

Spektakl rozpocznie się o go-
dzinie 17 w sali audiowizualnej 
(gimnastycznej) placówki przy ul. 
Pijarskiej.     tm

RZUT OKIEM�|�„kieRNoziaNie”�wystęPUJą�w�kościołach 

Zespół Pieśni Ludowej 
„Kiernozianie”�wystąpił��

w�święto�trzech�króli�
(objawienie�Pańskie)�w�

niedzielę,�6�stycznia,�w�kościele�
św.�Małgorzaty�w�kiernozi.�
członkowie�zespołu�zajęli�

się�oprawą�muzyczną�mszy�
świętej�oraz�dali�koncert�kolęd.�
wszystkie�śpiewali�w�łowickiej�

gwarze.�był�to�już�kolejny�
–�ale�nie�ostatni�–�występ�

„kiernozian”.�składający�się�
z�15�śpiewanych�gwarą�kolęd�
miał�premierę�podczas�świąt�

bożego�Narodzenia�w�kościele�
w�kiernozi,�później�można�było�

usłyszeć�kiernozian��
w�tym�samym�kościele�w�święto�

trzech�króli.�w�najbliższą�
niedzielę,�13�stycznia�o�godz.�

10.00�zespół�wystąpi�oraz�
zadba�o�oprawę�mszy�św.�
w�kościele�w�kocierzewie�

Południowym.�Planowane�są�
też�inne�występy,�ale�jeszcze�nie�

zostały�potwierdzone.�mak 

Łowicz |�koncert�„burmistrz�zaprasza”

Kolędowanie na 60 głosów
Wśród wielu koncertów Dzie-

cięco-Młodzieżowego Zespołu 
Ludowego „Koderki”, świątecz-
ny występ z 6 stycznia w sali ba-
rokowej muzeum w Łowiczu na 
pewno na długo pozostanie w pa-
mięci słuchaczy. Grupa wystąpiła  
w 60-osobowym składzie, z we-
rwą wykonując repertuar, na któ-
ry złożyły się m.in. kolęda „Betle-
jemski i łowicki” ze słowami bp. 
Józefa Zawitkowskiego. 

Sala wypełniła się do ostat-
niego miejsca, sporo osób stało  
w holu, na zakończenie młodzi 
artyści otrzymali gromkie bra-
wa. Burmistrz Krzysztof Kaliński  
w czasie krótkiego wystąpie-
nia trafnie zauważył, iż podczas 
koncertu było widać na twarzach 
dzieci, że śpiewanie sprawiło im 
ogromną radość. Podziękował on 

za przygotowanie ich Ewie Sme-
reckiej, która w zespole odpowia-
da za kwestie wokalne. 

W rozmowie z nami pani Ewa 
powiedziała, że koncert był spraw-
dzianem i rozgrzewką dla zespołu 
przed planowanymi w tym tygo-
dniu festiwalach kolęd i pastorałek 
w Łodzi i Będzinie.  tb
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Na pierwszym planie najmłodsza grupa zespołu Koderki�
w�oczekiwaniu�przed�wejściem�na�salę�barokową.

ŁOK�|�20.�och!�film�festiwal�coraz�bliżej

Warto się śpieszyć 
z kupnem biletów
Choć sprzedaż biletów na wydarzenia towarzyszące 20. Och! Film Festiwalu 
ruszyła w miniony poniedziałek, to na niektóre z nich już nie ma biletów. 
Dzisiaj, 10 stycznia, rusza sprzedaż biletów i karnetów filmowych.

W ciągu zaledwie godziny – 
co jest rekordem festiwalu – roze-
szły się bilety na finałowy koncert 
Stanisławy Celińskiej, zaś już po 
jednym dniu na spektakl Wojcie-
cha Pszoniaka „Belfer”. Warto też 
pośpieszyć się z kupnem biletów 
na pozostałe koncerty, bo w śro-
dę przed otwarciem kasy dostęp-
ne było jeszcze tylko 6 biletów na 

Pablopavo i Ludziki, 15 na Kroke, 
25 na Wojtek Mazolewski Quintet 
i 37 na Przybyła – zapewne dziś 
jest ich jeszcze mniej.

Wśród propozycji filmowych 
festiwalu są pokazy przedpremie-
rowe: „Ułaskawienie”, po którym 
z widzami spotka się reżyser Jan 
Jakub Kolski, a także argentyń-
ski „Anioł”, amerykański „Green 

Book” (który rozbił bank nagród 
w tegorocznych Złotych Globach) 
czy libańskie „Kafarnaum”. 

Gośćmi festiwalu będą też Ka-
tarzyna Trzaska po pokazie jej 
filmu „Wieś pływających krów” 
oraz filmoznawczyni Urszula Tes, 
podczas promocji jej najnowszej 
książki „Człowiek, zbiorowość, 
pamięć w filmach dokumental-

nych Ireny Kamieńskiej”. Fil-
mów zapowiadających się cieka-
wie jest dużo więcej. Wymienić 
można na przykład animowa-
ny dokument „Jeszcze dzień ży-
cia” na podstawie książki Ryszar-
da Kapuścińskiego, dokument 
„Bergman – rok z życia”, o prze-
łomowym momencie w filmo-
wej karierze mistrza kina au-
torskiego Ingmara Bergmana, 
dramat „Donbas” Sergieja Łoźnicy   
o konflikcie we wschodniej Ukra-
inie czy też „Oni” Paolo Sor-
rentino będący krytyczno-saty-
rycznym spojrzeniem na Silvio 
Berlusconiego i włoską elitę po-
lityczną. Hitem festiwalu może 
być nagrodzona Złotym Lwem 
i dwoma Złotymi Globami (film 
zagraniczny i reżyseria) „Roma” 
Alfonso Cuarona.

Bilety na filmy w sekcji doku-
mentalnej kosztują 11 zł, a na po-
zostałe sekcje (w tym główną) 13 
zł. Karnet kosztuje 130 zł, obejmu-
je tylko filmy sekcji głównej.   tm
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informacje
�� Informacja PKP�22-194-36�
��Krajowe Biuro Numerów 118-913
��Międzynarodowe Biuro Numerów 

118-912
��Rozmowy krajowe –�zamawianie�

19050�(koszt�1,07�zł�z�Vat)
��Rozmowy międzynarodowe –�zama-

wianie�19051�(koszt�1,07�zł�z�Vat)
��Awarie tel. stacjonarnych�–�zgłoszenia:�

801�505�505
��Biuro zleceń�19497�(zamawianie�budze-

nia,�przypominanie�o�terminie�załatwienia�
sprawy,�przekazywanie�życzeń�itp.).

��Bezpłatna pomoc prawna: pon.-pt.�
w�godz.�9.00-13.00;�Gminnego�centrum�
Promocji�i�informacji�w�Żychlinie,�ul.�barlic-
kiego�15a;�tel.�24�351�20�15.

telefony
��Wojewódzkie Centrum Zarządzania 

Kryzysowego Łódzkiego Urzędu Woje-
wódzkiego w Łodzi�9287

��Komisariat Policji w Żychlinie  
(24)�285-29-97,�(24)�253-00-14

��Policja w Pacynie:�(24)�235-02-710
��Policja w Sannikach:�(24)�235-02-75
��Komenda Powiatowa Policji w Kutnie:�

(24)�253-22-00�
��Straż pożarna:�998�alarmowy
��OSP w Żychlinie:�(24)�285-12-10 

w Pacynie:�604-349-406 
w Bedlnie:�(24)�285-51-91

��Starostwo Powiatowe w Kutnie:�
sekretariat�(24)�355-47-80�

��Urząd Gminy: Żychlin�(24)�285-10-06;�
Bedlno (24)�282-14-20;�Pacyna:�(24)�285-
80-54;�Oporów (24)�383-11-50

��Urzędy Stanu Cywilnego: Żychlin�(24)�
285-49-60,�Bedlno�(24)�282-17-66,�Pacyna�
(24)�285�80�06,�Oporów�(24)�383-15-52

��Urząd Skarbowy w Kutnie:  
(24)�355-61-00

��ZUS Kutno:�(24)�253-99-44�
��Urząd Pocztowy w Pacynie:  

(24)�285-80-33
��Bank Spółdzielczy Mazowsze w Płoc-

ku, oddział w Pacynie:(24)�285-80-10
��Taxi osobowe Kutno:�(24)�253-30-44,�

(24)�355-57-10,�604-554-539,�604-527-782
��Powiatowy Urząd Pracy w Kutnie  

Filia w Żychlinie:�(24)�285-13-46
��Ośrodek Pomocy Społecznej:
Żychlin�(24)�285-11-26,�
bedlno:�(24)�282-17-64,�
Pacyna�(24)�285-80-60,�
oporów:�(24)�383-11-53
��Blisko Dziecka Stowarzyszenie Po-

mocy Dzieciom i Młodzieży w Żychlinie: 
(24)�285-13-06

��Placówka Opiekuńczo-Wychowawcza 
Nadzieja w Żychlinie: (24)�285-12-87

��Stowarzyszenie Rodzinnego Klubu 
Abstynenta „Przystań życia” w Żychlinie:�
695-054-433�

��Powiatowe Centrum Pomocy w Rodzi-
nie w Kutnie: (24)�355-47-50�

��Punkt świadczenia nieodpłatnej 
pomocy prawnej w Żychlinie:  
Urząd�Gminy,�ul.�barlickiego�15;�tel.�(24)�
351-20-16;�pon.-pt.�godz.�9.00-13.00

pogotowia
��Ogólnopolska poradnia telefoniczna 

dla osób dorosłych w kryzysie emocjo-
nalnym, czynna�od�pon.-pt.�godz.��
14.00-22.00�pod�bezpłatnym�numerem�
telefonu�116�123;�www.116123.edu.pl

��Policyjny telefon zaufania  
w Kutnie: (24)�254�27�93�

��Poradnia Leczenia Uzależnień  
w Kutnie�(24)�355-81-00

��Poradnia Zdrowia Psychicznego  
w Kutnie:�(24)�355-81-00

��Pogotowie energetyki cieplnej  
w Kutnie:�(24)�253-63-86

��Pogotowie wodno-kanalizacyjne  
w Kutnie:�tel.�(24)�253–�33–�20�

��Wodociągi – Hydrofornia Orłów-Par-
cel:�(24)�282�26�31

��Pogotowie energetyczne w Żychlinie:�
285-10-27

��Awarie oświetlenia ulicznego Kutno 
całodobowo:�606-605-494,�692-888-144

��Zakład pogrzebowy:�(24)�285-06-60�
�� �Lecznice dla zwierząt w Żychlinie:��

ul.�traugutta�11a,�tel.�605-973-325�
��Powiatowy Inspektorat Weterynarii 

z siedzibą w Kutnie;�telefon�alarmowy:�
530-535-230

��Dystrybucja gazu w Żychlinie:��
(24)�285-10-71,�(24)�285-14-28,��
(24)�285-26-39,�(24)�285-14-20

przychodnie
��Żychlin:
Ośrodek Zdrowia NZOZ Almamed 
�(24)�285-10-90;�(24)�285-10-86
Ośrodek Zdrowia NZOZ Promed��
(24)�285-48-44,�285-29-20,�285-10-08
��Bedlno:
Ośrodek Zdrowia NZOZ Ars Medica �
(24)�282-14-90
Ośrodek Zdrowia NZOZ Inter-Med 
(24)�282-17-34
��Pacyna, Gminny Ośrodek Zdrowia 

   NZOZ Medyk:�(24)�285-80-25
��Plecka Dąbrowa: Ośrodek Zdrowia 

    NZOZ Pro Familia (24)�282-21-84
��Oporów:
Ośrodek Zdrowie NZOZ Promed: 
(24)�285-91-21
Ośrodek Zdrowia NZOZ Almamed: 
(24)�383-15-00
��Nocna i Świąteczna Pomoc Lekarska 

    Kutno, ul.�Popiełuszki�1,�Nzoz�Red-Med�
����tel.�(24)�355-60-11,�697-859-705

apteki
 �Dyżur całodobowy codziennie  

   oraz w niedziele i święta: Kutno 
���ul.�Mickiewicza�5,�tel.�24-254-79-39

��Bedlno 24,�tel.�24-282-14-67;��
����czynna:�pon.-pt.�w�godz.�8.30-15.00

 �Żychlin
ul. 1 Maja 3,�tel.�24-285-21-70;�
czynna:�pon.-niedz.�w�godz.�8.00-21.00
ul. Narutowicza 20,�tel.�24-722-41-30;
czynna:�pon.-pt.�8.00-20.00,�sob.�8.00-14.00
ul. Narutowicza 71/1,�tel.�24-285-10-46;�
czynna:�pon.-sob.�8.00-20.00,��
niedz.�8.00-18.00�
ul. Narutowicza 72,�tel.�24-285-43-52;�
czynna:�pon.-niedz.8.00-20.00
ul. Konwaliowa 2,�tel.�24-231-99-19;�
czynna:�pon.-niedz.�w�godz.�7.00-22.00
ul. Łąkowa 3a,�tel.�24-285-19-94;�czynna:�
pon.-sob.�8.00-20.00,�niedz.�10.00-19.00
��Pacyna, ul. Łukasiewicza 29/1,��

���tel.�24-285-86-34
��Plecka Dąbrowa 15,�tel.�24-282-21-28;��

����czynny:�pon.-pt.:�8.00-15.00
��Oporów 25/1,�tel.�24-383-15-19;�czynna:�

����pon.-pt.�7.30�–�17.00,�sob.�8.30-13.00
��Załusin 7; czynna:�pon.-wt.�10.00-18.00,��

����czw.�–�nieczynne,�śr.-pt.�10.00-15.00

msze święte 
w niedziele i święta

��Żychlin,�parafia�pw.�św.�apostołów�Piotra�
i�Pawła:�7.00,�9.00,�10.30,�12.00,�18.00.�
Żychlin,�kaplica�pw.�św.�Maksymiliana�
kolbego:�9.30,�11.00,�12.30

��Śleszyn,�parafia�pw.�św.�aleksandra�
Papieża�i�Męczennika:�9.00,�11.00

��Luszyn,�parafia�pw.�św.�stanisława�
biskupa�i�Męczennika:�9.00,�11.30

��Plecka Dąbrowa,�parafia�pw.�zwiastowa-
nia�Najświętszej�Maryi�Panny:�9.00,�11.30

��Suserz,�parafia�pw.�wniebowzięcia�Naj-
świętszej�Maryi�Panny:�8.00,�10.00,�12.00

��Trębki,�parafia�pw.�św.�stanisława�kostki�
w�trębkach:�8.00,�9.30,�11.30

��Bedlno,�parafia�pw.�św.�floriana�biskupa�
i�Męczennika:�9.00,�11.30

��Pacyna,�parafia�pw.�św.�wawrzyńca,�
diakona�i�męczennika:�8.30,�10.00,�12.00

��Oporów,�parafia�pw.�św.�Marcina�bisku-
pa:�8.30,�10.00,�11.30

ośrodki kultury
��Żychliński Dom Kultury (24)�285-10-34,�

czynny�od�poniedziałku�do�piątku�w�godz.�
6.30-17.30,�soboty�6.30-14.30

��Gminny Ośrodek Kultury w Bedlnie: 
(24)�282-10-36;�czynny�od�poniedziałku��
do�piątku�w�godz.�8:00-16:00

��Gminny Ośrodek Kultury w Pacynie: 
(24)�285-80-56

��Kutnowski Dom Kultury�(24)�254�21-37

biblioteki
��Miejsko-Gminna Biblioteka Publiczna 

im. Marii Kownackiej w Żychlinie,��
ul.�aleje�Racławickie�5:  tel.�(24)�285-11-69,�
(24)�285-49-79

��Filia Nr 1 w Żychlińskim Domu Kultury, 
ul.�fabryczna�3,�tel.�575-855-554

��Filia nr 2 w Grzybowie,  
Grzybów�Dolny�58

��Gminna Biblioteka Publiczna  
w Bedlnie:�(24)�282-17-51

��Gminna Biblioteka Publiczna  
w Pacynie (Filia Biblioteczna  
w Skrzeszewach): (24)�285-80-56

��Gminna Biblioteka Publiczna  
w Oporowie: (24)�383-12-25

boiska i hale 
sportowe

��Orlik przy Zespole Szkół nr 1  
w Żychlinie –�tel.�kom.�601-564-839�
(animator�sportu�Remigiusz�Michalak)

��Stadion Miejski w Żychlinie,�ul.�wa-
ryńskiego�8�–�boiska do piłki plażowej 
czynne:�pon.-pt.�w�godz.�10.00-18.00�
(opiekun�stadionu�Piotr�wojciechowski,�
tel.�kom.�607-574-261)

��Sala gimnastyczna w Gimnazjum 
w Bedlnie�–�tel.�24-282-14-26�
(tylko�dla�mieszkańców�gminy�bedlno)

��Orlik przy Szkole Podstawowej nr 1  
w Kutnie�–�tel.�667-218-122,�pon.-pt.,�
w�godz.�15-20,�sob.�10-16-,�ndz.�14-19

��Orlik przy Szkole Podstawowej nr 6  
w Kutnie�–�pon.-pt.�15-20,�w�weekendy��
w�godz.�9-16,�do�ustalenia�na�miejscu

��Orlik przy Szkole Podstawowej nr 9  
w Kutnie�–�pon.-pt.�15-20,��
w�weekendy�w�godz.�14-21

��MOSiR w Kutnie�–�tel.�24-355-22-24;�
stadion�ogólnodostępny�z�wyjątkiem�
boisk�piłkarskich�(opłata�za�wynajęcie)

��Hala OSiR nr 1 ul. Jana Pawła II nr 3 
w Łowiczu,�tel.�46-837-51-06,�czynna:��
7.00-15.00�(we�wtorki�7.00–�20.00)

��Hala OSiR nr 2 ul. Topolowa 2  
w Łowiczu,�tel.�46-837-09-04;�czynna:�
8.00–�16.00�(czwartek�8.00-20.00)��

aquapark w Kutnie 
ul.�kościuszki�54,�tel.�24�357�56�07�(08)

��Strefa basenowa czynna codziennie��
w�godz.�6.00-22.00.�

��Strefa saun�czynna�w�dni�robocze�6:00-
21:45�(caldarium�oraz�kabina�mroźna),�
16:00-21:45�(sauna�sucha,�sauna�parowa�
oraz�pomieszczenie�wypoczynkowe),��
w�środy�–�sauna�sucha�czynna�cały�dzień;�
w�soboty,�niedziele�i�święta:�6.00-21.45�

(sauna�sucha,�parowa,�caldarium,�kabina�
mroźna,�pomieszczenie�wypoczynkowe)

��Strefa squash�codziennie��
w�godz.�6.00-22.00

��Strefa cardio-siła�w�godz.�8.00-22.00
��Kręgle�czynne�od�pn.-czw.�w�godz.�

12.00-22.00,�w�pt.-sob.�12.00-24.00,��
w�niedziele�i�święta�w�godz.�10.00-22.00.�
Rezerwacje�tel.�24�357�56�11.�

basen w Łowiczu 
ul.�kaliska�5,�tel.�46-837-32-94

Grafik wejść na pływalnię dla posiadają-
cych karnety i kupujących bilety��
(grafik�orientacyjny,�dokładne�informacje�
na�miejscu);�pon.-pt.�ostatnie�wejście�o�21;�
sob.-ndz.�ostatnie�wejście�o�19.00:

��Poniedziałek, środa, piątek  
–�16.20-18.30;�19.30-22.00;

��Wtorek, czwartek�–�15.45-18.30;�
19.30-22.00;

��Sobota�–�10.30-20.00;
��Niedziela�–�9.40-20.00.

lodowisko  
łowicz,�Nowy�Rynek

Czynne:
Poniedziałek – piątek:�godz.�14.00-20.00�
Sobota – niedziela:�godz.�10.00-20.00�
wstęp�wolny�(dla�posiadających�własne�łyż-
wy).�wypożyczenie�łyżew:�7�zł�/�75�minut.�

muzea i wystawy
��Muzeum – Zamek w Oporowie czynne�

codziennie�w�godz.�10.00-16.00;�kasa:�
10.00-15.30.�w�poniedziałki�wstęp�bezpłat-
ny.�ostatni�zwiedzający�wchodzi�na�pół�
godziny�przed�zamknięciem�Muzeum.

��Park przy Zamku w Oporowie  
czynny�codziennie�w�godzinach��
8.00-17.00;�wstęp�bezpłatny.

��Muzeum Regionalne w Kutnie czynne:��
poniedziałek�–�piątek�w�godz.�10.00-16.00;���
soboty�i�niedziele�nieczynne.�Plac�Marsz.��
J.�Piłsudskiego�20.�

��Muzeum Bitwy nad Bzurą w Kutnie  
–�czynne�od�wtorku�do�niedzieli�w�godz.�
10.00-16.00.�ostatni�zwiedzający�wchodzi�
30�min.�przed�zamknięciem.�ekspozycja�
ukazuje�przebieg�dramatycznych�walk,�
jakie�toczyły�nad�bzurą�oddziały�polskie�
dowodzone�przez�generała�dywizji�tade-
usza�kutrzebę.�zebrane�pamiątki,�zdjęcia,�
elementy�uzbrojenia,�umundurowania�
dokumentują�największą�bitwę�kampanii�
wrześniowej�1939�roku.�kutno,�Park�wio-
sny�Ludów.�bilety:�normalny�–�5�zł,�ulgowy�
–�2,50�zł,�karta�„Duża�Rodzina�3+”�–�1�zł;��
w�niedziele�wstęp�wolny.

��Muzeum w Łowiczu�ul.�stary�Rynek�5/7�
–�czynne�od�wtorku�do�niedzieli�w�godz.�
10.00-16.00�(ostatnie�wejście�15.30).�bilety:�
normalny�12�zł,�ulgowy�7�zł,�wystawy�czaso-
we�3�zł,�rodzinny�(2�dorośli�+�2�dzieci�do�18�
r.ż.)�30�zł;�na�wystawy�czasowe�3�zł;�wstęp�
bezpłatny�na�wystawy�stałe�–�środa.

„Sztuka Baroku”�–�stała�wystawa�
rzemiosła�artystycznego�(meble,�tkaniny,�
szkło,�porcelana),�malarstwa�i�rzeźby;�
„Historia miasta i regionu” –�stała�
wystawa�zabytków�archeologicznych,��
militariów,�portretów�trumiennych,�pamią-
tek�powstańczych,�gabinet�kolekcjonera;�
„Etnografia Księstwa Łowickiego”�
–�stała�wystawa�strojów�ludowych,�wycina-
nek,�rzeźby,�ceramiki,�tkanin�i�eksponatów�
z�dziedziny�papieroplastyki;�
„Piękno w drewnie ukryte – konserwa-
cja zabytków etnograficznych  
XIX – pocz. XX w. z kolekcji Muzeum  
w Łowiczu” –�stała�ekspozycja�etnogra-
ficzna�w�budynku�muzeum,�na�ekspozycji�
plenerowej�w�skansenie�przy�muzeum�
oraz�w�skansenie�w�Maurzycach.
Izba Pamięci Łowickich Żydów�–�
wystawa�stała,�ukazująca�dzieje�społecz-
ności�żydowskiej�w�łowiczu,�od�chwili�
pojawienia�się�starozakonnych�w�mieście,�
poprzez�powstanie�i�intensywny�rozwój�
Gminy�Żydowskiej,�aktywny�udział��
w�społeczno-gospodarczym�życiu�miasta��
w�XiX�i�XX�w.,�wybuch�ii�wojny�światowej,�
aż�do�ostatecznej�jej�zagłady.
„#1Nowe szycie makatki/otwarty kon-
kurs” –�wystawa�czynna�do�13�stycznia.
Łowicka Szopka Bożonarodzeniowa 
–�wystawa�pokonkursowa:�prace�prze-
strzenne�nawiązujące�do�regionalnych�
tradycji�świątecznych,�zawierające�ele-
menty�folkloru,�historii�łowicza�i�regionu,�
a�także�elementy�miejscowej�architektury�
i�krajobrazu;�czynna�do�31�stycznia.
��Skansen przy Muzeum w Łowiczu –��

do�31�marca�czynny�tylko�z�zewnątrz�od�
wtorku�do�niedzieli�w�godz.�10.00-16.00;�
obowiązuje�bilet�spacerowy�2�zł; 

��Łowicki Park Etnograficzny – Skansen 
w Maurzycach�–�do�31�marca�nieczynny

��Muzeum Diecezjalne w Łowiczu,  
stary�Rynek�20;�w�ofercie�oprócz�zwiedza-
nia�muzeum:�wejście�na�taras�widokowy�
katedry�(wys.�35�m),�oprowadzanie�po�ba-
zylice�katedralnej,�projekcja�15-minutowego�
filmu�o�historii�kościoła,�jego�renowacji��
i�stanu�obecnego,�30-minutowy�koncert�
organowy�i�prezentacja�zabytkowych�orga-
nów;�czynne�od�poniedziałku�do�czwartku�
w�godz.�10.00-16.00,�piątki�i�soboty�w�godz.�
10.00-14.00,�niedziele�i�święta�–�nieczynne.�

��Muzeum Guzików w Łowiczu –�eks-
pozycja�500�guzików,�w�tym�ok.�200�sztuk�
guzików�personalnych;�Galeria�łowicka,��
i�piętro,�ul.�stanisławskiego.�

�� Izba Pamięci Stanisława Klickiego 
w Łowiczu�–�wystawa�urządzona�przez�
Grupę�historyczną�„kampinos”�na�i�piętrze�
baszty�im.�gen.�klickiego;�czynna�w�niedzie-
le,�w�godz.�16.00-18.00.�wstęp�wolny.

�� Izba Pamięci o I wojnie światowej�–��
na�wystawie�prezentowane�są�przedmioty�
wydobyte�podczas�prac�archeologicznych�
w�rejonach�Nieborowa,�Joachimowa�Mogił,�
woli�szydłowieckiej,�bolimowskiej�wsi��
i�Jasionnej�m.in.�bagnety�do�karabinów,�

łuski�od�pocisków�artyleryjskich,�saperki,�
fragmenty�drutów�kolczastych,�„potykacze”,�
fragmenty�umundurowania�i�inne,�uzyskane�
w�ramach�otwartej�w�ramach�projektu�
„archeologiczne�przywracanie�pamięci��
o�wielkiej�wojnie.�Materialne�pozostałości�
życia�i�śmierci�w�okopach�na�froncie�
wschodnim�oraz�stan�przemian�krajobrazu�
pobitewnego�w�rejonie�Rawki�i�bzury�
(1914-2014);�czynna�w�Gminnym�ośrodku�
kultury�w�bolimowie,�ul.�łowicka�9,�w�godz.:�
pon.-�wt.�12.00-20.00,�śr.-czw.�10.00-18.00,�
pt.�12.00-20.00.

��Muzeum Motoryzacji, Nieborów 231a 
–�do�30�kwietnia�wstęp�po�telefonicznym�
uzgodnieniu�(tel.�46�838-50-68,�501-945-
960).�bilety: normalny�10�zł,�ulgowy�(dzieci�
i�młodzież�do�lat�15.,�emeryci,�renciści)�7�zł,�
dzieci�do�lat�7�bezpłatnie.

��Nieborów i Arkadia: Pałac, wystawa 
Majoliki Nieborowskiej –�do�końca�lutego�
ekspozycje�muzealne�–�nieczynne.

��Nieborów i Arkadia: Ogrody –�do�31�
marca�czynne�od�godz.�10.00�do�zmierz-
chu.�wstęp�bezpłatny.

��Sanniki: Zespół Pałacowo-Parkowy  
czynny�codziennie�w�godz.�7.30-22.00;�
opieka�przewodnika�od�pn.-pt.�w�godz.�
8.00-15.30.�zwiedzanie�pałacu�pod�opieka�
przewodnika:�pon.-pt.�w�godz.�8.00-15.30;�
sob.-ndz.�10.00-18.00.�bilety�do�pałacu�–10�
zł�(normalny),�3�zł�(ulgowy),�dzieci�do�lat�6�–�
gratis.�Na�teren�parku�–�wstęp�wolny.�

„Ożywić historię, czyli pałac  
w Sannikach za czasów Natanso-
nów i Dziewulskich” –�wystawa�stała�
dotycząca�historii�kolejnych�właścicieli�
dóbr�sannickich;�
„Lekkość płatków śniegu, ciężkość 
świątecznego stołu” –�wystawa�malar-
stwa�agnieszki�kopczyńskiej;��
czynna�do�31�stycznia.
��Sromów: Muzeum Ludowe rodziny 

Brzozowskich –�czynne:�pon.-pt.�9.-17.00,�
ndz.�i�święta�12.00-17.00.�sromów�11,��
gmina�kocierzew;�tel.�46-838-44-72.

��Walewice: w�kompleksie�można�
zobaczyć�m.in.�apartament�Napoleoński,�
kaplicę�pałacową,�poznać�historię�hodowli�
koni�rasy�półkrwi�angloarabskiej. 

Pałac�–�do�końca�kwietnia�zwiedzanie�
wyłącznie�po�wcześniejszej�rezerwacji:�
tel.�693-422-684;�bilety:�ulgowy�(ucznio-
wie,�studenci�do�26�lat)�10,00�zł/os.;�
normalny�(dorośli)�–�15,00�zł/os.
Stadnina koni�–�zwiedzanie�indywidu-
alnie�od�pon.�do�pt.�w�godzinach�8.00-
14.00,�po�wcześniejszej�rezerwacji,
grupy�zorganizowane�w�tygodniu�
i�w�weekendy�po�wcześniejszej�rezer-
wacji,�tel.�693-422-684;�bilety:�ulgowy�
(uczniowie,�studenci�do�26�lat)�–�5,00�zł/
os.,�normalny�(dorośli)�–�8,50�zł/os.
��Złaków Kościelny: obrazy Matki 

Boskiej Częstochowskiej w�wykonaniu�
dzieci�ze�szkoły�Podstawowej�w�Mastkach;�
wystawa�w�kościele�pw.�wszystkich�świę-
tych,�czynna�do�odwołania.

��Żelazowa Wola: Dom Urodzenia 
Fryderyka Chopina i Park�–�oddział�
Muzeum�fryderyka�chopina�w�warszawie;�
Żelazowa�wola�15,�46/863�33�00;�czynny:�
do�30�marca:�wtorek�–�niedziela��w�godz.�
9.00-17.00�(ostatni�zwiedzający�wpuszczani�
są�o�16.15,�Dom�Urodzenia�zamykany�jest�
o�16.45),�poniedziałek�czynny�tylko�park;�
bilety:�normalny�–�park�i�muzeum�23�zł,�
park�7�zł;�ulgowy�–�park�i�muzeum�14�zł,�
park�4�zł;�bilety�dla�posiadaczy�karty�dużej�
rodziny�normalny�–�park�i�muzeum�11,5�zł;�
park�3,5�zł,�ulgowy�–�park�i�muzeum�7�zł,�
park�2�zł;�wstęp�wolny:�środa.

koncerty
��Czwartek, 10 stycznia:
godz.�18.00�–�„Czesław Mozil i Grajko-
wie Przyszłości” –�koncert��
w�ramach�projektu,�w�którym�dzieci��
ze�szkół�muzycznych�miasta�kutna�i�oko-
lic�akompaniują�muzykowi�–�czesławowi�
Mozilowi.�kutnowski�Dom�kultury,�
ul.�Żółkiewskiego�4;�bilety�30�zł.
��Niedziela, 13 stycznia:
godz.�11.00�–�„Muzyka karnawałowa 
z różnych stron świata”�–�poranek�
muzyczny�dla�dzieci�–�projekt�realizowany�
wspólnie�z�Państwową�szkołą�Muzyczną�
i�i�ii�stopnia�w�kutnie.�centrum�teatru�
Muzyki�i�tańca�w�kutnie,�ul.�teatralna�1.�
bilety�5�zł,�liczba�miejsc�ograniczona.
godz.�16.30�–�V Konkurs Kolęd i 
Pastorałek –�ogłoszenie�wyników�i�
koncert�finałowy�(przesłuchania�w�godz.�
9.30-15.00).�Żychliński�Dom�kultury,�ul.�
fabryczna�3.�wstęp�wolny.
��Czwartek, 24 stycznia:
godz.�18.00�– Alicja Majewska i Wło-
dzimierz Korcz�–�spotkanie�muzyczne,�
prowadzi�Leszek�bonar;�sala�widowisko-
wo-kinowa�kutnowskiego�Domu�kultury,�
ul.�Żółkiewskiego�4;�bilety:�50�zł
��Sobota, 26 stycznia:
godz.�18.00�–�Buenos Aires Tango 
Show�–�zespół�tango�attack�w�składzie:�
Grzegorz�bożewicz�–�bandoneon,�Piotr�
Malicki�–�gitary,�hadrian�filip�tabęcki�–�
fortepian�i�klawisze�oraz�goście:�anna�
ozner�–�wokal,�anna�iberszer�–�tango,�
Piotr�woźniak�–�tango;�centrum�teatru�
Muzyki�i�tańca�w�kutnie,�ul.�teatralna�1,�
bilety:�20�zł.
��Czwartek, 7 lutego:
godz.�18.00�–�„malinowa...” – Sta-
nisława Celińska z�zespołem�pod�
kierownictwem�Macieja�Muraszko;�sala�
widowiskowo-kinowa�kutnowskiego�
Domu�kultury,�ul.�Żółkiewskiego�4;�bilety:�
70�zł.

kino Kutnowskiego 
Domu Kultury 
ul.�Żółkiewskiego�4,�tel./fax�24-254-21-3

��Piątek, 11 stycznia:
godz.�17.00�–�Powrót Bena –�dramat,�
prod.�Usa,�reżyseria:�Peter�hedges,��
czas:�108�min.�

��Sobota – środa, 12-16 stycznia:
godz.�15.00�–�Sekretny świat kotów 
/�2D�dub�–�animacja/komedia,�prod.�
chiny;�czas�trwania:�87�min.�
godz.�17.00�–�Powrót Bena –�dramat
godz.�19.00�–�Zabawa, zabawa –�
dramat/komedia,�prod.�Polska,�reżyseria�
kinga�Dębska,�scenariusz�kinga�Dębska,�
Mika�Dunin,�czas�trwania:�88�min.

festiwal na faktach 
kutnowski�Dom�kultury,��
ul.�Żółkiewskiego�4;�wstęp�wolny

��Czwartek, 17 stycznia:
godz.�18.00�–�Wokół reportaży Hanny 
Krall�–�Dyskusyjny�klub�książkowy;�
Pub�w�zupełnie�starym�stylu,�kutno,�ul.�
królewska�26.�wstęp�wolny.
��Piątek – niedziela, 18-20 stycznia:
Na nowo. Warszawiacy 1945-1955 – 
pierwsza dekada po II wojnie świato-
wej na zdjęciach polskich fotografów�
–�wystawa,�górny�hol�kDk,�wstęp�wolny
Pstryk! Kultura! Wydarzenia KDK  
w obiektywie Adama Pietrusiaka�–�
wystawa,�dolny�hol�kDk,�wstęp�wolny.
��Piątek, 18 stycznia:
godz.�12.00�–�Mariusz Szczygieł –�wy-
kład na temat reportażu�dla�uczniów�
szkół�średnich;�sala�widowiskowa,�
rezerwacja�miejsc:�tel.�600-10-72-72
godz.�17.00�–�Mariusz Szczygieł – spo-
tkanie autorskie�poświęcone�książce�
„Nie�ma”;�prowadzenie:�ola�kołodziejek
sala�tarasowa;�bilety�10�zł.
godz.�18.30�–�„Smutek podróży” – 
wernisaż�wystawy�zdjęć�Marcina�sautera�
oraz�spotkanie�z�autorem�połączone�z�
pokazem�filmów�dokumentalnych;�prowa-
dzenie:�Jerzy�zegarliński;�Galeria�okno�
na�sztukę/�sala�tarasowa:�wstęp�wolny
��Sobota, 19 stycznia:
godz.�16.00�–�Hanna Krall – spotkanie 
autorskie;�prowadzenie:�wojciech�toch-
man;�kDk,�sala�tarasowa,�bilety:�10�zł
godz.�18.00�–�Filip Springer –�spotkanie�
autorskie;�prowadzenie:�olga�Gitkiewicz;�
kDk,�sala�tarasowa,�bilety:�10�zł.
��Niedziela, 20 stycznia:
godz.�11.00�–�Olga Gitkiewicz i Marta 
Madejska – panel autorski�wokół�
książek�„Nie�hańbi”�i�„aleja�włókniarek”;�
prowadzenie:�Paulina�Matysiak,�kDk,�
sala�tarasowa;�wstęp�wolny,�kawa,�herba-
ta�i�drugie�śniadanie�bezpłatne;
godz.�17.00�–�„Jeszcze dzień życia”�–�
pokaz�pełnometrażowego�animowanego�
filmu�opartego�na�prozie�Ryszarda�ka-
puścińskiego;�kDk,�sala�widowiskowa;�
bilety:�11�zł
godz.�18.30�–�Wojciech Tochman�–�
spotkanie�autorskie�i�rozmowa��
o�Ryszardzie�kapuścińskim;�prowadze-
nie:�Piotr�Grobliński;�wstęp�wolny.

Kino Fenix 
łowicz�ul.�Podrzeczna�20,�tel.�46-837-40-01

��Czwartek, 10 stycznia:
godz.�12.00�– X Muza – Historia o róż-
nych obliczach: „Podróż Niny”�–�film�
dokumentalny,�prod.�szwecja,�rok�2005,�
reż.�Lena�einhorn,�czas�trwania�120�min.�
spotkanie�poprowadzi�Grzegorz�Pień-
kowski�–�wykładowca�akademii�filmu�
i�telewizji,�filmoznawca.�wstęp�wolny.
godz.�15.00�–�„Grinch” –�animowany,�
prod.�chiny,�Usa;�reżyseria:��yarrow�che-
ney,�scott�Mosier;�czas:�1�godz.�30�min.
godz.�17.00�–�„Pech to nie grzech”�
–�komedia�romantyczna,�prod.�Polska;�
reżyseria:�Ryszard�zatorski
godz.�17.15�–�„Sergio i Siergiej”�/sala�
ii�–�dramat,�prod.�hiszpania,�kuba;�reż.��
ernesto�Daranas;�czas:�93�min.
godz.�19.00�–�Przedfestiwalowy The 
Best OCH! – „Whiplash”�/sala�ii�–�
dramat,�muzyczny�prod.�Usa;�reżyseria:�
Damien�chazelle;�czas:�105�min.;�13�zł;
godz.�19.15�–�„Zabawa zabawa” –�
dramat,�komedia�prod.�Polska;�reżyseria:��
kinga�Dębska,�czas:�1�godz.�28�min.
��Piątek, 11 stycznia:
godz.�16.15�– „Królowa Śniegu: Po dru-
giej stronie lustra”�–�animacja,�familijny,�
przygodowy,�prod.�Rosja;�reż.�Robert�
Lence,�aleksey�tsitsilin;�czas:�80�min.
godz.�17.00�–�„Zabawa zabawa”�/�sala�ii
godz.�18.00�–�„Underdog”�/�premiera�–�
film�prod.�Polska;�reż.�Maciej�kawulski;�
czas:�80�min.
godz.�19.00�–�Przedfestiwalowy The 
Best OCH! – „Dzikie historie” /�sala�ii��
–�reż.�Damian�szifron,�argentyna/hiszpa-
nia�2014,�122�min.;�bilety�13�zł
godz.�20.30�–�„Underdog”�/premiera
��Sobota, 12 stycznia:
godz.�16.15�– „Królowa Śniegu: Po 
drugiej stronie lustra”
godz.�17.00�–�„Zabawa zabawa”�/�sala�ii
godz.�18.00�–�„Underdog�
godz.�19.00�–�Przedfestiwalowy The 
Best OCH! „Samba”�/�sala�ii�–�reż.�
olivier�Nakache,�eric�toledano,�francja�
2014,�120�min.;�bilety�13�zł
godz.�20.30�–�„Underdog”�
��Niedziela, 13 stycznia:
godz.�16.15�– „Królowa Śniegu:  
Po drugiej stronie lustra”
godz.�17.00�–�„Zabawa zabawa”�/�sala�ii
godz.�18.00�–�„Underdog”�
godz.�19.00�–�Przedfestiwalowy The 
Best OCH! „Powtórnie narodzony”�/ 
sala�ii�–�reż.�sergio�castellitto,�hiszpania/
włochy�2012,�127�min.;�bilety�13�zł
godz.�20.30�–�„Underdog”
��Poniedziałek – czwartek, 

    14-17 stycznia: 
godz.�16.15�– „Królowa Śniegu:  
Po drugiej stronie lustra”
godz.�18.00�–�„Underdog”�
godz.�19.00�–�„Zabawa zabawa”�/sala�ii
godz.�20.30�–�„Underdog”

 INFORMATOR�DLa�ŻychLiNa�i�okoLic

inne
��Niedziela, 13 stycznia:
godz.�16.00�–27. Finał WOŚP w Żychli-
nie:�występy�sekcji�działających�w�domu�
kultury;�godz.�18.30�–�koncert�zespołu�
oddział�zamknięty;�godz.�20.00�tort�dla�
mieszkańców�i�światełko�do�nieba�(pokaz�
fajerwerków);�Żychliński�Dom�kultury,�ul.�
fabryczna�3.�wstęp�wolny.
godz.�18.00�–�„Maanam być lepiej”�
–�monografia�zespołu�Maanam�i�twór-
czości�kory/olgi�Jackowskiej�–�spektakl�
w�wykonaniu�grupy�tanecznej�slyde;�
centrum�teatru�Muzyki�i�tańca�w�kutnie,�
ul.�teatralna�1;�wejściówki�dostępne�
w�kasie�ctMit�od�3�stycznia.
��Czwartek, 17 stycznia:
godz.�17.30�i�20.30�– To jest chore! – 
występ Kabaretu Młodych Panów;����
sala�widowiskowo-kinowa�kutnowskiego�
Domu�kultury,�ul.�Żółkiewskiego�4;�bilety�
70�zł.
��Piątek, 18 stycznia:
godz.�15.30�–�Zabawa choinkowa 
dla dzieci z najuboższych rodzin,�
organizator:�Pck�oddział�w�Żychlinie;�w�
programie:�Mikołaj,�paczki�dla�każdego�
dziecka,�poczęstunek;�Żychliński�Dom�
kultury,�ul.�fabryczna�3.�
��Niedziela, 20 stycznia:
godz.�16.00�–�„Wyprawa w kosmos”�
–�bal�karnawałowy�dla�dzieci�i�rodziców,�
centrum�teatru�Muzyki�i�tańca�w�kutnie,�
ul.�teatralna�1;�bilety:�10/15�zł
��Sobota, 26 stycznia:
godz.�19.00-3.00�–�Bal karnawałowy��
z�zespołem�flesz.�Żychliński�Dom�kultu-
ry,�ul.�fabryczna�3.�obowiązują�zapisy.
wstęp:�90�zł/para�
��Wtorek, 22 stycznia:
godz.�9.00�–�I Żychliński Przegląd 
Amatorskich Teatrów Dziecięcych 
i Młodzieżowych „ Kurtyna 2019”�–�
prezentacja�dorobku�artystycznego�ama-
torskich�grup�teatralnych�działających�
na�terenie�powiatu�kutnowskiego�sala�
widowiskowa,�Żychliński�Dom�kultury,��
ul.�fabryczna�3.�wstęp�wolny.

Informator

OFERTY PRACY
Powiatowy�URząD�PRacy�w�kUtNie
(oferty�z�dnia�8.01.2019�r.)

�� technik�farmaceutyczny
�� Pakowacz
�� Pozostali�pracownicy�wykonujący�prace�
proste�gdzie�indziej�niesklasyfikowani

�� Pracownik�serwisowy
�� brygadzista�zespołu�sprzątającego
�� Pracownik�działu�porządkowego
�� Pracownik�działu�zaopatrzenia
�� sprzedawca
�� elektromechanik
�� Pomocnik�elektryka
�� ekspozytor�towarów
�� sprzedawca-kasjer
�� Jeliciarz
�� kierowca�kat.�c
�� operator-laser
�� operator-plazma
�� Piaskarz/śruciarz
�� spawacz
�� operator�maszyn�i�urządzeń
�� operator�maszyn�cNc
�� blacharz�samochodowy

SKARB ROLNIKA 
NotowaNia�z�taRGowiska�MieJskieGo�
(ceny�z�dnia�8.01.2019�r.)

� � w�łowiczu� w�Głownie
buraki�czerwone� kg� 2,00� 2,00
cebula�� kg� 2,50� 2,00-2,50
czosnek� szt.� 2,00� -
gruszki� kg� 4,00� 2,00
jabłka� kg� 0,50-1,50� 1,00-2,00
jaja�fermowe� 15�szt.� 7,00-10,00�
jaja�wiejskie� 15�szt.� 9,00-12,00� 12,00
kapusta�kiszona� kg� 4,00-5,00� 5,00
miód� 0,9�litra� 30,00� 30,00
marchew�� kg� 2,00-2,50� 2,50
ogórki�kiszone� kg� 6,00� -
pietruszka� kg� 5,00-6,00� 5,00
por� szt.� 2,00-2,50� 2,00
rzodkiewka� pęczek� 2,50� -
sałata� szt.� 2,50� -
seler� szt.� 4,00� 3,00
włoszczyzna�� pęczek� 3,50� 3,50
ziemniaki�� kg� 1,50-1,80� -

ROLNIK SPRZEDAJE 
(ceny�z�dnia�8.01.2019�r.)

Żywiec wieprzowy:

�� Różyce:�3,50�zł/kg+Vat

�� Domaniewice:�3,50�zł/kg+Vat

�� chąśno:�3,40�zł/kg+Vat

�� skowroda�Płd.:�3,70�zł/kg+Vat

�� karnków:�3,50�zł/kg+Vat

�� kiernozia:�3,40�zł/kg�+�Vat

Żywiec wołowy:

�� skowroda�Płd.:�jałówki�7,50�zł/kg+Vat,��
krowy�5,50�zł/kg+Vat;�byki�8,00�zł/kg+Vat

�� Różyce:�jałówki�7,00�zł/kg+Vat;��
krowy�5,00�zł/kg+Vat;�byki�8,00�zł/kg+Vat

�� Domaniewice:�jałówki�7,00�zł/kg+Vat;��
krowy�5,00�zł/kg+Vat;�byki�8,00�zł/kg+Vat
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PUNKTY PRZYJMOWANIA OGŁOSZEń DROBNYCH DO „NOWEGO ŁOWICZANINA”: BIURO OGŁOSZEń ŁOWICZ,�UL.�PiJaRska�3a; BEDNARY,�skLeP�P.�PaPieRNik�24a;�BOBROWNIKI 27,�skLeP�P.�PacLeR;�BOLIMóW,�UL.�RyNek�kościUszki�
17,�skLeP�„ewa”,�P.�PaPieRNik;�DOMANIEWICE,�UL.�GłówNa�26,�skLeP�P.�JakUbiak;�GąGOLIN POŁUDNIOWY,�skLeP�„kos”;�IŁóW:�PL.�RyNek�staRoMieJski�21;�skLeP�P.�PaPieRowskieGo;�KOCIERZEW PóŁNOCNY 37A,�skLeP�P.�kRyGieR; 
KURABKA 17A,�skLeP�P.�toPoLskieJ;�ŁOWICZ,�os.�bRatkowice,�kiosk�Lotto;�ŁYSZKOWICE,�skLeP�„DUet”,�UL.�GMiNNa�6;�NIEBORóW,�aL.�LeGioNów�PoLskich�18,�skLeP�P.�fiGata;�NOWA SUCHA 22,�skLeP�P.�siewieRy;�OSTRóW 
20,�skLeP�P.�beJDy;�OSMOLIN:�UL.�RyNek�2,�skLeP�P.�seRwach;�UL.�RyNek�19,�skLeP�sPoŻywczo-PRzeMysłowy;�PSZCZONóW 147,�skLeP�P.�LiPińskieGo;�SANNIKI,�UL.�waRszawska�183,�skLeP�P.�oLkowicz;�SOBOTA,�PL.�zawiszy��
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samochodowe
kupno

��złomowanie�Pojazdów-�
zaświadczenia,�auto-skup:�uszkodzone,�
rozbite,�wyeksploatowane,�Rząśno�13,�
tel.�602-123-360.

 �Subiekt Nieborów Auto-kasacja, 
sprzedaż części, tel. (46) 838-55-41.

 �Auta każde kupię, tel. 500-308-011.

 �Auta każde kupię, najlepsze ceny, 
tel. 786-263-059.

��każdego�Dostawczego,�tel.�
725-562-998.

��każdego�Mercedesa,�toyotę,�tel.�
725-361-836.

sprzedaż
��aUDi�a6�c5�avant�benzyna/gaz,�

bezwypadkowe.�w�kraju�od�2014r.�
Nowoczesna�instalacja�gazowa.�stan�
wnętrza�bdb.�tapicerka�bez�przetarć.�
oryginalny�lakier�bez�korozji,�opony�
wielosezonowe�2017r.,�aktualne�oc�,�
11.000zł,�tel.�693-705-799.

��aUDi�a3,�1.4�turbo,�2009�rok,�
granatowy�metalik;�20.800�zł,�możliwość�
zamiany�(tańszy),�tel.�513-329-718.

��aUDi�a4�Diesel�150�kM,�2006�
rok,�sedan,�bogate�wyposażenie.�
w�rozliczeniu�przyjmę�tańszy,�tel.�
604-706-309.

��aUDi�a6,�2.5tDi,�tel.�693-531-562,�
782-667-551.

��bMw,�2001�rok,�diesel,�tel.�
692-387-028.

��citRoËN�berlingo,�2003�rok,�
Multispace�2.0�hDi,�tel.�695-975-023.

��fiat�Grande�Punto,�1.2,�2010/11�rok,�
35.000�km,�i�właściciel,�salon�Polska,�tel.�
722-090-134.

��fiat�Palio�weekend,�1999�rok,�
tel.�(46)�838-85-84.

��fiat�Punto,�benzyna,�2005�rok,�tel.�
509-807-410.

��fiat�seicento,�1999�rok,�tel.�
887-693-960.

��fiat�seicento�sX,�900,�stan�bdb.,�tel.�
606-212-846.

��fiat�seicento,�1999�rok,�idealny,�tel.�
794-301-799.

��foRD�c-Max,�1.6�benzyna+gaz,�2008�
rok,�hak,�tel.�663-531-509.

��foRD�focus,�1.6�diesel,�2006�rok,�
stan�dobry,�tel.�698-814-037.

��foRD�fusion,�2004�rok,�181.000�km,�
srebrny,�dobrze�utrzymany,�4.500�zl,�tel.�
601-303-395.

��Golf�Vi,�1.6�tDi,�model�2011,�tel.�
607-386-717.

��Lublin,�izoterma,�3,5�t.,�1998�rok,�tel.�
727-944-414.

��MazDa�626,�1.8�benzyna/gaz,�1995�
rok,�tel.�605-680-709.

��MeRceDes�atego�815,�tel.�
697-536-596.

��NissaN�almera,�1998�rok,�mały�
przebieg,�tel.�608-620-345.

��NissaN�Juke,�1.6,�2012�rok,�61.000�
km,�bogate�wyposażenie,�klimatyzacja,�
tel.�508-194-123.

��NissaN�Primera,�uszkodzony,�tel.�
600-932-175.

��oPeL�antara,�2007�rok,�cena�do�
uzgodnienia,�tel.�603-741-475.

��oPeL�astra�iii,�1.6�benzyna,�2005�rok,�
tel.�606-348-077.

��oPeL�astra,�1.6�LPG,�2008�rok,�
klimatyzacja,�tempomat,�abs,�tel.�
786-177-772.

��oPeL�corsa,�1.3�cDti,�2008�rok,�tel.�
781-222-125.

��oPeL�corsa�c,�1.3�cDti,�2005�rok,�tel.�
600-369-623.

��oPeL�corsa,�1.0,�2002�rok,�
5-drzwiowy,�zarejestrowany,�tel.�
696-886-742.

��oPeL�corsa,�1.2,�2014/15�rok,�
18.000�km,�i�właściciel,�salon�Polska,�
serwisowany,�tel.�695-323-452.

��oPeL�corsa,�1.2,�2013�rok,�62.000�
km,�salon�Polska,�serwisowany,�tel.�
600-944-728.

��oPeL�insignia,�2,0�cDti,�2009�rok,�tel.�
723-490-799.

��oPeL�Vectra,�1.9�cDti,�2005�rok,�
bezwypadkowy,�tel.�600-369-623.

��oPeL�zafira,�1,6,�2003�rok,�tel.�
606-348-077.

��oPeL�zafira,�2.0�Dti�diasel,�2001�
rok,�290.000�km,�srebrny,�6.800�zł,�tel.�
665-997-827.

��PeUGeot�206,�2001�rok,�tel.�
515-277-426.

��PeUGeot�407,�2.2�hDi,�2006�rok,�170�
kM,�pełne�wyposażenie,�19500�zł,�tel.�
605-233-844.

��ReNaULt�clio�1.2�16�V,�kwiecień�
2016,�37.000�km,�samochód�wzięty�z�
salonu,�39.000�zł,�tel.�694-818-626.

��ReNaULt�clio,�1.6�16V�benzyna/gaz,�
2006�rok,�czarny,�tel.�604-706-309.

��ReNaULt�kangoo,�1.5,�2004�rok,�
uszkodzone�wtryskiwacze�i�pompa�
wtryskowa,�tel.�795-950-870.

��ReNaULt�kangoo,�1.5�Dci,�2006�rok,�
wersja�ciężarowa;�Renault�clio��
1.2�benzyna�2009�rok,�tel.�601-297-797.

��ReNaULt�Megane,�1.4�benzyna,�2002�
rok,�tel.�660-809-334.

��ReNaULt�scenic,�1.4�benzyna,��
2000�rok,�po�generalnej�naprawie,�
komplet�opon�zimowych,��
ubezpieczony�do�09.05.2019,�tel.�607-
442-383,�łowicz.

��seat�altea�XL,�2.0�140�kM,�2007�rok,�
tel.�725-668-616.

��seat�Leon�ii,�1.6�MPi,�2005�rok,�
czarny,�tel.�726-843-466.

��seat�Leon,�1.9�tDi,�2005�rok,�
rzeczywisty�przebieg�152.000�
km,�bogate�wyposażenie,�cena�
konkurencyjna,�tel.�604-706-309.

��skoDa�fabia�kombi,�1.9�tDi,�2003�
rok,�tel.�606-348-077.

��skoDa�octavia,�1.6,�gaz,�2009�rok,�tel.�
502-158-649.

��skoDa�Rapid,�1.2,�2013�rok,�beż�
metalic,�przebieg�40.000�km,�tel.�
726-843-466.

��skoDa�Rapid,�2013�rok,��
pierwsza�rejestracja�2014,�hatchback,�
132.000�km,�biała,�bogate�wyposażenie,�
dobrze�utrzymana,�29.000�zł,�tel.�
605-877-477.

��toyota�auris,�1.4,�2008�rok,�kupiona�
w�salonie,�bezwypadkowa�(w�zamianie�
mogę�przyjąć�tańszy),�tel.�513-375-786.

��toyota�auris,�1.3�benzyna,�
2010�rok,�salon�Polska,�i�właściciel,�
5-drzwiowy,�złoty�metalik,�103.000�
km,�bezwypadkowy,�23.900�zł,�tel.�
608-174-892.

��toyota�corolla,�1.4,�2005�rok,�tel.�
606-348-077.

��toyota�corolla�Verso,�2.0�D4D,�2005�
rok,�7-osobowa�(w�rozliczeniu�przyjmę�
tańszy),�tel.�513-375-786.

��toyota�Rav�4�ii,�diesel,�2005�rok,�tel.�
693-919-412.

��toyota�yaris,�1.0,�2007�rok,�
5-drzwiowy,�11.200�zł,�tel.�513-375-786.

��Vw�beetle,�1.9�tDi,�2004�rok,�
klimatyzacja,�w�oryginale,�stan�
rewelacyjny,�tel.�513-375-786.

��Vw�Golf,�1.8�benzyna/gaz,�1996�rok,�
tel.�785-959-817.

��Vw�Lt�35�Max,�1998�rok,�tel.�
697-212-154.

��Vw�Passat,�2.0�tDi�kombi,�2010�rok,�
tel.�606-486-555.

��Vw�Passat,�1.9�tDi�sedan,�2001�rok,�
tel.�889-585-186.

��Vw�Passat�cc,�1.8,�2010�rok,�salon,�
bezwypadkowy,�możliwa�zamiana�
(tańszy),�tel.�513-375-786.

��Vw�Passat�kombi,�1.9�tDi,�2003�
rok,�bogato�wyposażony�(w�zamianie�
przyjmę�mniejszy),�tel.�513-375-786.

��Vw�Passat,�limuzyna�benzyna,��
2012�rok,�garażowany,�i�właściciel,�
brązowy�metalik,�łowicz,�tel.�
696-741-976.

��Vw�Polo,�1.2,�2005�rok,�tel.�
606-348-077.

��Vw�Polo,�1.4MPi,�2002�rok,��
w�oryginale,�bezwypadkowy,�stan�
rewelacyjny,�tel.�513-375-786.

��Vw�touran,�1.9�tDi,�2003�rok,��
329.000�km,�biały,�stan�dobry,�tel.�
790-614-653.

inne
��kluczyki,�piloty,�stacyjki,�kodowanie.�

Głowno�strażacka�2,�tel.�606-319-335.

��sprzedam�autolawetę,�tel.�
725-522-379.

��Usługi�autolawetą,�niskie�ceny,�tel.�
725-522-379.

��Przyczepka�samochodowa�2-osiowa�
4x2,�stelaż,�plandeka�3.800�zł,�tel.�
605-896-130.

motorowe

kupno
��kupię�stare�motocykle�wsk,�shL,�

Mz,�Junak,�motorynka,�komarek,�tel.�
609-942-407.

��kupię�wsk,�shL,�Junak,�motorynka,�
inne,�tel.�513-185-357.

��kupię�stare�motocykle�(wsk,�shL,�
Junak�itp.),�tel.�725-710-267.

��kupię�stare�motocykle,�części�
prywatna�kolekcja,�tel.�603-444-431.

sprzedaż
��Motocykle,�skutery,�quady,�części,�

akcesoria,�serwis,�naprawy,�Głowno,�
łódzka�4,�tel.�(42)�710-76-11.

garaże

wynajem
��Garaż�do�wynajęcia,�okol.�

konopnickiej,�tel.�603-555-327.

nieruchomości

kupno
��kupię�ziemię,�gm.�łyszkowice,�okolice,�

tel.�502-602-463.

��kupię�ziemię�w�gminie�Nieborów,�tel.�
692-882-448.

��kupię�bloki,�działkę,�ziemię,�tel.�
607-809-288.

��kupię�mieszkanie�w�łowiczu,�tel.�
721-907-721.

��kupię�mieszkanie�do�remontu,�może�
być�zadłużone,�tel.�723-505-763.

��kupię�mieszkanie�50-60�mkw.,�
maksymalnie�do�3�piętra�najlepiej�do�
remontu,�tel.�785-198-619.

sprzedaż
��sprzedam�1/6�udziału�w�domu,�tel.�

531-217-794.

��sprzedam�2,5�ha�ziemi�z�budynkami,�
bednary,�tel.�698-334-328.

��Dom,�tel.�881-087-040.

��budowlano-rolna,�9.400�mkw.,�Polesie,�
rzeka,�możliwość�wykopania�stawu,�tel.�
603-878-783.

��sprzedam�lub�zamienię�dom�pod�
łowiczem�na�bloki,�tel.�606-967-338.

��sprzedam�tanio�działkę�budowlaną,�5�
km�od�łowicza,�tel.�509-231-973.

��Działka�rolno-budowlana�1,01�ha�w�
Mysłakowie,�częściowo�zalesiona,�tel.�
503-935-863.

��budynek�nadający�się�na�magazyn�
lub�halę�produkcyjną�1000�mkw,�tel.�
663-881-721.

��Domek�60�mkw.,�działka�6.000�mkw.,�
budowlano-usługowa,�narożna,�łowicz,�
tel.�603-878-783.

��ziemia�rolno-budowlana�2,86�
ha,�Lutynek,�gm.�kocierzew,�droga�
asfaltowa,�142.000�zł,�tel.�693-351-078.

��Działki�budowlane�1.500�m2,�
Nieborów�(ulice�wspólna�i�Polna),�tel.�
781-192-860.

��Dom,�łowicz-Przedmieście,�tel.�
534-767-923.

��sprzedam�ziemię�4,8�emilianów,�
gmina�bielawy,�tel.�880-850-702.

��sprzedam�działkę�budowlaną��
o�pow.�1�ha�w�bielawach,�tel.�
784-843-470.

��Dom�293�m2,�stan�surowy�otwarty,�
działka�1900�m2,�wszystkie�media,�
łowicz,�Grunwaldzka,�tel.�501-932-818.

��Domaradzyn:�działki�budowlane�
(2.500-3.000�m2),�dojazd�asfalt,�woda�na�
działce,�prąd�w�drodze,�tel.�601-255-238.

��Dwie�działki�budowlane�po�1.000�
mkw,�na�granicy�bednary-sypień�lub�
całość�86�arów,�tel.�694-804-682.

��sprzedam�ziemię�rolną,�świeryż�ii,�tel.�
664-063-688.

��Pół�bliźniaka,�w�stanie�surowym,�
zamkniętym,�tel.�609-009-558,�po�16.00.

��sprzedam�mieszkanie�os.�bratkowice,�
4�pokoje,�72�mkw,�iV�piętro,�tel.�
784-306-365.

��sprzedam�ziemię�3,5�ha,�Jeziorko,�tel.�
791-502-101.

��atrakcyjna�działka�budowlana�
3300�m,�bratoszewice�ul.�wolska,�tel.�
724-616-430.

 �Sprzedam 5 ha Kalenice k/
Łyszkowic, blisko zjazdu A-2, prąd, 
woda, możliwość dokupienia ha, tel. 
504-184-850.

��Działka�rolno-budowlana�1,19�ha,�
Niedźwiada,�tel.�793-449-117.

��sprzedam�działki�inwestycyjne�w�
łowiczu�w�pobliżu�baumitu�o�pow.�4400�
lub�7700mkw,�tel.�537-462-292.

��wynajmę�lub�sprzedam�piękną�
nieruchomość,�łowicz,�tel.�694-234-240.

��sprzedam�ziemię�rolną�5,26�ha�(dwa�
kawałki:�2,58�i�2,68),�bąków�Górny�przy�
drodze�nr�92,�tel.�793-777-035.

��sprzedam�działkę�1,07�ha,�Małszyce,�
tel.�793-777-035.

��Działka�rekreacyjna,�tel.�721-502-525.

��Dom�mieszkalno-gospodarczy,�działka�
2100�mkw.,�między�łowiczem�a�kutnem,�
tel.�721-152-385.

��Działka�rolno-budowlana,�wrzeczko,�
przy�drodze�wojewódzkiej,�tel.�
607-264-365.

��ziemia�rolna�9�ha,�kompina,�tel.�
600-407-379.

��sprzedam�gospodarstwo�rolne��
w�Dzierzgówku�pow.�8,88,��
z�zabudową,�w�całości,�tel.�602-840-827,�
696-230-340.

wynajem
��wynajmę�lokal�użytkowy�50�mkw.,�

wszystkie�media,�ogrzewanie�gazowe,�
łowicz,�tel.�607-442-383.

��wynajmę�kwatery�pracownicze�
dla�Ukraińców�i�firm�polskich,�tel.�
502-903-192.

��wezmę�w�dzierżawę�każdą�ilość�ziemi,�
dobre�stawki,�płatność�na�czas,�tel.�
796-260-112.

��wynajmę�lokale:�25,�100,�200�m2,�tel.�
790-388-010,�centrum�łowicza.

��wynajmę�warsztat�500�mkw.,�4�kanały,�
wysokość�5m,�ogrzewany,�duży�plac�
parkingowy,�łowicz�ul.�armii�krajowej,�
tel.�601-888-400.

��wynajmę�lokale�handlowo-usługowe�
w�centrum�miasta.�łowicz,�ul.�
stanisławskiego,�ul.�Długa.�wszystkie�
media,�klimatyzacja,�do�700�mkw.,�tel.�
534-500-595.

��wynajmę�lokal�nad�apteką�słoneczko,�
ul.�krakowska,�tel.�607-809-288.

��Lokal�handlowy�do�wynajęcia,�
zduńska,�tel.�883-201-761.

��budynek�inwestycyjno-gospodarczy:�
łowicz,�tel.�508-953-694.

��M4,�parter,�garaż,�tel.�731-888-680,�
po�17:00.

��wynajmę�mieszkanie�w�centrum�
Głowna,�wszystkie�media.��
Domek,�oddzielne�wejście,�tel.�
607-604-344.

��wynajmę�mieszkanie�(pokój+kuchnia),�
iVp,�os.�kostka,�tel.�530-221-922,�
606-703-904.
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��Do�wynajęcia�lokal�o�pow.�37�mkw.,�
wolnostojący,�pod�dowolną�działalność,�
łowicz,�ul.�Dworcowa�1,�tel.�506-091-126.

��kawalerka�do�wynajęcia,�tel.�
572-298-540.

��Pokoje�do�wynajęcia,�łowicz,�tel.�
731-113-626.

��wynajmę�lokal�40�mkw.,�łowicz�
centrum,�tel.�691-961-224.

��wynajmę�2�pokoje�z�kuchnią,�i�
piętro,�os.�sikorskiego,�Głowno,�tel.�
601-385-535.

��wynajmę�mieszkanie�bratoszewice,�
tel.�609-941-041.

kupno różne
��Monety,�starocie,�tel.�606-941-752.

��Przyjmę�gruz�ceglano-betonowy,�
ziemię�bez�gliny,�tel.�515-277-426.

��kupię�cegłę,�drut,�krokwie,�łaty,�tel.�
607-809-288.

��kupię�orzechy�włoskie,�tel.�
608-613-658.

��Przyjmę�czarną�ziemię,�tel.�
512-544-156.

��kupię�orzechy�włoskie�1,50�zł/kg,�tel.�
570-108-356.

��kupię�topolę,�dęba,�inne,�tel.�
795-377-074.

sprzedaż różne
 �Piasek płukany, pospółka, żwiry, 

podsyp, tel. 600-895-026.

��extra�czarna�ziemia�ogrodowa,�po�
obróbce�mechanicznej,�tel.�601-239-779.

��Żwir�(kamień)�16-35�mm�do�ogrodu,�
odwodnień�i�drenażu,�kopalnia�
Maurzyce,�tel.�601-239-779.

��kosiarki,�gałęziarki,�kompresory,�tel.�
513-666-808.

��Drewno�opałowe,�tel.�605-350-355.

��budy�ocieplane�dla�psów,�tel.�
885-459-698.

��Drewno�opałowe,�tel.�798-877-090.

��krajzega,�szlifierka�taśmowa,�tel.�
503-830-451.

��Meble,�tel.�695-778-924.

��Piec�c.o.�32�kw�ze�sterownikiem,�500�
zł,�tel.�692-434-273.

��wózek�paleciak,�tel.�693-830-160.

��Meble�pokojowe.�tanio!,�tel.�
660-914-401.

��sprzedam�dachówkę�cementową,�tel.�
516-552-444.

��spawarka�transformatorowa,�tel.�
516-552-444.

��sprzedam�bale�drewniane�wiąz�gr.�
5,20�cm,�tel.�604-367-904.

��Mieszalnik�do�betonu�poj.�1.000�dm3,�
zagęszczarkę�100�kg,�tel.�725-710-267.

��Paleciak�do�skrzyniopalet,�tel.�
601-286-499.

��Mauzery�1.000�litrów�bez�stelaża,�tel.�
601-286-499.

��sprzedam�meble�balaton,�tel.�
530-013-864.

��Drewno�opałowe,�dębowe�pocięte�na�
długość�25�cm,�tel.�605-896-130.

��betoniarka�250�l,�500�zł,�tel.�
734-156-417.

��łyżwy,�rolki,�tel.�500-519-872.

��topola�i�obciążniki�ciągnikowe,�tel.�
730-816-171.

��Piec�na�groszek,�tel.�791-785-230.

��Piach,�żwir,�ziemia,�kamień�do�
drenażu,�transport�małym�autem�5�ton,�
tel.�605-896-130.

��Narty�męskie�head�c-200,�160�cm�
długości,�buty�męskie�narciarskie�nr�42,�
buty�damskie�narciarskie�nr�38��
(w�pokrowcach,�zadbane),�tel.�
602-595-254.

��Migomat�ozas�esab�340Pro,�tel.�
697-941-558.

praca

dam pracę
 �Zatrudnię mężczyzn i kobiety do 

pracy w pieczarkarni, praca na stałe, 
umowa, kontakt, tel. 605-081-709, 
503-158-403, Dąbkowice Dolne 41, 
gm. Łowicz.

��tonsmeier�centrum�zatrudni��
osobę�na�stanowisko�ładowacz,��
bez�kwalifikacji,�praca�na�terenie�
łowicza,�Żyrardowa�i�okolic,�
tel.�(46)�830-35-25.

��tonsmeier�centrum�zatrudni�
osobę�na�stanowisko�kierowca/
ładowacz,�wymagana�kat.�c,�praca�na�
terenie�łowicza,�Żyrardowa�i�okolic,�
tel.�(46)�830-35-25.

��szwaczki,�dzianina,�Głowno,�tel.�
607-539-008.

��tonsmeier�centrum�zatrudni�osobę�
na�stanowisko�specjalista�do�spraw�
logistyki,�miejsce�pracy�łowicz,�mile�
widziane�doświadczenie�w�branży�
logistycznej�oraz�znajomość�programu�
saP,�tel.�(46)�830-35-25.

 �Firma zatrudni spawacza, ślusarza, 
mechanika, tel. (46) 838-88-70.

��zatrudnię�traktorzystę�do�pomocy�w�
gospodarstwie,�tel.�792-387-788,�gmina�
łyszkowice.

 �Zatrudnię na stanowisko 
sprzedawcy, hurtownia materiałów 
budowlanych, Stryków, dobre 
wynagrodzenie., tel. 605-086-824.

 �Zatrudnię na stanowisko 
magazyniera, hurtownia materiałów 
budowlanych, Głowno, dobre 
wynagrodzenie, tel. 601-153-348.

 �Zatrudnię szwaczki do szycia 
strojów kąpielowych, praca cały 
rok, jedna zmiana, Głowno, tel. 
602-457-089.

 �Do sprzątania z orzeczeniem 
o niepełnosprawności, umowa + 
premia, tel. 502-136-701.

 �Do ochrony z orzeczeniem o 
niepełnosprawności, praca w 
Głownie, tel. 502-136-701.

��zatrudnię�kierowcę�kat.�c+e,�
kraj,�chłodnia,�może�być�małe�
doświadczenie,�stała�pensja,�tel.�
790-803-388.

��zatrudnię�kierowcę�kat.�c,�c+e,�
również�dorywczo�w�ruchu�krajowym,�tel.�
601-385-525.

��zatrudnię�kierowcę�c+e�w�ruch�
międzynarodowym,�tel.�501-038-542.

��zatrudnię�spawacza�metoda�tiG,�
Nieborów,�tel.�506-183-848.

��zatrudnię�pracowników�na�budowę,�
tel.�606-794-645.

��zatrudnię�kierowcę�kat.�c+e�
(chłodnia);�wyjazdy�z�tesco�teresin,�tel.�
608-067-847.

��zatrudnię�kierowcę�kat.�c+e�w�
transporcie�krajowym,�naczepa�chłodnia,�
dobre�zarobki,�tel.�608-067-847.

��kierowca�kat.�b,�praca�od�
poniedziałku�do�piątku,�tel.�663-647-066.

��zatrudnię�obsługę�kelnerską,�tel.�
502-323-404.

 �Salon Ślubny Maria zatrudni 
krawcową do wykonywania 
poprawek, Łowicz, Powstańców 4B, 
tel. 501-608-641.

��zatrudnię�kierowcę�kat.�c+e�chłodnia�
w�transporcie�krajowym�oraz�tylko�na�
weekendy,�tel.�669-366-368.

��zatrudnię�kierowcę�c+e�(kontenery�
-stałe�trasy),�tel.�693-441-700.

 �Przyjmę pracownika do produkcji 
ogrodzeń betonowych, możliwość 
zakwaterowania, Łyszkowice, tel. 
501-735-885.

��zatrudnię�ekspedientkę,�sklep�
spożywczo-warzywny,�ul.�11�Listopada,�
tel.�691-715-550.

��Poszukuję�opiekunki�do�całodobowej�
opieki�starszej�leżącej�kobiety�z�os.�
sikorskiego,�Głowno�(może�być�z�
Ukrainy),�tel.�731-765-140.

��kierowca�kat.�b�plandeka�8�palet�Unia�
europejska,�tel.�607-539-008.

��Przyjmę�do�pizzerii�kierowcę�na�stałe�
oraz�pomoc�kuchenną�-weekendowo,�tel.�
504-859-387,�885-353-500.

��Przyjmę�do�pizzerii�kucharza/
pizzermana�na�stałe�z�możliwością�
przyuczenia�oraz�kierowcę�weekendowo,�
tel.�504-859-387,�885-353-500.

��zatrudnię�kierowcę�c+e,�kraj,�tel.�
605-680-709.

��zatrudnię�młodą�kobietę�przy�
produkcji�opakowań�(praca�dodatkowa),�
tel.�501-061-306.

��zatrudnię�tłumacza�języka�
angielskiego�na�1/4�etatu,�tel.�
883-760-108.

��zatrudnię�mechanika�do�naprawy�
ciągników,�maszyn�rolniczych,�tel.�
883-760-108.

��Przyjmę�pomocników�budowlanych,�
tel.�665-373-897.

 �Zatrudnię kierowcę kat. C+E, 
naczepa chłodnia, praca na 
terenie kraju, weekendy wolne, tel. 
606-735-365.

��zatrudnię�dekarzy�lub�pomocników,�
okolice�Dmosina,�tel.�609-846-316.

��Nowa�szwalnia�w�Głownie�zatrudni�
Panie�do�szycia,�nowy�park�maszynowy,�
praca�cały�rok,�tel.�518-203-421.

��kierowca�kat.�c+e,�transport�krajowy,�
mile�widziane�doświadczenie,�tel.�
691-200-608.

��łupanie�orzechów�włoskich,�tel.�
570-108-356.

��zatrudnię�kierowców�kat.�c+e�
w�transporcie�międzynarodowym,�
bardzo�dobre�zarobki,�nowe�stawki,�
3x�weekendy�wolne,�tel.�782-223-211,�
604-237-423.

��aPt�Randstad�(47)�zatrudni�do�lekkiej�
pracy�na�produkcji,�3�zmiany,�stryków,�
darmowy�dojazd,�wysoka�stawka,�tel.�
603-207-005,�501-327-839.

��zatrudnię�panią�do�sprzątania�w�
piekarni,�tel.�509-877-081.

��Przyjmę�do�pracy�do�solarium�młodą�
dziewczynę,�tel.�601-147-409.

��Przyjmę�pomocnika�murarza,�tel.�
662-129-221.

��zatrudnię�kierowcę�kat.�c+e,�na�
terenie�kraju,�tel.�506-140-681.

��zatrudnię�pomoc�hydraulika,�
hydraulika,�tel.�691-991-000.

��zatrudnię�pomoc�domową,�tel.�
691-991-000.

��Przyjmę�do�pracy�na�stację�demontażu�
pojazdów�(rozbiórka�aut).�cV:�łowicz,�
armii�krajowej�14�(skup�złomu).

��Przyjmę�do�pracy�biurowej�kobietę�do�
35�lat.�cV:�skup�złomu,�łowicz,�armii�
krajowej�14.

szukam pracy
��Podejmę�pracę�jako�kierowca�ce,�na�

wywrotkę,�dorywczo,�na�telefon,�łowicz-
teren,�tacho�na�tarczki,�tel.�605-470-435.

usługi wideo
��wideofilmowanie.�fotografia,�tel.�

698-535-780.

remontowo-
budowlane

usługi
 �Wylewki agregatem, tel. 

698-480-048.

��Dachy,�pokrycia�dachowe,�konstrukcje,�
obróbki,�tel.�609-846-316.

��Docieplanie�budynków,�stropodachów�
granulatem�styropianowym;�
kondygnacja:�1200�zł,�tel.�602-570-424.

 �Usługi koparko-ładowarką, młotem 
hydraulicznym; koparką gąsienicową, 
tel. 790-606-451.

 �Usługi minikoparką, tel. 
608-612-013.

��kruszywa,�piasek,�żwir,�ziemia�
ogrodowa.�Roboty�ziemne,�
wyburzeniowe,�transport�maszyn�
budowlanych,�rolniczych,�usługi�
kruszarką,�tel.�693-565-564.

��Usługi�minikoparką,�przeciski�kretem,�
tel.�668-591-725.

��www.remontystrykow.pl,�tel.�663-987-
289,�721-894-202.

��Układanie�kostki�brukowej,�tel.�
724-956-210.

 �Tynki tradycyjne, tel. 537-663-191.

 �Glazura, terakota, tel. 537-663-191.

��kierowanie�budowami,�projekty�
indywidualne,�adaptacje,�tel.�
693-184-322.

��tynki�tradycyjne,�mułkowane,�
murowanie,�tel.�725-668-616.

��cyklinowanie�bezpyłowe,�tel.�
504-960-515.

��Dachy:�naprawa,�wymiana,�podbitki,�
tel.�607-610-786.

 �Wylewki, tynki agregatem, tel. 
605-416-083.

 �Docieplenia stropu, styrobeton, 
zamiennik styropianu, tel. 
605-416-083.

��bramy�garażowe,�wrota,�drzwi,�
ogrodzenia,�balustrady,�tel.�506-771-822.

��Podłogi�drewniane,�parkiety:�
układanie,�cyklinowanie,�polerowanie,�
lakierowanie,�olejowanie.�schody:�
renowacja.�Profesjonalnie,�solidnie,�tel.�
733-552-113,�601-378-677.

��Malowanie,�tel.�514-347-542.

��budowanie�domów,�budynków�
gospodarczych,�garaży�od�podstaw�itp.�
tel.�530-026-584.

��tynki�maszynowe,�tel.�796-954-454.

��wykonanie�konstrukcji�i�pokryć�
dachowych,�remonty,�rozbudowy,�tel.�
726-395-426.

��cyklinowanie,�polerowanie,�układanie�
parkietu,�tel.�501-249-461.

��kompleksowe�remonty,�tel.�
511-568-525.

��elewacje,�docieplenia,�tel.�
506-964-119.

��Malowanie,�gipsowanie,�gładzie,�
sufity�podwieszane,�glazura,�terakota,�
przystępne�ceny,�tel.�695-263-945.

��budowa�domów,�budynków�
gospodarczych,�kompleksowo�z�
dachem.�tynkowanie,�malowanie,�
gipsowanie,�tel.�667-324-294.

��Parkiety:�profesjonalne�układanie,�
cyklinowanie�z�polerowaniem,�
lakierowanie.�schody:�cyklinowanie,�
lakierowanie,�tel.�607-090-260.

��ogrodzenia�panelowe,�metalowe,�
siatki,�betonowe,�łupane,�bramy�i�furtki,�
balustrady,�wiaty,�fundamenty,�tel.�
505-700-777.

��Malowanie,�gipsowanie,�tapetowanie,�
panele,�płyta�G/k,�wykańczanie�
poddaszy,�tel.�535-466-501.

��okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�
609-135-411.

��Remonty,�tel.�603-043-995.

��kompleksowe�remonty�mieszkań,�
kostka�brukowa,�tel.�887-555-801.

��budowanie�kominów�z�klinkieru�itp.,�
tel.�723-917-819.

��Docieplenia�budynków,�tel.�
666-152-315.

��wykończenia�wnętrz,�remonty,�tel.�
532-115-111.

��Malowanie,�ściany�i�sufity,�G/k,�
gładzie,�glazura,�terakota,�montaż�drzwi�i�
okien,�tel.�792-781-446.

��Malowanie,�glazura,�terakota,�remonty�
mieszkań,�tel.�799-268-290.

��Malowanie,�renowacja�kominów,�
ocieplanie�budynków,�tel.�739-021-981.

��Układanie�kostki�brukowej,�opaski�
wokół�nagrobków,�tel.�667-189-380.

��Glazura,�terakota,�adaptacja�poddaszy,�
sufity�podwieszane,�wszelkie�zabudowy,�
tynki�mozaikowe,�kamień�dekoracyjny,�
gładź,�malowanie,�przeróbki�elektryczne,�
tel.�605-562-651.

��Docieplanie�budynków,�elewacje,�
struktury:�agregatem.�tanio,�szybko,�
solidnie,�tel.�607-612-176.

��adaptacja�poddaszy,�ścianki�działowe,�
gipsowanie,�malowanie,�tel.�607-612-176.

��Usługi�minikoparką,�tel.�697-212-154.

��Remonty�„od�a�do�z”,�tel.�
608-195-550.

��Malowanie,�gipsowanie,�panele�
podłogowe,�glazura,�terakota,�tel.�
790-294-337.

sprzedaż
��Żwir�(kamień)�16-35�mm�do�ogrodu,�

odwodnień�i�drenażu,�kopalnia�
Maurzyce,�tel.�601-239-779.

��extra�czarna�ziemia�ogrodowa,�po�
obróbce�mechanicznej,�tel.�601-239-779.

��wciągarkę�budowlaną,�tel.�
607-809-288.

��Pustak:�bloczek,�nowy,�tanio,�tel.�
603-607-929.

��kocioł�c.o.�olsztyn�z�dmuchawą,�tanio,�
tel.�515-837-676.

��sprzedaż�części�zamiennych�do�
betoniarek,�koła�zębate�i�pasowe,�wieńce�
żeliwne,�tel.�501-713-102,�www.rawiko.pl.

��wózek�widłowy�bułgar,�Diesel,�tel.�
607-612-176.

��wózek�widłowy�Linde,�Diesel,�tel.�
607-612-176.

usługi 
instalacyjne

 �Usługi hydrauliczne, tel. 
508-862-015.

��hydraulika�kompleksowo,�tel.�
601-818-310.

 �Elektryk, tel. 506-522-852.

��Usługi�hydrauliczne,�spawalnicze,�
mechaniczne.�złota�rączka,�tel.�
506-891-289.

��Drobna�hydraulika,�biały�montaż,�tel.�
535-466-501.

��Usługi�elektryczne,�tel.�509-838-364.

��Usługi�elektryczne,�tel.�695-894-421.

usługi inne
��Rozdrabnianie�gałęzi�rębakiem,�

wycinka�drzew,�zakrzaczeń,�tel.�
667-732-751.

��wycinka�drzew,�usługi�podnośnikami�
koszowymi�27-metrowymi,�tel.�
668-591-725.

��Masz�problem�z�komputerem:�
zadzwoń.,�tel.�504-070-837.

 �Zespół, wokalistka, deejay, tel. 
503-746-892.

 �Wycinka drzew, tel. 693-208-999.

��wycinka�drzew,�tel.�696-008-528.

��Polsat,�Nc+,�naziemna,�tel.�
728-188-127.

��Profesjonalne�cięcie�drzew�
niebezpiecznych,�pielęgnacja�zieleni�i�
ogrodów,�tel.�782-718-483.

��wypożyczę�napis�ledowy�LoVe,�stół�
wiejski,�nalewak�piwny,�ławeczki,�parasol,�
dowóz,�tel.�889-994-992.

��okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�
609-135-411.

��Pranie�tapicerek�meblowych,�
wykładzin,�krzeseł,�dywanów�metodą�
ekstrakcyjną.�Dojazd�do�klienta�gratis,�tel.�
724-616-430.

��odnawianie�wanien,�tel.�600-979-826.

��DJ,�wodzirej�poprowadzi�
niezapomniane:�wesela,�poprawiny,�
18-nastki,�imprezy�firmowe,�
okolicznościowe,�tel.�503-399-196.

��transport�busem�do�3,5�tony,�(9�
miejsc),�tel.�739-021-981.

��szkiełkowanie�aluminium�wsk,�shL,�
Mz,�inne,�tel.�603-444-431.

��Renowacja�mebli,�tel.�691-961-224.

��Naprawa�telewizorów.�łowicz,�
topolowa�19,�tel.�(46)�837-70-20,�tel.�
728-227-030.

matrymonialne
��Poznam�kobietę�do�57�lat�sms�o�sobie,�

tel.�608-029-088.

��Poznam�Panią�do�60�lat,�tel.�
667-572-636.

��Poznam�pannę�po�30-stce�na�
poziomie�do�stałego�związku,�tel.�
603-162-994.

nauka
��Nauczyciel�języka�niemieckiego,�

lekcje,�tel.�505-256-528.

��Język�angielski,�niemiecki,�tel.�
663-684-178.

��Matematyka,�tel.�791-802-482.

��Nauczyciel�języka�niemieckiego�udzieli�
korepetycji,�tel.�691-715-557.

��Nauka�Języka�angielskiego�Jacek�
Romanowski,�tel.�607-440-582.

��Matematyka,�tel.�607-440-582.

��angielski,�profesjonalnie,�tel.�
880-233-777.

��Matematyka,�angielski,�tel.�
515-459-141.

��kanadyjczyk�polskiego�pochodzenia:�
nauka�języka�angielskiego�i�
francuskiego,�wszystkie�poziomy.�
korepetycje,�tel.�604-621-125.

rolnicze – kupno

płody rolne
��kupię�każde�zboże,�odbiór�własnym�

transportem,�tel.�783-112-512.

��kupię�każde�zboże,�odbiór�własnym�
transportem,�tel.�607-202-732.

��zboże�paszowe,�tel.�693-157-117.

��skup�zbóż�paszowych:�jęczmień�810�
zł,�pszenżyto�750�zł,�pszenica�860�zł,�
transport/załadunek,�Leśniczówka�k./
soboty,�tel.�505-406-917.

��kupię�zboże�-�każdą�ilość,�odbiór�
luzem,�tel.�603-573-567.

��kupię�owies,�żyto,�pszenicę,�tel.�
733-067-051.

hodowlane
 �Kupię byki, tel. 601-307-164.

 �Kupię jałówki, tel. 601-307-164.

 �Kupię krowy, tel. 601-307-164.
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 �Skup macior, knurów, trzody 
chlewnej. Wysokie ceny, tel. 
603-711-760.

 �Kupię bydło rzeźne, tel. 
504-181-655.

maszyny
��siewnik�poznaniak�do�remontu�(może�

być�dziurawy�zbiornik),�tel.�664-981-618.

��kupię�c-328,�c-330,�c-360,�c-355,�
c-380,�Mtz,�Mf-255,�t-25�władimirec�
bez�dokumentów,�do�remontu,�tel.�
502-939-200.

��kupię�przyczepę�wywrotkę�może�być�
do�remontu,�tel.�515-710-848.

��każdego�Ursusa,�władymirca,�tel.�
725-361-836.

��kupię�kombajn�anna�2-rzędowy,�tel.�
609-514-291.

��kupię�ciągnik�ogrodniczy�tV,�tel.�
663-243-781.

��kupię�talerzówkę�12x12,�tel.�
794-693-879.

rolnicze - 
sprzedaż
płody rolne

��sianokiszonka,�Mięsośnia,�tel.�
695-441-197.

��kapusta�kwaszona,�hurt-detal,�fVat,�
tel.�508-194-191.

��sprzedam�kukurydzę,�
tel.�(46)�837-14-61.

��sprzedam�sianokiszonkę,�siano,�słomę,�
tel.�662-585-814.

��sianokiszonka�baloty,�transport,�tel.�
664-981-618.

��słoma,�baloty�140x120,�tel.�
664-981-618.

��sprzedam�sianokiszonkę,�tel.�
888-114-186.

��sprzedam�siano,�słomę�w�balotach�ze�
stodoły,�tel.�888-437-045.

��sprzedam�żyto,�tel.�516-299-358.

 �Sprzedam kukurydzę suchą, tel. 
697-714-463.

��słoma�bele,�tel.�669-419-342.

 �Saletra, saletrzak, mocznik, 
polifoska, wapno granulowane, tel. 
509-171-283.

 �Sprzedam słomę, baloty 120x120, 
tel. 697-714-463.

��Żyto,�tel.�664-981-618.

��sprzedam�słomę,�siano,�owies,�tel.�
784-843-470.

��zboże,�słoma,�tel.�880-263-930.

��sprzedam�kukurydzę�suchą,�tel.�
697-825-807.

��Dobre�ziemniaki�na�targowicy,�
w�konkurencyjnych�cenach,�tel.�
725-229-305.

��sprzedam�słomę,�siano,�świeryż,�tel.�
726-390-515.

��siano,�słoma�(baloty)�ze�stodoły,�
Guźnia,�tel.�880-918-256,�889-910-333.

��Mieszanka,�tel.�518-406-021.

��sprzedam�50�ton�pszenicy�i�pszenżyta,�
tel.�661-169-383.

��sprzedam�bób,�tel.�690-366-739.

��siano,�słoma,�pszenżyto,�sromów,�tel.�
667-882-172.

��siano,�tel.�695-608-817.

��słoma�w�balotach,�tel.�697-049-235.

 �Siano belki 120x120 z dowozem, 
tel. 509-570-604.

��sprzedam�pszenicę,�pszenżyto,�
jęczmień,�tel.�604-457-742.

��siano�w�balotach�suche,�baloty�
sianokiszonki,�lucerna,�koniczyna,�tel.�
698-532-474.

��sianokiszonka,�siano�w�okrągłych�
belach,�tel.�609-353-426.

��sprzedam�bób,�tel.�698-980-956.

��siano,�żyto,�tel.�667-257-460,�po�14:00.

��słoma�ze�stodoły�(balot�120x120),�tel.�
601-173-977.

��sprzedam�siano�kostki,�tel.�
605-451-084.

��siano,�łowicz,�tel.�730-523-191.

��sprzedam�żyto�20�ton,�tel.�503-562-330.

��Jęczmień�8�ton,�pszenżyto�10�ton,�
słoma�120x120,�tel.�693-286-129.

��kukurydza�sucha,�tel.�724-041-546.

��słoma�ze�stodoły,�duże�bele,�tel.�
693-944-068.

��sprzedam�siano�w�kostkach,�słomę�w�
balotach,�tel.�696-274-457.

��Mieszanka�(jęczmień�z�pszenicą),�żyto,�
tel.�697-508-177.

��sianokiszonka,�obornik,�tel.�
512-831-125.

��Żyto,�tel.�512-544-156.

��owies,�jęczmień,�pszenica,�tel.�
604-871-975.

��sprzedam�pszenżyto,�tel.�692-629-178.

��Mieszanka�zbożowa,�tel.�665-489-282.

��siano,�sianokiszonka,�tel.�(46)�839-21-
42,�tel.�886-172-988.

��sprzedam�słomę�120x120�po�prasie�
zmiennokomorowej�kuhn,�śrutownik�
bijakowy�ssąco-tłoczący�11�kw,�tel.�
730-788-742.

��siano,�słoma,�tel.�721-502-525.

��sprzedam�baloty�sianokiszonki,�tel.�
516-330-718.

��sprzedam�bób,�tel.�602-175-570.

��sprzedam�mieszankę,�pszenicę,�
jęczmień�oraz�słomę,�tel.�605-120-638.

��sprzedam�siano,�słomę�spod�dachu,�
tel.�605-954-259.

��sprzedam�słomę�w�balotach�120x120�
ze�stodoły,�tel.�502-600-089.

��Pszenżyto,�tel.�602-689-205.

��siano�i�słoma,�okrągłe�bele,�tel.�
600-822-089.

��sprzedam�siano�w�balotach,�tel.�
667-877-178.

��siano,�duże�bele,�tel.�607-385-635.

��sprzedam�sianokiszonkę�w�belach,�tel.�
725-657-607.

��siano,�okrągłe�bele,�tel.�667-118-104.

��Marchew�jadalna,�tel.�724-320-359.

��Mieszanka,�jęczmień,�pszenżyto,�owies,�
tel.�538-455-989.

��sprzedam�żboże,�tel.�606-218-403.

��sprzedam�jęczmień,�pszenżyto�i�
mieszankę,�tel.�691-721-493.

��sprzedam�lub�zamienię�słomę�na�
obornik,�tel.�609-797-829.

��sprzedam�50�ton�pszenicy�i�pszenżyta,�
tel.�661-169-383.

��siano�kostka,�Popów�42.

��słoma,�siano,�sianokiszonka,�kiszonka�
z�kukurydzy,�tel.�880-877-582.

��sprzedam�słomę�15zł/sztuka,�tel.�
516-477-037.

��Pszenżyto,�boczki,�tel.�784-621-588.

��sprzedam�siano,�słomę,�rębak�i�
owijarkę,�tel.�662-089-395.

��sprzedam�pszenicę,�tel.�600-608-287.

��sprzedam�jęczmień,�tel.�600-608-287.

��sprzedam�wysłodki�suszone�toffi,�tel.�
514-675-863.

��sprzedam�siano�kostka,�Nowa�sucha�
51,�tel.�697-892-863.

��sprzedam�słomę�i�siano�ze�stodoły�w�
małych�kostkach,�tel.�787-436-230.

��sprzedam�żyto,�tel.�695-416-748.

��Pszenżyto�jare,�owies,�żyto,�tel.�
692-199-767.

��sprzedam�jęczmień�jary�około�10�ton,�
tel.�698-087-023.

��kukurydza,�owies,�pszenica,�pszenżyto,�
mieszanka,�słoma,�sianokiszonka,�tel.�
506-115-015.

��słoma�w�balotach�z�mieszanki�ze�
stodoły,�sierżniki,�tel.�609-241-555.

��siano,�kostka,�i�pokos;�żyto,�tel.�
662-729-242.

hodowlane
��sprzedam�jałówki�cielne�i�pod�

zacielenie,�tel.�601-328-131.

��Prosiaki�(duże),�tel.�692-744-802.

��Dojenie�krów,�tel.�726-811-028.

��Jałówka�cielna,�wycielenie�2.02.2019,�
tel.�728-894-563.

��sprzedam�jałówki�wysokocielne,�
mięsne,�okolice�sannik,�tel.�512-592-291.

��sprzedam�jałówkę�na�wycieleniu,�tel.�
609-788-346.

��sprzedam�ładne�prosiaki,�tel.�
516-231-119.

��Prosięta,�czatolin,�tel.�501-923-115.

��Prosiaki,�tel.�697-049-235.

��sprzedam�prosiaki,�czatolin,�tel.�
783-131-955.

��Prosięta,�tel.�607-150-316.

��Jałówkę�na�wycieleniu,�tel.�
697-499-764.

��Prosięta�60�szt.,�po�40�kg,�tel.�
782-583-272.

��Duże�prosięta�11�szt,�240�zł/para,�tel.�
795-155-105.

��Młody�knur,�loszki�i�lochy�prośne,�
prosięta,�łowicz,�tel.�730-523-191.

��sprzedam�prosięta,�tel.�881-956-637.

��Jałówki�s.M.�wysokocielne�i�cieliczki�
s.M.,�tel.�503-562-330.

��sprzedam�jałówkę�dużą,�czarno-białą�
na�wycieleniu,�tel.�784-751-996.

��cielak�szarolez,�tel.�661-460-987.

��sprzedam�jałówkę�na�wycieleniu,�tel.�
606-438-323.

��sprzedam�prosiaki�duże,�tel.�
606-438-323.

��sprzedam�byczka,�tel.�727-472-512.

��sprzedam�jałówkę�na�wycieleniu�2�
luty,�tel.�699-263-704.

��sprzedam�jałówkę�wysokocielną,�tel.�
518-360-010.

��sprzedam�byczki,�tel.�726-931-728.

��Prosięta,�tel.�667-115-451.

��Prosięta�8�szt,�tel.�606-987-042.

��sprzedam�3�jałówki�w�tym�1�cielna.�
więcej�info�tel.�517-085-647.

��Prosięta,�tel.�664-135-758,�po�17.00.

��sprzedam�2�jałówki�do�wycielenia�hf,�
tel.�667-069-481.

��sprzedam�indyki,�tel.�601-831-647.

��sprzedam�jałówki�wysokocielne,�
mięsne,�okolice�sannik,�tel.�512-592-291.

��sprzedam�prosiaki,�tel.�506-158-384.

��sprzedam�jałówkę�cielną,�tel.�
600-182-410.

��sprzedam�prosiaki�6�sztuk,�okolice�
Głowna,�tel.�500-296-373.

��sprzedam�10�prosiąt,�tel.�795-085-720.

��Duże�prosiaki�16�sztuk,�tel.�
507-773-536.

��byczek�mięsny,�tel.�609-261-389.

��sprzedam�prosiaki,�tel.�506-465-076.

��Jałówki�cielne,�tel.�791-785-230.

��sprzedam�jałówkę�na�ocieleniu,�tel.�
602-255-778.

��sprzedam�trzy�jałówki�wysokocielne,�
tel.�665-281-739,�665-941-224.

��Jałówka�wysokocielna,�tel.�
607-494-146.

��byczek,�tel.�728-894-563.

maszyny
��agregat�uprawowo-siewny�2.7�metra�

z�walcem�packera�i�hydropakiem�z�2013�
roku�oraz�pług�4-skibowy�zagonowy�z�
2004�roku,�tel.�609-541-340.

��kupię�kombajn�(bolko,�anna,�karlik),�
sadzarkę,�cyklop,�troll,�rozrzutnik,�
glebogryzarkę,�kopaczkę,�inne,�tel.�
511-713-596.

��Producent�maszyn�do�łuskania�bobu,�
tel.�600-176-795.

��sprzedam�kombajn�karlik,�tel.�
888-114-186.

��kombajn�anna,�stan�bdb.,�tel.�
602-648-497.

��sprzedam�maszynę�do�bobu,�opony�
do�30,�tel.�601-328-131.

��beczka�asenizacyjna�4.000�l,�stan�bdb.,�
tel.�600-523-438.

��siewnik�poznaniak�3-metrowy,�tel.�
664-981-618.

��śrutownik�bijakowy,�tel.�664-981-618.

��ładowacze�czołowe�do�Ursus�c-330,�
c-360,�3512,�t-25�hydrauliczne�lub�na�
linkę,�tel.�608-686-489.

��sprzedam�beczkę�asenizacyjną�4.000l,�
tel.�697-825-807.

��agregat�uprawowy,�zachodni,�tel.�
601-272-521.

 �Pług Kverneland zagonowy i 
obrotowy, tel. 663-931-810.

��Ursus�c-330,�prasa�zwijająca�sipma,�
tel.�511-241-504.

��Przyczepa�rolnicza,�pług�obrotowy,�
śrutownik�bijakowy,�orkan,�agregat�
uprawowy,�siewnik�poznaniak,�tel.�
509-293-050.

��Mieszadło�do�gnojowicy,�śrutownik�
bijakowy,�mieszalnik,�tel.�509-293-050.

��Rozrzutnik�1990�rok,�kopaczka,�wózek,�
opryskiwacz,�cyklop,�tel.�602-339-665.

��fendt�309c�z�turem�NX�2002�rok,�95�
kM,�John�Deere�6920�Premium,�2006�
rok,�150�kM,�tel.�667-133-737.

��komplet�opon�do�zetor�16-9-30,�11-2-
24,�tel.�606-192-202.

��Przyczepy/lawety�do�zbioru�słomy/
skrzyniopalet�10,5mx2,55m,�tel.�
604-634-249.

��Nowe�talerzówki,�agregaty�talerzowe,�
agregaty�z�hydropakiem,�tel.�883-760-108.

��samozbierająca�jugosłowianka,�
kombajn�z-56�1984�rok,�tel.�660-172-279.

��sprzedam�prasę�kostkującą�z-224/2,�
2000�rok,�tel.�782-667-551�693-531-562.

��Deszczownia,�tel.�782-667-551�
693-531-562.

��agregat�Diesel,�tel.�503-562-330.

��siewnik�poznaniak,�rozrzutnik�obornika�
1-osiowy,�ciągnik�c-355,�cyklop,�tel.�
693-286-129.

��Redła�5,�sortownik,�kopaczka,�tel.�
512-544-156.

��wózek�1-osiowy,�linka�„16”,�brama�
wjazdowa,�drzwi�garażowe�wys.�
2,25x2,45,�tel.�726-843-466.

��balkon�sadowniczy�na�maszt�do�
ciągnika,�producent�wodziński,�tel.�
504-065-344.

��sprzedam�ciągnik�363P�1988�rok,�
kosiarkę�rotacyjną�1,85m,�włókę�polową�
4m,�tel.�724-041-546.

��sprzedam�opryskiwacz�Pilmet�310N�do�
remontu,�tel.�504-962-113.

��Pług�5-skibowy�-�cena�1.200�zł,�pług�
3-skibowy�-�cena�250�zł,�rozsiewacz�kos�-�
200�zł,�kosiarka�rotacyjna�czeska�-�500zł,�
tel.�506-123-651.

��Rozrzutnik�obornika�fortschritt�oraz�
wszystkie�części�nowe,�tel.�693-830-160.

��Rozrzutnik�2-osiowy,�kabina�do�c-360,�
tel.�604-213-682.

��Prasa�Ursus�z543,�2014�rok,�tel.�
604-213-682.

��sprzedam�dwukółkę�ciągnikową,�
niezarejestrowaną�2,5x150,�tel.�
605-092-849.

��wybierak�do�kiszonek,�przyczepa�
samozbierająca,�c-360,�tur�do�c-385,�
beczkowóz,�tel.�727-472-512.

��John�Deere�z�ładowaczem,�młynek�
walcowy,�dwukółka,�tel.�604-281-093.

��sprzedam�przyczepę�D-43�wywrotka,�
tel.�605-954-259.

��śrutownik�ssąco-tłoczący�15�kw,�silnik�
7,5�kw,�c-330,�1991�rok,�oryginał,�tel.�
600-716-691.

��śrutownik�bąk,�tel.�602-689-205.

��ciągnik�rolniczy�same�+ładowacz�2013�
rok,�tel.�504-181-655.

��zgrabiarka�karuzelowa�Deutz-fahr;�
rozsiewacz�do�wapna�3,5�t;�pług�
4-skibowy,�zagonowy;�fendt�515,�1999�
rok,�tel.�600-822-089.

��Pług,�siewnik,�glebogzzyarkę,�
talerzówkę,�c-330,�prasę,�tel.�
509-853-384.

��opryskiwacze�300l,�400l,�belki�na�
krzyż,�tel.�880-454-989�(g.�20-22).

��opryskiwacz�300-litrowy,�stan�bdb.,�tel.�
724-320-359.

��sprzedam�Ursus�3512,�1997�rok�z�
turem,�tel.�667-069-481.

��sprzedam�glebogryzarkę,�tel.�
669-480-828.

��automatyczna�łuskarka�do�bobu,�tel.�
790-575-493.

��sprzedam�pompy�do�opryskiwacza,�tel.�
601-831-647.

��Przyczepa�rolnicza�hL-80.11,�tel.�
696-059-903.

��schładzalnik�mleka�eurotanks�
800�l,�2012�rok,�obornik�bydlęcy,�tel.�
603-814-004.

��c-330�z�kabiną,�tel.�504-475-567.

��Przyczepa�hL�8�ton,�sztywna,�bez�
dokumentów,�tel.�601-286-499.

��sprzedam�łuskarkę�do�bobu,�tel.�
600-608-287.

��c-330,�1980�rok�z�turem,�tel.�
533-710-268.

��Przyczepa�1-osiowa�wywrotka,�siewnik�
ciągnikowy�2,5�metra,�agregat�uprawowy�
2,1�m,�tel.�723-454-493.

��sprzedam�pług�kverneland�4-skibowy,�
stan�bdb,�tel.�725-522-379.

��zetor�7211,�1990�rok,�Ursus�c-330,�
1984�rok,�tel.�501-850-017.

��sprzedam�tura�do�ciągnika�Mf�255�
oraz�pług�3-skibowy,�tel.�694-402-211.

��Przyczepa�D-50�wywrot�na�3�strony,�
zetor�7711,�1986�rok,�tel.�793-420-170.

��kosiarka�rotacyjna,�zgrabiarka�7,�
kultywator,�tel.�692-199-767.

��sadzarka,�tel.�791-785-230.

��ciągnik�rolniczy�c-385,�1980�rok,�
zarejestrowany,�kabina,�stan�bdb,�gotowy�
do�pracy,�tel.�603-112-242.

��Ursus�6824�2012�rok,�95�kM,�i�
właściciel;�ładowacz�czołowy�hydrametu�
Giżycko�z�pełnym�osprzętem:�łyżka,�
chwytak,�krokodyl�2012�rok,�tel.�
695-870-268.

��Landini�Powerfarm�95�2006�rok�z�
turem,�c-360,�agregat�uprawowy�3m,�
przyczepa�5t,�tel.�692-644-112.

��kultywator�ścierniskowy,�agregat�
uprawowy�do�siewnika,�rozsiewacz�
nawozu�MXL-2100,�przeciwwaga�na�
przedni�tuz�1000�kg,�tel.�697-941-558.

��siewnik�do�kukurydzy�kuhn,�planter�3�
m,�tel.�697-941-558.

��c-360�w�całości�lub�na�części,�tel.�
573-447-139.

inne
��obornik�bydlęcy�z�dowozem,�tel.�

726-121-861.

 �Agrowłóknina z dostawą, tel. 
693-177-813.

 �Saletra, saletrzak, mocznik, 
polifoska, wapno granulowane, tel. 
509-171-283.

��sprzedam�zbiornik�na�mleko�800�l,�tel.�
511-702-811.

��sprzedam�ziemię�rolną�6,04�ha,�
kiernozia,�tel.�693-084-903.

��zbiornik�na�mleko,�tel.�695-304-889.

��sprzedam�obornik�30�zł/tona,�tel.�
608-691-072.

 �Nawóz siarkowo-wapniowy 
AgroSulCa, tel. 721-021-154.

 �Sprzedam inkubator do jaj, tel. 
697-688-625.

��obornik�bydlęcy�sprzedam,�tel.�
693-157-117.

��basen�200�l,�waga�szalowa,�tel.�
605-937-727.

��sprzedam�siedzenie�na�kuca,�słomę�
duże�baloty,�tel.�(24)�277-72-79.

��obornik,�tel.�692-556-557.

rolnicze - usługi
 �Naprawa ciągników, maszyn 

rolniczych, sprzętu budowlanego, 
samochodów ciężarowych, tel. 
510-809-025.

��białkowanie�obór,�tel.�518-168-598.

��Dojenie�krów,�tel.�726-811-028.

��transport�maszyn�rolniczych,�tel.�
509-293-050.

��okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�
609-135-411.

��transport�maszyn�rolniczych,�tel.�
665-734-042.

��transport�małych�maszyn�rolniczych,�
tel.�605-896-130.

zwierzęta

kupno
��adoptuje�pekińczyka,�tel.�888-107-443.

sprzedaż
 �Źrebica 8-m-cy, srokacz 

skarogniady, tel. 501-830-367.

��sprzedam�gołębie�(budapeszty),�tel.�
516-552-444.

��szczenięta�labradora,�tel.�668-902-039.

 �Parę gęsi garbonosów, indyki, 
koguty ozdobne, tel. 604-428-289.

��Pinczerek�(ratlerek),�tel.�570-044-810.

��oddam�2�małe�kotki,�tel.�503-696-557.

��oddam�kotkę�rosyjską,�tel.�
880-233-777.

��chichuahua�szczenięta,�tel.�
662-093-975.

��szczenięta�owczarka�niemieckiego,�
tel.�694-308-076.

��owczarki�niemieckie�długo-�i�
krótkowłose�9-tygodniowe,�odrobaczone�
i�zaszczepione,�tel.�502-518-607.
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Medale i życiówki 
na początek sezonu

Bardzo dobrze zaczęli rok 
2019 młodzi lekkoatleci z nasze-
go powiatu, wracający do startów 
w hali po świątecznej przerwie. 
Podopieczni trenera Mieczysła-
wa Szymajdy z UKS Błyskawica 
Domaniewice w sobotę, 5 stycz-
nia, startowali w Aleksandrowie 
Łódzkim na Ogólnopolskim Mi-
tyngu w konkurencjach skoczno-
ściowych i pchnięciu kulą. Start 
był bardzo udany. Julia Perzyńska 
ustanowiła rekord życiowy, zaś Ja-
kub Pająk, Tomasz Wieteska oraz 
Natalia Baleja stanęli na podium. 

Najlepiej w Aleksandrowie za-
prezentował się Jakub Pająk, któ-
ry wygrał konkurs skoku wzwyż 
mężczyzn z wynikiem 195 cm. 
Konkurencja rozgrywana była bez 
podziału na kategorie wiekowe 
i wzięło w niej udział szesnastu za-
wodników. Pająk osiągniętym wy-
nikiem nie tylko wywalczył złoto, 
ale również wyrównał swój halo-
wy rekord życiowy.

Dobrą formę pokazał również 
Tomasz Wieteska, który wśród  
26 startujących zawodników za-
jął 2. miejsce w konkursie skoku  
w dal. Tomek uzyskał odległość 
6,39 m i złoty medal przegrał tyl-
ko o 4 cm z Łukaszem Soborą 
(MKS Aleksandrów Łódzki). 

Na podium zakończyła konkurs 
pchnięcia kulą 3 kg w kategorii 
U18 Natalia Baleja. Nasza lekko-
atletka pchnęła kulę na odległość 
10,84 m i zajęła 3. lokatę w gro-
nie 10 kulomiotek. Jej klubowa 
koleżanka, Julia Perzyńska, w tej 
samej konkurencji uplasowała się 
na 9. pozycji z wynikiem 8,20 m. 

Dużo lepiej Julka poradziła so-
bie w skoku w dal, gdzie wśród  
27 zawodniczek rezultatem  
4,79 m ustanowiła swój rekord 
życiowy, który dał jej 9. miejsce.  
To nowy halowy rekord Ziemi 
Łowickiej w tej konkurencji. Do-
tychczas rekordzistką była Paulina 
Krystianik z AZS Łowicz, która  
w 2004 roku uzyskała wynik gor-
szy o 1 cm. 

W swojej koronnej konkuren-
cji, czyli skoku wzwyż, Perzyńska 
zajęła 4. miejsce, skacząc 150 cm. 
W konkursie startowało 11 zawod-
niczek bez podziału na kategorie 
wiekowe. 

– Planujemy, żeby Julia spróbo-
wała swoich sił w konkurencjach 

wieloboju, dlatego tu startowała  
w trzech konkurencjach. Zoba-
czymy jak to będzie, ale ma na-
dzieję, że uda nam się do tego 
przygotować – komentuje trener 
Szymajda. 

Na 5. miejscu w konkursie sko-
ku wzwyż uplasowała się naj-
młodsza w ekipie lekkoatletów 
13-letnia Małgorzata Jakóbiec, 
która skoczyła w dal na odległość 
145 cm. Wyrównała tym samym 
swój halowy rekord życiowy.

– Biorąc pod uwagę, że starto-
wała ze starszymi zawodniczkami 
jej występ należy uznać za bardzo 
dobry. W ogóle występ wszyst-
kich moich podopiecznych moż-
na uznać za pozytywny. Dobrze 
zaczynamy ten rok – ocenił trener 
Szymajda.

Rok 2018 był bardzo owocny 
dla lekkoatletów z UKS Błyska-
wicy i dla trenera Szymajdy. Teraz 
czas na kolejne starty. – Cieszymy 
się z tego co udało się zdobyć, ale 
trenujemy dalej i czekamy na ko-
lejne ważne starty. Dalej robimy 
robotę. Nie można poprzestawać, 
bo cały czas musi się coś dziać. 
Cały czas szukam nowych zawod-
ników i nowych talentów – mówi 
trener Błyskawicy.  zł

 Skok wzwyż mężczyzn:
1. Jakub Pająk (UKS Błyskawica) 195

2.�Dominik�Nowakowski�(MkLa�łęczyca)� 180

3.�szymon�kłosiński�(MkLa�łęczyca)� 180

 Skok w dal mężczyzn:
1.�łukasz�sobota�(Mks�aleksandrów�łódzki)� 6,43

2. Tomasz Wieteska (UKS Błyskawica) 6,39

3.�Jakub�bracki�(LUks�strzałków)� 6,37

 Pchnięcie kulą kobiet U18:
1.�wiktoria�fronczyk�(Mks�aleksandrów�ł.)� 13,87

2.�aleksandra�krawczyk�(Mks�tomaszów�Maz.)� 11,04

3. Natalia Baleja (UKS Błyskawica) 10,84

10. Julia Perzyńska (UKS Błyskawica) 8,20

 Skok wzwyż kobiet:
1.�barbara�burlewicz�(oks�skra�warszawa)� 1,70

2.�Julia�Dutkiewicz�(ks�stal�La�ostrów�wlkp.)� 1,70

3.�katarzyna�ignatowicz�(MkLa�łęczyca)� 1,60

4. Julia Perzyńska (UKS Błyskawica) 1,50

5. Małgorzata Jakóbiec (UKS Błyskawica) 1,45

 Skok w dal kobiet:
1.�Natalia�benedykcińska�(ks�stal�La�ostrów�wlkp.)�5,56

2.�Julia�Janus�(Mks�aleksandrów�łódzki� 5,37

3.�Gabriela�Juszczak�(Uks�55�łódź)� 5,34

9. Julia Perzyńska (UKS Błyskawica) 4,79

Ekipa z UKS Domaniewice dobrze�zaczęła�halowy�sezon.
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Koszykówka�|�16.�kolejka�i�ligi

Astoria znów lepsza od Księżaka
Pierwsze spotkanie Księżaka Syntex Łowicz w 2019 roku 
skończyło się porażką. Niestety, podopieczni trenera  
Mikołaja Czai przegrali w meczu 16. kolejki I ligi 
koszykówki męskiej z KK Enea Astoria Bydgoszcz 73:100.  
To był drugi pojedynek tych zespołów w tym sezonie 
i po raz drugi Astoria okazała się lepszą drużyną.

Księżak Syntex rozpoczął 
mecz bardzo dobrze. W pierw-
szej kwarcie doprowadził nawet 
do czternastopunktowego pro-
wadzenia. Łowiczanie grali sku-
tecznie i widać było, że są mocno 
zmotywowani. Ciężar gry wziął 
na siebie Jan Grzeliński, a pod 
koszem dobrze radzili sobie Łu-
kasz Ratajczak i Mikołaj Stopie-
rzyński. 

Niestety, całą przewagę Księ-
żak roztrwonił w drugiej kwar-
cie, kiedy urazu mięśnia doznał 
Łukasz Ratajczak. Enea Astoria 
Bydgoszcz złapała wiatr w żagle 
i już w 14. minucie doprowadzi-
ła do remisu 30:30. Jeszcze przed 
przerwą miejscowi zdołali osią-
gnąć przewagę 9 oczek (50:41)  
i widać było, że przejmują kon-
trolę nad meczem. 

Po zmianie stron było już tyl-
ko gorzej. Łowiczanie trzyma-
li się do 26. minuty, do stanu 
61:55. Jeszcze był cień szansy 
na wygraną, ale kolejne minuty 
pokazały, że po prostu jesteśmy 
słabsi w tym dniu. Po 30 minu-
tach Księżacy przegrywali 60:74.  

O ostatniej kwarcie trzeba szybko 
zapomnieć. Widać było już zmę-
czenie podstawowych zawodni-
ków, a rezerwowi swoją szansę 
dostali chyba za późno. Brakowa-
ło rotacji przed przerwą i to odbi-
ło się na ostatnich minutach tego 
pojedynku. W końcówce ważny 
sygnał dał trenerowi kapitan ze-
społu Bartosz Włuczyński, który 
zagrał tylko 4 minuty, ale w tym 
czasie trafił dwie „trójki”. Czwar-
tą odsłonę Księżacy przegrali 
13:26, a cały mecz 73:100. 

Patrząc na statystyki widać że 
nas team miał niską skuteczność 
w ataku (na poziomie 38,5%). 
Przegraliśmy także „deskę” (23 
zbiórki Księżaka przy 41 zbiór-
kach Astorii). Te podstawo-
we elementy trzeba poprawić,  
aby wygrywać mecze z takimi 
rywalami jak Astori. 

– Zagraliśmy dobrą pierwszą 
kwartę, niestety kiedy Łukasz Ra-
tajczak musiał zejść z boiska, przy 
tak silnej, wysokiej Astorii, mo-
mentalnie było to widać na zbiór-
ce. To pokazuje jak bardzo potrze-
bujemy wzmocnienia na pozycji 

środkowego, bo z jednym środko-
wym zawsze będzie nam ciężko 
coś ugrać, a przy jego kontuzji gra 
nam się sypie, jak domek z kart – 
ocenił trener Czaja.  zł

16. kolejka I ligi koszykówki mę-
skiej:
 KK Enea Astoria Bydgoszcz 
– KS Księżak Syntex Łowicz 
100:73� (16:26,� 34:15,� 24:19,�
26:13)
Księżak: Jan�Grzeliński�23� (5×3),�
arkadiusz�kobus�17�(3×3),�Mikołaj�

stopierzyński�9�(1×3),�Marcin�sala-
monik�5� (1×3)� i�łukasz�Ratajczak�
5�oraz�bartosz�włuczyński�6�(2×3),�
Mikołaj�Motel�4,�Michał�świderski�
2,�Mateusz�Gładki�2,�Daniel�Niepo-
ręcki�i�Michał�kwiatkowski.
Najwięcej dla Astorii:� Mikołaj�
Grot�18�i�Grzegorz�19�(2×3).
Sędziowali:�Mateusz�skorek� (tar-
nowskie� Góry),� bogna� Podkowiń-
ska� (bytom)� i� Michał� cieśla� (tar-
nowskie�Góry).�
Komisarz: Grzegorz� Potęga� (zie-
lona�Góra).

Mikołaj Stopierzyński (6) i Marcin Salamonik�w�walce�na�meczu��
w�bydgoszczy.�
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Koszykówka�|�wyniki�16.�kolejki�i�ligi

Trzeba iść w górę tabeli
Drużyna pierwszoligowego 

Księżaka Syntex Łowicz, w so-
botę, 5 stycznia 2019 roku, zaczę-
ła rundę rewanżową, w której wię-
cej meczów zagra na wyjeździe 
(9 spotkań). Pierwszy pojedy-
nek łowicki beniaminek zagrał  
w Bydgoszczy z 4. siłą I ligi – 
Astorią. Niestety, Księżacy zagra-
li dobrze tylko pierwszą kwartę  
i mecz przegrali wysoko 73:100. 
Teraz trzeba się odbić od dna i iść 
w górę tabeli. Do Bydgoszczy po-
jechała liczna grupa łowickich ki-
biców, która wspierała swój ze-
spół dopingiem, ale wygrać się 
nie dało. Nasz ostatni rywal z 2018 
roku – STK Czarni Słupsk podej-
mował AZS AGH Kraków i od-
niósł 7 zwycięstwo w lidze 85:73. 

Ciekawe widowisko zapowia-
dało się w Kutnie, gdzie KKS 
Polfarmex Kutno zagrał z wice-
liderem – WKS FutureNet Śląsk 

Wrocław. Zespół z Kutna ostatnio 
jednak spisuje się słabo i rok 2019 
zaczął od wysokiej porażki 63:90. 
Po tej wygranej Śląsk jest na pro-
wadzeniu w tabeli I ligi. 

Lider I ligi – PTG Rawlplug 
Sokół Łańcut przegrał piąty mecz 
w tym sezonie. Lepszy od niego 
okazał się GKS Tychy, wygrywa-
jąc 98:87. Sokół po tym meczu 
stracił fotel lidera. 

Gorąco było w starciu KS Po-
goń Prudnik – KS Górnik Trans.
eu Wałbrzych. Kibice miejsco-
wych i przyjezdnych są mocno 
energetyczni i to był trudny bój, 
szczególnie dla arbitrów. Osta-
tecznie jednym punktem wygrali 
goście 88:87. 

Elektrobud-Investment ZB 
Pruszków, zagrał niezły mecz  
z KK Jamalex Polonia 1912 Lesz-
no, ale niespodzianki nie było. Po-
lonia wygrała 73:65. 

Dobrze zaczęli rok koszykarze 
z SKK Siedlce, którzy pokonali  
u siebie WKK Wrocław 98:84, ale 
nadal zamykają tabelę z czteroma 
wygranymi. 

Trudno było typować wynik 
meczu MUKS Energa Kotwica 
50 Kołobrzeg – Biofarm Basket 
Poznań. Obydwie ekipy są „w ga-
zie” i mają na koncie serię trzech 
wygranych, jednak lepiej w tej 
parze poradzili sobie koszykarze  
z Poznania, wygrywając 86:71. 

Po meczach rewanżowych naj-
lepsza ósemka zagra rundę play-
-off o mistrzostwo I ligi, ekipy 
z miejsc 9-10 zapewniają sobie li-
gowy byt, a drużyny z miejsc 11-
16 grają rundę play-out o utrzyma-
nie się na zapleczu ekstraklasy.  zł

 Wyniki 16. kolejki I ligi koszy-
kówki męskiej: kk� enea� astoria�
bydgoszcz� –� ks� księżak� syn-
tex� łowicz� 100:73� (16:26,� 34:15,�
24:19,�26:13),�stk�czarni�słupsk�–�
azs�aGh�kraków�85:73,�ks�Polfar-
mex�kutno�–�wks�futureNet�śląsk�

wrocław� 63:90,� PtG� Rawlplug�
sokół�łańcut�–�Gks�tychy�89:97,�
ks� Pogoń� Prudnik� –� ks� Górnik�
trans.eu� wałbrzych� 87:88,� elek-
trobud-investment� zb� Pruszków� –�
kk� Jamalex� Polonia� 1912� Leszno�
65:73,� MUks� energa� kotwica� 50�
kołobrzeg� –� biofarm� basket� Po-
znań� 71:86,� skk� siedlce� –� wkk�
wrocław�98:84.

 Tabela I ligi męskiej:
1.�wks�futureNet�śląsk�wrocław�(2)� 16� 29� 1438-1253

2.�PtG�Rawlplug�sokół�łańcut�(1)� 17� 29� 1464-1380

3.�kk�enea�astoria�bydgoszcz�(4)� 16� 27� 1338-1246

4.�kk�Jamalex�Polonia�1912�Leszno�(3)� 16� 27� 1257-1177

5.�wkk�wrocław�(5)� 16� 26� 1280-1242

6.�Gks�tychy�(6)� 16� 25� 1322-1285

7.�ks�Pogoń�Prudnik�(7)� 16� 24� 1350-1358

8.�ks�Górnik�trans.eu�wałbrzych�(8)� 16� 24� 1172-1209

9.�stk�czarni�słupsk�(9)� 16� 23� 1315-1295

10.�biofarm�basket�Poznań�(11)� 16� 23� 1226-1227

11.�azs�aGh�kraków�(10)� 16� 22� 1301-1319

12.�kks�Polfarmex�kutno�(12)� 16� 22� 1221-1274

13.�MUks�energa�kotwica�50�kołobrzeg�(13)�17� 22� 1387-1444

14.�elektrobud-investment�zb�Pruszków�(14)� 16� 22� 1102-1166

15. KS Księżak Syntex Łowicz (15) 16 22 1245-1395

16.�skk�siedlce�(16)� 16� 20� 1309-1457

Koszykówka�|�zapowiedź�17.�kolejki�i�ligi����

Księżacy podejmują WKK Wrocław 
Pierwszy mecz w swojej hali  

w 2019 roku ekipa Księżaka Syn-
tex Łowicz zagra w sobotę, 12 
stycznia o godz. 18:30. Naszym 
rywalem będzie WKK Wrocław. 

Drużyna trenera Mikołaja Czai 
na pewno będzie chciała się zre-
habilitować po porażce w Byd-
goszczy i po raz kolejny pokazać, 
że na swoim terenie, przy wspar-
ciu świetnych kibiców, Księżacy 
są bardzo mocni. Nasz przeciw-

nik to silny zespół, który zajmu-
je 5. miejsce w tabeli. Ma bilans 
10 zwycięstw i 6 porażek. Team  
z Wrocławia ma komplet 8 wygra-
nych u siebie natomiast na wyjaz-
dach spisuje się gorzej (2-6). Cze-
kamy na dobry mecz i wygraną 
łowickiego zespołu. 

W drugiej rundzie kibice Księ-
żaka obejrzą w Łowiczu 6 po-
jedynków. 12 stycznia zagramy 
z WKK Wrocław, 23. z KKS Po-

lfarmex Kutno, 13 lutego z SKK 
Siedlce, 3 marca z Górnikiem 
Wałbrzych, 16. z Kotwicą Koło-
brzeg, a 31. z Czarnymi Słupsk.

Zmagania I ligi w tym sezonie 
są bardzo wyrównane i w pozo-
stałych parach też czeka kibiców 
wiele emocji. Nasz sąsiad z tabe-
li – KKS Polfarmex Kutno, który 
ma sporo kłopotów w tym sezo-
nie, zagra na wyjeździe z GKS-
-em Tychy i tu zdecydowanym 

faworytem są gospodarze, którzy 
ograli w minionej kolejce lidera  
z Łańcuta. Lider tabeli WKS Futu-
reNet Śląsk Wrocław zagra u sie-
bie z Elektrobud-Investment ZB 
Pruszków i tu raczej niespodzianki 
nie będzie. Ciekawie może być w 
Siedlcach, gdzie SKK podejmu-
je PTG Rawlplug Sokół Łańcut. 
Ostatni zespół z tabeli już pokazał, 
że lubi mocnych rywali i tu można 
obstawiać niespodziankę.  zł

 KS Księżak Syntex Łowicz 
– WKK Wrocław� –� 12.01.2019��
godz.�18.30,�hala�osiR�nr�1
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Lekka atletyka |�Rekordy�powiatu�łowickiego�

Halowe rekordy z małymi zmianami 
Rusza sezon halowy w lek-

kiej atletyce i już pojawiają się 
nowe rekordy zawodników z Zie-
mi Łowickiej. Bolesław Chęciń-
ski – wieloletni statystyk i sędzia 
Polskiego Związku LA, prowadzi 
dokładne statystyki, które dla kibi-
ców LA są bardzo ciekawe. Wiele 
osób interesuje się takimi danymi, 
a dla wielu młodych sportowców 
mogą one być motywujące do 
dalszej pracy. Takie wyniki dają 
też informację młodym sportow-
com ile im jeszcze brakuje do mi-
strzowskiej formy. 

Dzisiaj prezentujemy uaktual-
nione rekordy LA w hali zawod-
niczek i zawodników z Ziemi Ło-
wickiej. (po halowym rekordzie 
Tomasza Wieteski z 08.12.2018 r. 
z Torunia – skok w dal 6.41 m i Ju-
lii Perzyńskiej 4.79 m z 05.01.2019 
r. z Aleksandrowa Łódzkiego). 

Zawodnicy znajdujący się na li-
ście rekordzistów musieli w chwi-
li uzyskania wyniku być zawodni-
kami z klubów Ziemi Łowickiej. 
Przykładem jest tu Iwona Ole-
wicz. Jej rekord życiowy w bie-
gu na 60m z 20.01.2018 r. wynosi 
7.89 s. Wynik ten uzyskała jed-
nak reprezentując klub OŚ AZS 
Poznań. Tak więc w tej konku-
rencji rekordem naszego powiatu 
jest wynik 8.25 s uzyskany przez 
tą samą zawodniczkę w 2011 r. w 
trakcie gdy reprezentowała klub 
Jedynka Łowicz. 

Przy historycznych wynikach 
warto przypomnieć naszych me-
dalistów Mistrzostw Polski: 
 2007 rok – Mariusz Woźniak�
(błyskawica� Domaniewice)� –� zło-
ty� medal� MP� juniorów� młodszych�
(U18)� w� biegu� na� 60� m� –� 6.96�
(warszawa)�
 2016 r. – Angelika Woźniak�
(błyskawica� Domaniewice)� –�
srebrny�medal�MP�U18�w�pchnię-
ciu�kulą�3�kg�–�14.45�(spała)�
 2017 r. – Angelika Woźniak�
(błyskawica� Domaniewice)� –� brą-
zowy�medal�MP�U18�w�pchnięciu�
kulą�3kg�–�14.41�(toruń)�

 2018 r. – Weronika Kaźmier-
czak (błyskawica� Domaniewice)�
–� złoty� medal� MP� U18� w� skoku�
wzwyż�–�174�cm�
 2018 r. – Jakub Pająk� (bły-
skawica� Domaniewice)� –� srebrny�
medal� MP� U18� w� skoku� wzwyż��
z�wynikiem�195�cm�(toruń)�

Tu warto zaznaczyć, że Ma-
riusz Woźniak zdobywając złoty 
medal na hali w biegu na 60 me-
trów z wynikiem 6.96 (gorszym 
od rekordu Polski U18 o 0.13) stał 
się pierwszym i jak na razie jedy-
nym Mistrzem Polski z Ziemi Ło-
wickiej w indywidualnym biegu 
sprinterskim (uwzględniając rów-
nież stadion, gdzie nie udało się to 
nikomu). 

W środowisku łowickim, które 
interesuje się lekkoatletyką kwe-
stia „kto był najszybszy” wzbu-
dzała i wzbudza duże emocje. Za 
taką osobę był uważany Emanuel 
Zimny, Stanisław Znyk i Marcin 
Płacheta (obaj szybsi od E. Zim-
nego ale startowali w klubach in-
nych województw). Niektórzy 
szkoleniowcy uważają, że najlep-
szym sprinterem był właśnie Ma-
riusz Woźniak. 

Patrząc na wyniki widzimy, że 
większość zawodników trenowa-
ła pod okiem trenera Mieczysła-
wa Szymajdy, który w tym roku 
został doceniony za swoją pracę 
szkoleniową. W ostatnim czasie 
odebrał nagrodę od Ministra Spor-
tu „Pierwszy trener” za wychowa-
nie mistrza Zbigniewa Bródki, a w 
minioną niedzielę tytuł Łowicza-
nina Roku, przyznawanego przez 
nasz tygodnik.  zł

Rekordy – hala, kobiety: 
 60�m�– Iwona Olewicz� (Jedyn-
ka� łowicz):� 8.25� s� (rok� uzyskania�
2011)�
 200�m�–�Iwona Olewicz (Jedyn-
ka�łowicz):�27.16�s�(2013)�
 300� m� –� Justyna Szymańska�
(Jedynka�łowicz):�46.81�s�(2011)
 1500� m� –� Agnieszka Kędzio-

ra� (błyskawica� Domaniewice):�
5.07.60�s�(2000)�
 Pchnięcie�kulą�4�kg�– Angelika 
Woźniak� (błyskawica�Domaniewi-
ce):12.19�m�(2018)�
 skok� w� dal� –� Julia Perzyńska�
(błyskawica):�4.79�m�(2019)�
 trójskok� –� Weronika Kaźmier-
czak� (błyskawica� Domaniewice):�
9.88�m�(2017)�
 skok� wzwyż� –� Weronika Kaź-
mierczak�(błyskawica�Domaniewi-
ce):�174�cm�(2018)�
 Rzut�ciężarkiem�9,08�kg�– Mag-
dalena Ochmańska-Zrazek� (ło-
wicz):�10.13�m�(2017)�
 4�x�200m�ii�Lo�w�łowiczu�–�Mar-
tyna Dalecka, Klaudia Wróbel, 
Paulina Marat i Klaudia Stęp-
niewska:�2.10.12�s�(2018)�
Rekordy – hala, mężczyźni: 
 60� m� –� Mariusz Woźniak (bły-
skawica� Domaniewice):� 6.96� s�
(2007r.)

 200�m�–�Cezary Zimny (Jedynka�
łowicz):�22.85�s�(2005r.)
 300�m�–�Mariusz Woźniak (bły-
skawica� Domaniewice):� 38.38� s�
(2007r.)
 600� m� –� Witold Kuciński (Ma-
raton� Domaniewice):� 1.24.80� min.�
(1989r.)
 1000� m� –� Łukasz Wróblewski�
(Jedynka� łowicz):� 2.43.45� min.�
(2007r.)
 trójskok� –� Patryk Pająk� (bły-
skawica� Domaniewice):� 12.25� m�
(2017r.)
 skok�w�dal�–�Tomasz Wieteska 
(błyskawica�Domaniewice):�6.41�m�
(2018r.)�
 skok�wzwyż�–�Jakub Pająk�(bły-
skawica� Domaniewice):� 1.95� m�
(2018r.)�
 4�x�200�m�–�ii�Lo�w�łowiczu�(Ad-
rian Rosa, Krystian Jakiel, Mar-
cin Plichta, Tomasz Wieteska):�
1.39.85�min.�(2018r.)

Julia Perzyńska (z lewej) dołączyła do grona rekordzistek halowych.�
Na�zdjęciu,�podczas�gali�„Pierwszy�trener”�z�ministrem�sportu�witoldem�
bańką,�trenerem�Mieczysławem�szymajdą�i�klubową�koleżanką�Dominiką�
sut.�
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Piłka halowa�|�Julomax�ii�liga

Popis Błękitnych Dmosin
Zawodnicy Błękitnych Dmosin 

dzięki wysokiej wygranej 6:0 nad 
Olimpią Chąśno wskoczyli na fo-
tel lidera rozgrywek II ligi. Zespół 
z Dmosina do przerwy prowadził 
2:0, a po przerwie jeszcze cztero-
krotnie potrafił zaskoczyć obro-
nę „Olimpijczyków”. Dubletami 
w tym meczu popisali się Piotr 
Knera i Cyprian Kotlarek, a po 
jednym golu strzelili Mateusz 
Wardziński oraz Dawid Ślązak.

Swój mecz wygrali również 
Błękitni II Dmosin, którzy po-
konała Drink Team Głowno 1:0. 
„Złotego” gola w siódmej minu-
cie strzelił Mariusz Supera, który 
został bohaterem meczu. 

Sporo działo się również w me-
czu Akacjowej Team Dzierzgów 
z FC Łaguszew. Gole strzelone 
przez Osóbkę i Kłodawskiego nie 
wystarczyły zespołowi z Dzierz-
gowa do zdobycia punktów. Dru-
żyna z Łaguszwa potrafiła czte-
rokrotnie skierować futbolówkę  
do siatki i wygrać spotkanie 4:2. 

Pewną wygraną mogą pochwa-
lić się gracze Marbudu Chąśno, 
którzy w 6. kolejce wygrali z RC 
Design Victorią Bielawy 4:1. Bo-
haterem meczu został Bartłomiej 
Skoneczny, który popisał się hat-
trickiem. 

Osiem goli i wiele emocji towa-
rzyszyło spotkaniu Baumitu z Al-
catraz Łowicz. Baumit prowadził 
do przerwy 2:1, by przegrać 3:5. 
Alcatraz miało swojego bohatera 
w postaci Krzysztofa Papugi, któ-
ry ustrzelił hattricka z czego dwa 
gole w ostatniej minucie meczu! 

Trzy gole Huberta Sobolew-
skiego, dwa trafienia Daniela Fli-
sa i jedna bramka Krzysztofa 
Ambroziaka zapewniły wysoką 
wygraną Dąbro Łowicz w meczu 
z Jurny Gladiator Żychlin. 

Komplet punktów dopisali rów-
nież zawodnicy Subiektu Niebo-
rów, którzy okazali się lepsi od KS 
Stefan, zwyciężając 4:1.   ever

6. kolejka XXVI edycja Julomax 
II ligi ŁoLiF:

 Akacjowa Team Dzierzgów – 
FC Łaguszew 2:4�(0:1);�br.:�Paweł�
osóbka�(21),�Piotr�kłodawski�(22)�
–�kamil�szufliński�2�(16,�23),�Prze-
mysław� Żaczek� (1),� eryk� woliński�
(15)��
 RC Design Victoria Bielawy 
– Marbud Chąśno 1:4� (1:2);�br.:�
Przemysław� Grzegory� (10)� –� bar-
tłomiej�skoneczny�3�(2,�5,�14),�se-
bastian�Lenarczyk�(19)��
 Baumit Łowicz – Alcatraz Ło-
wicz 3:5 (2:1);�br.:�kacper�Ledzion�
2� (7,� 17),� Przemysław� Domińczak�
(6)� –� krzysztof� Papuga� 3� (1,� 24,�
24),�Mirosław�Gielniewski�(15),�Le-
szek� boczek� (21).� Żółte kartki: 
Mateusz� Miazek� (baumit)� i� błażej�
Miazek�(baumit)��
 Dąbro Łowicz – Jurny Gladia-
tor Żychlin 6:1� (0:0);� br.:� hubert�
sobolewski� 3� (13,� 16,� 21),� Daniel�
flis�2�(18,�22),�krzysztof�ambroziak�
(24)�–�Marcin�Głogowski�(22)
  Subiekt Nieborów – KS Ste-
fan Łowicz 4:1� (1:1);� br.:� Mikołaj�
Ulasiewicz� 2� (12,� 13),� Patryk� ko-
śmider�2� (16,�23)�–�Maciej�kosio-
rek� (6).� Żółte kartki: ariel� Jarosz�
(stefan),� bastian� Jarosz� (stefan),�
Mateusz�zabost�(subiekt).��
 Olimpia Chąśno – Błękitni 
Dmosin 0:6�(0:2);�br.:�Piotr�knera�
2� (8,� 14),� cyprian� kotlarek� 2� (15,�
20),�Mateusz�wardziński�(2),�Dawid�
ślązak�(21)��
 Błękitni II Dmosin – Drink 
Team Głowno 1:0� (1:0);� br.:� Ma-
riusz�supera�(7)

Tabela:
1.�błękitni�Dmosin� 6� 15� 18-7�

2.�fc�łaguszew� 6� 14� 16-10�

3.�alcatraz�łowicz� 6� 13� 25-14�

4.�Marbud�chąśno� 6� 12� 21-10�

5.�olimpia�chąśno� 6� 11� 14-16�

6.�Dąbro�łowicz��� 6� 10� 17-12�

7.�akacjowa�team�Dzierzgów� 6� 10� 13-10�

8.�błękitni�ii�Dmosin������ 6� 10� 12-10�

9.�subiekt�Nieborów� 6� 9� 13-11

10.�baumit�łowicz� 6� 7� 12-10�

11.�Rc�Design�Victoria�bielawy� 6� 4� 10-18�

12.�ks�stefan�łowicz� 6� 4� 6-19�

13.�Jurny�Gladiator�Żychlin� 6� 1� 7-28�

14.�Drink�team�Głowno� 6� 0� 6-15

Piłka nożna�|�MUks�Pelikan�2003

Nieudana runda
Ostatni mecz zadecydował  

w dużej mierze o spadku MUKS 
Pelikan Łowicz 2003 z I ligi wo-
jewódzkiej juniora młodszego B2. 
Łowiczanie przegrali bowiem wy-
jazdowy mecz z Wartą Sieradz jr 
0:3 i po tym meczu zespół z Sie-
radza wyprzedził w tabeli łowicką 
drużynę i rzutem na taśmę utrzy-
mał się w lidze kosztem właśnie 
Pelikana.

Zespół prowadzony przez tre-
nera Dawida Ługowskiego miał 
spore problemy w początkowej 
fazie rozgrywek. Powodów było 
kilka, a najpoważniejszym proble-
mem w pierwszych meczach se-
zonu były kontuzje zawodników. 

W pierwszych meczach sezo-
nu nie występował również lider 
zespołu Krystian Kruk, który roz-
począł przygotowania do sezonu 
w pierwszym zespole „Ptaków” 
i ćwiczył pod okiem trenera pierw-
szej drużyny Łukasza Chmie-
lewskiego. Popularny „Kruczek”  
w pierwszej fazie sezonu rozgry-
wał mecze w drugiej drużynie na 
szczeblu IV ligi, gdzie zbierał do-
bre recenzje. 

Do drużyny juniorów powró-
cił w piątej kolejce i w meczu  

z GKS-em Bełchatów (przegra-
nym 2:4) strzelił oba gole. Pelikan 
2003 może żałować tej rundy po-
nieważ „Biało-Zieloni” pokazy-
wali, że potrafią grać w piłkę. Wy-
grali dwukrotnie z ŁKS-em Łódź, 
gładko na własnym boisku ogra-
li Wartę Sieradz (3:0), pokonali 
również Andrespolię 4:2.

Wydaje się, że zespół z Łowi-
cza może żałować takich spotkań 
jak przegrana w Wiśniowej Gó-
rze z ostatnią w tabeli Andrespo-
lią, która właśnie z Pelikanem wy-
grała jedyny mecz w lidze (były 
to w ogóle jedyne zdobyte punk-
ty przez Andrespolię) czy też bez-
bramkowy remis na boisku OSiR 

z Ceramiką Opoczno. W tym me-
czu łowiczanie byli drużyną zde-
cydowanie lepszą, stwarzającą 
sobie mnóstwo okazji do zdoby-
cia gola, jednak tego dnia piłka 
do siatki wpaść nie chciała. Każ-
da zdobycz punktowa w tych me-
czach pozwoliła by na utrzymanie 
w lidze. Tak się jednak nie stało  
i Pelikan 2003 będzie rywalizował 
w II lidze wojewódzkiej. 

Zespół trenera Dawida Ługow-
skiego w II lidze wojewódzkiej 
występować będzie razem z An-
drespolią Wiśniowa Góra oraz ze-
społami które w poprzedniej run-
dzie grały w II lidze wojewódzkiej 
–  Skalnikiem Sulejów, Stalą Nie-
wiadów, UKS APN Piotrków 
Trybunalski, UKS SMS II Łódź, 
Nerem Poddębice oraz Pogonią 
Zduńska Wola. Awans do I ligi 
wywalczyły drużyny Widzewa 
oraz GKS Ksawerów, które zde-
cydowanie były najlepsze w tych 
rozgrywkach. Jest to dobry pro-
gnostyk dla Pelikana ponieważ za-
równo Widzew, jak i GKS przed 
rundą spadły z I ligi i po pół roku 
szybko do „elity” powróciły.  ever

1.�Uks�sMs�łódź� 14� 32� 38-13

2.�Gks�bełchatów� 14� 32� 42-17

3.�ceramika�opoczno� 14� 23� 29-19

4.�aks�sMs�łódź� 14� 23� 37-24

5.�łks�łódź� 14� 18� 19-22

6.�warta�sieradz� 14� 15� 21-34

7.�MUks�Pelikan�łowicz� 14� 13� 19-39

8.�andrespolia�wiśniowa�Góra� 14� 3� 13-50

Z piłką napastnik Pelikana –�krystian�kruk.
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Piłka nożna |�talent�Liga�–�liga�zimowa

Wygrana i przegrana 
Pelikana 2008

Gracze MUKS Pelikan Ło-
wicz z rocznika 2008 wygrali za-
grali dwa kolejne mecze w zimo-
wej lidze Talent Liga. Łowiczanie 
najpierw wysoko przegrali z Przy-
szłością Włochy Warszawa 5:15, 
a w kolejnym meczu rozegranym 
15 minut później wygrali z FDP 
Ostrów Mazowiecka 8:7.

– W obu meczach graliśmy na 
dwa składy ze względu na to, że 
graliśmy spotkanie po spotkaniu. 
Stąd większa liczna zawodników 
którzy wystąpili na boisku, było 
dwóch debiutantów oraz debiu-
tanckie występy w roli zawod-
nika z pola Szymona Kucharka, 
który grał zarówno na bramce, 
jak i w polu. W pierwszym meczu 
zagraliśmy bardzo słabo. Grali-
śmy po długiej przerwie, bo ponad 
dwa tygodnie nie trenowaliśmy 
z powodu przerwy świąteczno-
-noworocznej. Zawodnicy mieli 
mnóstwo niedokładnych podań, 
złych decyzji, nieudanych dryblin-
gów. Rywal grał w bezpośredni 
sposób, często nękając nas długi-
mi podaniami za linię obrony. My 
z kolei nie potrafiliśmy analizo-
wać gry, nie korzystaliśmy z pro-
stopadłych piłek na wolne pole. 
Graliśmy krótkimi podaniami  

w tłoku, gdzie przy naszej sku-
teczności podań nie mogło to do-
brze wyglądać. Drugi mecz niby 
wygrany, ale z gry również nie je-
stem zadowolony. Potrafimy grać 
zdecydowanie lepiej – podsumo-
wał trener Dawid Sut.  ever

 Zaległy mecz 4. kolejki Talent 
Liga – liga zimowa: Przyszłość 
Włochy Warszawa – MUKS Peli-
kan Łowicz-2008 13:5;�br.:�Rywal�
(3,�5,�7,�9,�11,�16,�28,�33,�36,�42,�52,�
54,�58)�–�Patryk�banaszczak�(17),�
Przemysław�Garstka�3�(26,�28,�58),�
witold�Matusiak�(44)
 6. kolejka Talent Liga – liga 
zimowa: MUKS Pelikan Łowicz– 
2008 – FDP Ostrów Mazowiec-
ka 8:7;�br.:�antoni�haczykowski�2�
(3,� 8),� witold� Matusiak� (32),� eryk�
Pietrzak� 2� (43,� 47),� filip� Domiń-
czak�(45),�Patryk�banaszczak�(58),�
fabian� skowroński� (59)� –� Rywal�
(14,�20,�24,�47,�50,�55,�57)
Pelikan: szymon� kucharek,� oli-
wier�Lesiak�–�szymon�Gawlik,�filip�
Domińczak�–�Paweł�Płacheta,�an-
toni�haczykowski,�witold�Matusiak�
–� eryk� Pietrzak� oraz� filip� Miazek,�
fabian� skowroński,� filip� sikora,�
Patryk� banaszczak� i� Przemysław�
Garstka.
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Szachy�|�Mistrzostwa�łowicza

Wielki powrót Norbiego
W pierwszy piątek stycznia  

w Zakładzie Aktywności Zawo-
dowej w Łowiczu odbyła się in-
auguracja roku szachowego 2019.  
Okazją do rozpoczęcia zmagań 
w Łowiczu był pierwszy turniej 
z cyklu Mistrzostwa Łowicza  
w szachach błyskawicznych na rok 
2019. Do rywalizacji o najlepsze-
go blitzowca przystąpiło 37 miło-
śników bardzo szybkiej gry na de-
sce. Każdy z szachistów rozegrał 
tego dnia 11 partii a najlepszym 
okazał się powracający po roku 
przerwy na szachowe salony Nor-

bert Jagura z Nieborowa. Stracił 
on tylko pół oczka ze swoim bra-
tem Gabrielem stając się jedynym 
niepokonanym w tych zawodach. 
Drugie i trzecie miejsce zajęli 
również reprezentanci UKS „Pa-
łac” Nieborów Dominik Fudała 
i Robert Chojnowski. Jak Nor-
bi będzie tak dalej grał to mistrz 
i wice mistrz z roku 2018 będą 
mieli nie lada problemy z powtó-
rzeniem ubiegłorocznego wyniku. 

Sensacyjne 4. miejsce w kla-
syfikacji końcowej zajęła Magda-
lena Walczak, odbierając jedno-

cześnie nagrodę dla najlepszego 
juniora styczniowych zawodów. 
W klasyfikacji płci pięknej zwy-
ciężyła Małgorzata Karolak,  
a warto tu nadmienić że dziewcząt 
chętnych do rywalizacji na 64-po-
lowej desce jest coraz więcej. Naj-
lepszym zawodnikiem do rankin-
gu 1400 była Wiktoria Mitręga,  
a rywalizację do lat 10 wygrał Jan 
Beta z UKS „Pijarski KS”.

Norbi zwyciężając w pierw-
szym oficjalnym turnieju otworzył 
listę uczestników ostatniego, nowo 
powstałego turnieju w roku 2019 – 
Turnieju Mistrzów, który odbę-
dzie się 28 grudnia. Będą mieli w 
nim prawo startu tylko zwycięzcy 
najważniejszych zawodów. 

Kolejny turniej odbędzie się  
1 lutego o godz. 17.30 w świetlicy 
OSiR nr 1 w Łowiczu. Fischer

Po roku przerwy Norbert Jagura 
znów�pokazał�przy�szachownicach�
wielką�formę.
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Piłka halowa�|�zina�iii�liga

Strażacy i Vinci  
na prowadzeniu

Dwa zespoły w Zina III lidze 
przekroczyły dwucyfrową liczbę 
punktów w ligowej tabeli. Lide-
rem są Strażacy ITV Media, któ-
rzy po wygranej 3:0 nad Startem 
Złaków Borowy mają na swoim 
koncie 13 punktów.

Drugi w tabeli zespół Vinci 
ma na swoim koncie 10 „oczek”, 
a w 5. kolejce pokonał Vagat Do-
maniewice 4:2. Wygrana nie przy-
szła jednak łatwo ponieważ ze-
spół z Domaniewic prowadził do 
przerwy po golach Jakuba Sękal-
skiego i Jakuba Kireja 2:1. Vinci 
wygrał po hattricku Arkadiusza 
Sobieraja i golu Oktawiana Zim-
nego na minutę przed końcową 
syreną.

W pozostałych meczach rów-
nież działo się wiele. Trzy punk-
ty do ligowej tabeli dopisali sobie 
gracze ZSCKR Zduńska Dąbro-
wa, którzy pokonali WKS 10 PP 
Polska Łowicz 3:1. Remisem za-
kończyło się starcie Bezedury Ło-
wicz z Victorią Zabostów. Victo-
ria prowadziła po dwóch golach 
Rafała Gładkiego 2:0, jednak am-
bitna postawa Bezedury dała tej 
drużynie remis. 

Dopiero w 20. minucie Karcz-
ma Bednarska wyszła na prowa-
dzenie w meczu z Zooksy Ha!Ha-
!Ha! Łowicz. Wtedy gola strzelił 
Michał Kunat, a wygraną zespołu 
z Bednar przypieczętował Jakub 
Kędziora, strzelając gola w ostat-
niej minucie. 

Siedem goli padło natomiast  
w meczu FC Jeziorko z OSP Soc-
cer Stachlew. Skuteczniejsi w tym 
meczu byli gracze FC Jeziorko, 
którzy wygrali 5:2. Autorami goli 
dla zwycięskiej drużyny byli Piotr 
Budzeń, Adrian Grzanka (obaj 
strzelili po dwa gole) oraz Dawid 
Dąbrowski. Po stronie OSP Soc-
cer Stachlew do protokołu meczo-

wego wpisali się z kolei Mateusz 
Podkoń i Marcin Kania.  ever

5. kolejka XXV edycji Zina III ligi 
ŁoLiF:
 Start Złaków Borowy – Stra-
żacy ITV Media Łowicz 0:3�
(0:1);�br.:�Michał�Dylik�(10),�łukasz�
Dąbrowski� (19),� Patryk� kaczor�
(23). Żółta kartki: adrian�Lus�i�Do-
minik�Lus�(obaj�start).�
 WKS 10 PP Polska Łowicz – 
ZSCKR Zduńska Dąbrowa 1:3�
(0:2);� br.:� łukasz� Papuga� (16)� –�
Dorian� Nasalski� 2� (3,� 23),� szcze-
pan� kacprzak� (7).� Żółta kartka:�
krzysztof�trepa�(wks�10�PP).��
 Bezedura Łowicz – Victoria 
Zabostów 2:2� (1:2);� br.:� Jakub�
Płóciennik�(11),�cezary�zimny�(17)�
–�Rafał�Gładki�2�(1,�9)��
 Vinci Łowicz – Vagat Doma-
niewice 4:2� (1:2);� br.:� arkadiusz�
sobieraj� 3� (9,� 14,� 19),� oktawian�
zimny� (23)� –� Jakub� sękalski� (2),�
Jakub�kirej�(10). Żółta kartka:�Jan�
sejdak�(Vinci).��
 Zooksy Ha Ha Ha ! Łowicz – 
Karczma Bednarska Bednary 
0:2� (0:0);� br.:� Michał� kunat� (20),�
Jakub�kędziora�(24)��
 OSP Soccer Stachlew – FC Je-
ziorko 2:5�(0:1);�br.:�Mateusz�Pod-
koń�(19),�Marcin�kania�(22)�–�Piotr�
budzeń�2�(7,�17),�adrian�Grzanka�2�
(19,�24),�Dawid�Dąbrowski�(14)

1.�strażacy�itV�Media�łowicz�� 5� 13� 18-6�

2.�Vinci�łowicz� 5� 10� 19-9�

3.�start�złaków�borowy� 5� 9� 16-13�

4.�karczma�bednarska�bednary�� 5� 9� 9-10�

5.�Vagat�Domaniewice� 5� 7� 12-8�

6.�zsckR�zduńska�Dąbrowa� 5� 7� 10-10�

7.�bezedura�łowicz� 5� 7� 10-11�

8.�wks�10�PP�Polska�łowicz� 5� 5� 6-11��

9.�Victoria�zabostów� 5� 5� 9-16�

10.�zooksy�ha!ha!ha!�łowicz�� 5� 4� 12-15�

11.�osP�soccer�stachlew� 5� 4� 8-12�

12.�fc�Jeziorko� 5� 4� 12-20
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Piłka nożna�|�MUks�Pelikan

Pelikan 2004 piąty w II lidze
Zespół MUKS Pelikan Łowicz 

z rocznika 2004 w 14 rozegranych 
meczach w II lidze wojewódz-
kiej trampkarzy C1 zgromadził  
na swoim koncie 17 pkt., co dało 
piąte miejsce w ligowej tabeli. 

Drużyna trenera Pawła Kut-
kowskiego wygrała pięć spotkań, 
dwukrotnie podzieliła się z rywa-
lami punktami, a w siedmiu me-
czach musiała uznać wyższość ry-
wali. Łowiczanie w 14 meczach 
strzelili rywalom 22 gole, zaś 
25 razy bramkarze Pelikana mu-
sieli wyciągać piłkę z siatki. 

Zespół z rocznika 2004 nie miał 
zbyt szerokiej kadry zawodniczej  
i to w wielu meczach było sporym 
problemem. Przy kontuzjach czy 
chorobach zawodników pojawiał 
się pewnego rodzaju problem. 

Gracze trenera Pawła Kut-
kowskiego wygrali dwukrotnie  
z Laktozą Łyszkowice oraz Ma-
zovią Rawa Mazowiecka oraz raz 
z Boruta Zgierz. Znacznie gorzej 
wiodło się drużynie z zespołami 
z górnej części tabeli, choć w wie-
lu meczach łowiczanie potrafi-
li walczyć jak równy z równym. 
Zawodnicy z Łowicza potrafili 
chociażby zremisować z najsku-
teczniejszym zespołem ligi Różą 
Kutno (59 goli strzelonych w 14 
meczach) 2:2. Przykładem może 
być też wyjazdowy mecz ze zwy-
cięzcą ligi, czyli Widzewem Łódź. 
„Biało-Zieloni” co prawda prze-
grali 1:2, jednak gola, który prze-

kreślił szansę na remis stracili na 
dwie minuty przed końcem. Pe-
likan prowadził również wyrów-
nany mecz z Ceramiką Opocz-
no (która podobnie jak Widzew 
wywalczyła awans do I ligi woje-
wódzkiej) ostatecznie przegrywa-
jąc nieznacznie na boisku OSiR 
w Łowiczu 1:2.

W rundzie rewanżowej Peli-
kan 2004 również będzie wystę-
pował w II lidze wojewódzkiej 
i być może przy dobrze przepra-
cowanym okresie przygotowaw-
czym łowicki zespół włączy się 
do walki o awans? Nie będzie to 
łatwe zadanie, ale z pewnością 
w składzie Pelikana 2004 kilku 
ciekawych zawodników. 

Rywalami Pelikana nadal będą 
drużyny Róży Kutno, Warty Sie-
radz jr, Boruty Zgierz, Mazo-
vii Rawa Mazowiecka i Lakto-
zy Łyszkowice. Dwóch nowych 
rywali to zespoły WKS Siatkarz 
Wieluń oraz MGKS Drzewi-
ca. Obie drużyny spadły bowiem  
z rozgrywek pierwszej ligi woje-
wódzkiej.  ever

Tabela:
1.�sP�widzew�łódź� 14� 34� 39-14

2.�ceramika�opoczno� 14� 32� 31-15

3.�Róża�kutno� 14� 29� 59-14

4.�warta�sieradz�jr� 14� 23� 37-30

5. MUKS Pelikan Łowicz 14 17 22-25

6.�boruta�zgierz� 14� 14� 28-34

7.�Mazovia�Rawa�Mazowiecka� 14� 13� 14-31

8.�Laktoza�łyszkowice� 14� 0� 4-71

Piłka halowa�|�charytatywny�turniej�„Gwiazdy�na�Gwiazdkę”

Tym razem PKO BP najlepszy
W jubileuszowej XV edycji turnieju Gwiazdy 
na Gwiazdkę wzięły udział cztery drużyny.  
Nie zabrakło oczywiście Ryby Team, której kapitanem 
był nie kto inny jak reprezentant Polski Maciej Rybus. 
Oprócz Ryba Team w turnieju wzięły udział zespoły 
reprezentacja banku PKO PKO BP, Dziennikarze  
oraz Raperzy i Przyjaciele. Tym razem najlepsi  
okazali się zawodnicy PKO BP, którzy z dorobkiem  
7 punktów zwyciężyli w końcowej tabeli!

W zespole Ryba Team wystą-
piło wile znanych zawodników. 
Najbardziej znanym był oczywi-
ście Maciej Rybus, a także znani 
z występów w Ekstraklasie – Mar-
cin Krzywicki, Piotr Grzelczak, 
Sebastian Mila (debiutował na 
turnieju), Marcin Żewłakow, Ja-
cek Magiera (obecny selekcjoner 
reprezentacji Polski U-20). Z po-
staci nieznanych z piłkarskich bo-
isk wystąpili Łukasz „Juras” Jur-
kowski, znany zawodnik MMA, 
a także bracia Collins, którzy zaj-
mują się tunnigowaniem autem. 
W reprezentacji PKO BP najpo-
pularniejszym zawodnikiem był  
bez wątpienia Mariusz Stępiński, 
wspierany przez Łukasza Ma-
słowskiego czy Adriana Budkę. 

Jak zawsze nie zawiedli Rape-
rzy i Przyjaciele, w których skła-
dzie znaleźli się chociażby Ro-
bert Chwastek (drugoligowy Gryf 
Wejherowo), Sebastian Steblecki 
(GKS Tychy), Mateusz Wdowiak 
(Cracovia), Mateusz Cetnarski. 
Oprócz znanych z ligowych bo-
isk zawodników zagrali raperzy, 
z których jednym z najbardziej 
znanych był bramkarz Leszek 
„Eldo” Kaźmierczak. W druży-
nie Dziennikarzy bramki strzegł 
znany z programu „Turbokozak” 
Grzegorz Jędrzejewski, a na par-
kiecie wystąpili znani z ekranów 
telewizorów Andrzej Twarowski, 
Marcin Lepa, Bartosz Ignacik czy 
Filip Surma (brat byłego znanego 
zawodnika Łukasza Surmy).

Turniej rozpoczął się od me-
czu Ryba Team z Dziennikarza-
mi. Jako pierwsi na prowadzenie 
wyszli koledzy Macieja Rybusa, 
którzy w 2. minucie objęli pro-
wadzenie za sprawą Bartłomieja 
Urbańskiego. 21-letni zawodnik 
jest obecnie graczem Willem II 
Tilburg, ale kuszony jest w ostat-
nim czasie przez drugoligowy 
Widzew Łódź. Dziennikarze od-
wrócili losy meczu po przerwie, 
strzelając oba gole w niemal iden-
tyczny sposób. Zarówno Piotr 
Gołos jak i Marek Furjan wyko-
rzystywali wysokie ustawienie lot-
nego bramkarza Macieja Rybusa  
i dzięki temu Dziennikarze wy-
grali ten mecz 2:1. 

W drugim spotkaniu również 
było ciekawie. PKO BP grało 
z Raperami i do przerwy był remis 
1:1. Łukasz Masłowski wyprowa-
dził zespół późniejszych zwy-
cięzców na prowadzenie, jednak 
chwilę później Robert Chwastek 
doprowadził do remisu. W drugiej 
połowie skutecznością popisał się 
napastnik Chievo Verona Mariu-
sza Stępiński, który dwukrotnie 
zaskoczył bramkarza rywali! 

Raperzy i Przyjaciele nie zała-
mali się porażką i w kolejnym me-
czu dość gładko wygrali z Dzien-
nikarzami 3:0. Tym razem do 
siatki piłkę posyłali Sebastian Ste-
blecki, Mateusz Wdowiak oraz 
Michał „Klasik” Karliński. 

Bardzo wiele działo się z kolei 
w meczu Ryba Team z PKO BP. 

Już w 1. minucie Adam Wielgoła-
ski strzelił gola dla reprezentantów 
banku, jednak kilkanaście sekund 
później Piotr Grzelczak znany 
z występów z Widzewa Łódź, Le-
chii Gdańsk czy Pelikana Łowicz 
zdołał doprowadzić do remisu. 
Gdy w 14. minucie Marcin Krzy-
wicki strzelił gola dającego pro-
wadzenie drużynie Macieja Ry-
busa wydawało się, że Ryba Team 
wygra to spotkanie. Tak się jednak 
nie stało. Na nieco ponad 20 se-
kund przed końcem meczu piłkę 
ręką z pustej bramki wybił jeden 
z braci Collins sędzia podyktował 
rzut karny i wyrzucił zawodnika 
Ryba Team z boiska. 

Próbę nerwów wytrzymał Łu-
kasz Masłowski. Obecny dyrek-
tor sportowy Wisły Płock poko-
nał z rzutu karnego Macieja Ryba 
i zdobył ważnego gola w kontek-
ście końcowego układu tabeli. 

W ostatniej serii spotkań, na-
pędzeni gracze PKO BP wygrali  
z Dziennikarzami 3:1. Bohate-
rem meczu był Mariusz Stępiń-
ski. Były zawodnik Widzewa 
Łódź czy Ruchu Chorzów strzelił  
w ciągu 14 minut hattricka i za-
prowadził swój zespół na pierwsze 
miejsce turnieju. Dziennikarzom 
pozostało na osłodę przepięk-
ne trafienie Marka Furjana, który  
w pięknym, ekwilibrystycznym 
stylu pokonał bramkarza repre-
zentacji PKO BP, za co dostał 
gromkie brama. 

W ostatnim meczu turnieju 
zawodnicy Ryba Team dali po-
pis swoich umiejętności. Od sa-
mego początku kontrolowali oni 
wydarzenia boiskowe w star-
ciu z Raperami i po dwóch go-
lach Marcina Krzywickiego i jed-
nym Arkadiusza Lewickiego oraz 
Marcina Żewłakowa wygrali 4:1. 

Jedynego gola dla Raperów strze-
lił w tym meczu Robert Chwa-
stek, który przy wyniku 4:0, 
zdołał strzelić gola w ostatniej mi-
nucie.  ever

XV edycja charytatywnego me-
czu „Gwiazdy na Gwiazdkę” – 
Łowicz, 2019.01.04:
 Ryba Team – Dziennikarze 1:2�
(1:0);�br.:�bartłomiej�Urbański�(2)�–�
Piotr�Gołos�(12)�i�Marek�furjan�(14)
 Raperzy i Przyjaciele – PKO 
BP 1:3�(1:1);�br.:�Robert�chwastek�
(7)� –� łukasz� Masłowski� (6)� i� Ma-
riusz�stępiński�2�(11�i�16)
 Dziennikarze – Raperzy i Przy-
jaciele 0:3� (0:1);� br.:� sebastian�
steblecki� (8),� Mateusz� wdowiak�
(13)�i�Michał�„klasik”�karliński�(14)
 Ryba Team – PKO BP 2:2�(1:1);�
br.:� Piotr� Grzelczak� (2)� i� Marcin�
krzywicki�(14)�–�adam�wielgołaski�
(1)�i�łukasz�Masłowski�(16)
 PKO BP – Dziennikarze 3:1�
(1:1);�br.:�Mariusz�stępiński�3�(3,�14�
i�16)�–�Marek�furjan�(7)
 Ryba Team – Raperzy i Przyja-
ciele 4:1 (1:0);�br.:�Marcin�krzywic-
ki�2�(4�i�11),�arkadiusz�Lewicki�(12)�
i� Marcin� Żewłakow� (13)� –� Robert�
chwastek�(16)
Reprezentacja PKO BP:� Jakub�
kurko�i�Michał�sochacki�–�Mariusz�
stępiński� (5),� łukasz� Masłowski�
(2),� adam� wielgołaski� (1),� adrian�
budka,� Piotr� hełmecki,� Mateusz�
złotowski,� Michał� Urbaniak,� Piotr�
skwara,� Jakub� chodorowski,� Ro-
bert� zawardzin,� Marek� kozłowski�
i�Radosław�tomaszewski.
Ryba Team: Maciej�Rybus�–�Mar-
cin�krzywicki�(3),�bartłomiej�Urbań-
ski� (1),� Piotr� Grzelczak� (1),� arka-
diusz�Lewicki�(1),�Marcin�Żewłakow�
(1),�sebastian�Mila,�Maciej�wyszo-
grodzki,� Jacek� Magiera,� łukasz�
„Juras”� Jurkowski,� Greg� collins,�
Rafał�collins�i�łukasz�wachowski.
Raperzy i Przyjaciele: Leszek�
„eldo”� kaźmierczak� –� Robert�
chwastek�(2),�sebastian�steblecki�
(1),� Mateusz� wdowiak� (1),� Michał�
„klasik”�karliński�(1),�Mateusz�cet-
narski,� adam� „Green”� ciesielski,�
Jakub�„kochan”�kochanowski,�Ja-
rosław�„DJ�cider”�korkosz,�adrian�
„sznaju”� szajder� i� bilguun� „bill”�
ariunbaatar.
Dziennikarze: Grzegorz� „Gabor”�
Jędrzejewski� –� Marek� furjan� (2),�
Piotr� Gołos� (1),� Mariusz� walkie-
wicz,� Marcin� Lepa,� andrzej� twa-
rowski,� bartłomiej� Dawidek,� wło-
dzimierz�Lisiewicz,�bartosz�ignacik,�
Robert�błoński,�filip�surma�i�Mar-
cin�Papierz.

Tabela:
1.�Pko�bP�� 3�� 7�� 8-4

2.�Ryba�team�� 3�� 4�� 7-5

3.�Raperzy�i�Przyjaciele�� 3�� 3�� 5-7

4.�Dziennikarze�� 3�� 3�� 3-7Mariusz Stępiński powrócił�na�turnuej�GnG�i�został�królem�strzelców.

Maciek Rybus tym�razem�wcielił�
się�w�rolę�bramkarza.
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Plebiscyt�|�cumulusy�2018

Głosuj na szybownika 
Łukasza Wójcika

Łukasz Wójcik, Mistrz Euro-
py i Wicemistrz Świata w szy-
bownictwie został nominowany 
do Ogólnopolskiego Plebiscytu 
na najpopularniejszego sportowca 
lotniczego Cumulusy 2018. 

Plebiscyt ten jest bardzo bliski 
kutnowskiemu pilotowi bowiem 
w 2015 roku został jego zwycięz-

cą i otrzymał statuetkę Złotego 
Cumulusa. 

Zachęcamy do oddania głosów, 
wysyłając SMS o treści Cumulu-
sy.24 na numer 7268 lub zagło-
sowania przez Internet na stro-
nie: https://www.cumulusy.pl/
plebiscyt. Głosować można do 16 
stycznia 2019. mr

Kutnowski szybownik�łukasz�wójcik.
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Piłka siatkowa�|��iii�Liga�Mężczyzn

Lider za mocny dla Volley Team Żychlin
Drużyna seniorów Volley Team 

Żychlin w ramach rozgrywek  
III ligi w piłce siatkowej męż-
czyzn zmierzyła się w wyjazdo-
wym spotkaniu z aktualnym lide-
rem tabeli KS Stal Głowno. Mecz 
ten odbył się w sobotę, 5 stycznia, 
w hali sportowej w Głownie.

Zespół trenera Piotra Wojcie-
chowskiego przegrał to spotkanie 
3:0 (25:12, 25:18, 25:20). Zespół 
gospodarzy dominował w trak-
cie rozgrywanego spotkania, już 
w pierwszym secie przewaga nad 
ekipą z Żychlina była widoczna. 
Set zakończył się wygraną siatka-
rzy z Głowna 25:12. 

W drugim secie podopiecz-
ni Piotra Wojciechowskiego nie 
potrafili nawiązać równorzędnej 
walki z przeciwnikiem. Coraz bar-
dziej rozkręcający się zespół Sta-
li Głowno wygrał drugą odsłonę 
do 18. 

Trzeci set miał bardzo podob-
ny przebieg do drugiej partii. Sku-
teczny atak i dobra zagrywka go-
spodarzy spowodowała uzyskanie 
kilkupunktowej przewagi i kontro-
lę dalszej części gry. 

Ostatecznie zespół  Stal Głow-
no wygrał tą część gry do 20,  
a całe spotkanie 3:0.

Następna kolejka w ramach III 
ligi w piłce siatkowej mężczyzn 
z udziałem seniorów Volley Team 

Żychlin odbędzie się już w sobotę, 
19 stycznia, a ich rywalem będzie 
MMKS Lotnik Łęczyca. Miej-
scem rozgrywek będzie hala spor-
towa w  Żychlinie, przy ulicy Łu-
kasińskiego nr 21.  mr

Volley Team Żychlin wystąpił� w�
składzie:�Damian�wiśniewski,�filip�
fortuna,� kuba� Pasikowski,� kac-
per� walczak,� łukasz� Lewandow-
ski,� waldemar� Marczak,� Damian�
Jastrzębski,� łukasz� świątkowski,�

kuba�beszczyński,�witold�Dzięgie-
lewski,� adrian� kapusta,� tomasz�
wojciechowski.� trener:� Piotr� woj-
ciechowski.
 KS Stal Głowno – Volley Team 
Żychlin 3:0�(25:12,�25:18,�25:20)

 LUKS Dobroń – KS Wifama Łódź 
1:3� (25:21,� 21:25,� 18:25,� 27:29)
 SMS PZPS Spała III – Wieluń-
ski Klub Sportowy Siatkarz 3:1�
(25:18,�20:25,�25:17,�25:19)

1.�ks�stal�Głowno� 8� 19� 21:11

2.�sMs�PzPs�spała�iii� 8� 17� 19:10

3.�MMks�Lotnik�łęczyca� 6� 15� 17:5

4.�ks�wifama�łódź� 8� 10� 14:17

5.�wieluński�klub�sportowy�siatkarz� 7� 10� 13:13

6.�Lks�Luks�Dobroń� 7� 6� 8:16

7. Volley Team Żychlin 8 1 4:24

Zespół Volley Team Żychlin w ramach 9. kolejki łódzkiej�iii�ligi�mężczyzn�zmierzył�się�na�wyjeździe�z�ks�stal�Głowno.�

Seniorzy Volley Team Żychlin w meczu przeciwko liderowi KS Stal Głowno�ulegli�gospodarzom�3:0.�
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PROGNOZA POGODY�|�10.01.2019�–�16.01.2019

SYTUACJA  SYNOPTYCZNA:
Pogodę�kształtować�będzie�zatoka�niżowa��
znad�skandynawii.�Napływa�wilgotna�
i�chłodna�masa�powietrza.

CZWARTEK – PIąTEK: 
Pochmurno,�lokalnie�słabe�opady�śniegu.�
Drogi�śliskie�!
widzialność�umiarkowana�do�dobrej,�
zamglenia.�wiatr�północno-wschodni,�
słaby�do�umiarkowanego,�3-7�m/s.�
temp.�max�w�dzień:�–�4�st.�c�do��0�st.�c.�
temp.�min�w�nocy:�–�1�st.�c�
do�–�8�st.�c�w�piątek�rano.

SOBOTA – NIEDZIELA:
Pochmurno,�miejscami�słabe�opady�śniegu�lub�
deszczu�ze�śniegiem.�Drogi�śliskie�!
widzialność�umiarkowana�do�dobrej,�zamglenia.
wiatr�zachodni,�słaby�i�umiarkowany,�3-6�m/s.
temp.�max�w�dzień:�+�2�st.�c�do��+�3�st.�c.
temp.�min�w�nocy:��0�st.�c�do��–�1�st.�c.

PONIEDZIAŁEK – WTOREK – ŚRODA: 
Pochmurno,�miejscami�słabe�opady�śniegu.�
Drogi�śliskie�!
widzialność�umiarkowana�do�dobrej,�zamglenia.
wiatr�zachodni,�słaby�i�umiarkowany,�3-6�m/s.
temp.�max�w�dzień:�+�1�st.�c�do��+�2�st.�c.
temp.�min�w�nocy:��–�1�st.�c�do��–�2�st.�c.

biURo�MeteoRoLoGiczNe�cUMULUs

PROGNOZA BIOMETEOROLOGICZNA:
Pogoda�niekorzystnie�wpływać�będzie
na�nasze�samopoczucie.
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WOŚP
I Nocny Bieg
w Kutnie

Trwają zapisy do I Nocnego 
Biegu dla WOŚP w Kutnie pod 
hasłem „Pomaganie jest proste”. 
Bieg wspierający Wielką Orkie-
strę Świątecznej Pomocy odbę-
dzie się w niedzielę, 13 stycznia, 
również w Kutnie. Organizatorzy 
zapraszają wszystkich chętnych. 
Obowiązuje limit zgłoszeń, mak-
symalnie w ilości 100 uczestni-
ków biegu. 

Trasa biegu będzie liczyła oko-
ło 6 km, tj. trzy okrążenia po kut-
nowskim parku Traugutta. Start
i meta biegu zlokalizowana będzie 
w okolicach parkingu Kutnow-
skiego Domu Kultury. Cała kwo-
ta wpisowego przekazana będzie 
na WOŚP.  Zapisy ruszyły na stro-
nie https://foxter-sport.pl/i-nocny-
-bieg-dla-wo--p-w-kutnie-2019 

Zapisy na I Nocny Bieg dla 
WOŚP trwają do 11 stycznia. Każ-
dy zarejestrowany uczestnik biegu 
otrzymuje: numer startowy wraz 
z czterema agrafkami, medal na 
mecie, napój, kupon na ciepły po-
siłek na mecie. Odbiór pakietów 
startowych będzie możliwy w nie-
dzielę, 13 stycznia, od godz. 15:00 
w Kutnowskim Domu Kultury. 
Regulamin wydarzenia na stronie 
zapisów. 

Zapraszamy wszystkich do ak-
tywnego uczestnictwa i przygoto-
wania kolorowych i odlotowych 
przebrań. mr

Harmonogram:
 15.00-16.30�–�otwarcie�biura�za-
wodów� (kutnowski� Dom� kultury),�
wydawanie�pakietów
 17.00� –� start� i� Nocnego� biegu�
dla�wośP�w�kutnie�okolice�parkin-
gu�kutnowskiego�Domu�kultury
 18.00� –� Meta� i� Nocnego� biegu�
dla�wośP�w�kutnie�przy�kDk

SOBOTA, 12 STYCZNIA:
 9.30�–�hala�sportowa�w�Żychli-
nie,� ul.� łukasińskiego� 21;� Liga 
Mini Siatkówki Województwa 
Łódzkiego 2019 „4” Chłopców;
 12.00�–�sala�sportowa�w�sP�Nr�6�
w� kutnie,� ul.� łąkoszyńska� 9;�
9. kolejka Ekstraklasy Kobiet 
KALS; 12.00: Volley Team Ży-
chlin – Łęczyca Team; 13.00: 
Volley Team Żychlin – Liderki 
Szczawin;
 16.00�–�hala�sportowa�w�Żychli-
nie,� ul.� łukasińskiego� 21;� Woje-
wódzka Liga Juniorek; Volley 
Team Żychlin (Juniorki) – UKS 
Ozorków.

Lekkoatletyka |�trzecia�edycja�biegów�w�łodzi

Rozbiegani Żychlin rozpoczęli
rok 2019 Biegiem Trzech Króli

W niedzielę, 6 stycznia, w Ło-
dzi odbyła się trzecia edycja Bieg 
Trzech Króli. Z roku na rok ta 
impreza biegowa zwiększa rze-
szę swoich zwolenników i staje 
się coraz bardziej popularna. Był 
to bieg wieczorny przy świątecz-
nej iluminacji Manufaktury i ulicy 
Piotrkowskiej, którego start i meta 
mieściły się przy alei głównej 
rynku Manufaktury. Trasa Biegu 
Trzech Króli liczyła 5 kilometrów 
i z rynku Manufaktury prowadzi-
ła ulicami Zachodnią/Kościuszki, 
Zamenhofa do Piotrkowskiej i pl. 
Wolności, a potem z powrotem na 
rynek przy Manufakturze. 

Trzecia edycja łódzkiego biegu 
zgromadziła na blisko dwa i pół ty-
siąca biegaczy, to o 500 osób wię-
cej niż rok wcześniej. W tegorocz-
nym Biegu Trzech Króli wzięli 
udział biegacze żychlińskiej gru-
py Rozbiegani. Podobnie jak rok 
temu, pokonali oni pięciokilome-
trową trasę biegu, jednak tym ra-
zem większą, dziewięcioosobo-
wą grupą. Pomiar czasu odbył się 
w sposób elektroniczny przy uży-
ciu chipów zamocowanych przy 
numerze startowym zawodnika. 

Po zakończeniu biegu na scenie 
przy rynku Manufaktury – wrę-
czono nagrody dla zwycięzców 

kategorii open kobiet i mężczyzn 
oraz dla zawodników poszczegól-
nych kategorii wiekowych. Zwy-

cięzcami tegorocznego III Biegu 
Trzech Króli w Łodzi zostali: To-
masz Osmulski z Łodzi (klasyfi -

kacja M) oraz Mariola Ślusarczyk 
z Warszawy (klasyfi kacja K).  mr

Wyniki Rozbieganych Żychlin
w Biegu Trzech Króli w Łodzi, 
na dystansie 5 kilometrów:
 Jarosław Durys�czas:�00:19:10,�
miejsce�open:�68,�miejsce�M:�62
 Krzysztof Mamczarek czas:�
00:20:32,�miejsce�open:�166,�miej-
sce�M:�154
 Szymon Machtałowicz� czas:�
00:22:50,�miejsce�open:�438,�miej-
sce�M:�397
 Michał Kowalczyk czas:�
00:22:53,�open:�443,�M:�401
 Michał Grochocki� czas:�
00:24:18,�miejsce�open:�686,�miej-
sce�M:�599
 Dominik Piasecki� czas:�
00:25:41,�miejsce�open:�913,�miej-
sce�M:�780
 Beata Machtałowicz� czas:�
00:28:32,� miejsce� open:� 1460,�
miejsce�k:�365
 Estera Mamczarek czas:�
00:34:00,� miejsce� open:� 2078,�
miejsce�k:�725
 Marta Piasecka�czas:�00:35:39,�
miejsce� open:� 2172,� miejsce� k:�
783
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Dziewięcioosobowa grupa�Rozbieganych�Żychlin�pokonała�dystans�5�km�wieczornego�łódzkiego�iii�biegu�
trzech�króli.

Piłka siatkowa�|�kutnowska�amatorska�Liga�kobiet

Zwycięska kolejka dla ZS Żychlin
8. kolejka Ekstraklasy Kobiet 

odbyła się po Nowym Roku – 
w sobotę 5 stycznia. Siatkarki 
ZS Żychlin/ALO Kutno zagra-
ły dwa spotkania: mecz derbowy 
przeciwko Volley Team Żychlin 
oraz z Salos Kutno-Woźniaków. 
Podopieczne trenerki Elżbiety 
Dobińskiej zdecydowanie poko-
nały na boisku obydwa zespoły 
rywalek. 

W pierwszym sobotnim spo-
tkaniu wygrały 2:0 z Volley Team 
Żychlin. Pokonały one rywalki 
w obu setach do 17. Tytuł MVP 
w tym spotkaniu wywalczy-
ła Marta Kiełbasa (ZS Żychlin). 
Ekipa ZS Żychlin poradziła sobie 

również w drugim meczu, wygry-
wając 2:0 z Salos Kutno-Woźnia-
ków, w setach 25:7 i 25:11. Mia-
no najlepszej zawodniczki meczu 
otrzymała Aleksandra Kowalska 
(ZS Żychlin).

9. kolejka Ekstraklasy Kobiet 
odbędzie się w sobotę, 12 stycz-
nia, wówczas siatkarki Volley 
Team Żychlin zagrają dwa spo-
tkania: przeciwko  Łęczycy Team 
oraz Liderkom Szczawin.  mr

 ZS Żychlin /ALO Kutno – Volley 
Team Żychlin 2:0�(25:17,�25:17)
 ZS Żychlin /ALO Kutno – Sa-
los Kutno-Woźniaków 2:0� (25:7,�
25:11)

 Gostynin Team – Salos Kutno-
-Woźniaków 2:0 (25:16,�25:21)
 Gostynin Team – Łęczyca 
Team 0:2 (19:25,�12:25)
 Łęczyca Team – Liderki Szcza-
win 2:0�(25:21,�25:9)

Tabela:
1. Akademia Siatkówki Żychlin 8 20 15:4

2.�łęczyca�team� 8� 20� 14:3

3.�Victoria�koło� 7� 19� 14:2

4.�zs�Żychlin�/aLo�kutno� 9� 18� 14:8

5.�hurt-Pap�kutno� 7� 12� 9:7

6. Volley Team Żychlin 7 12 9:8

7.�Gostynin�team� 9� 9� 6:12

8.�Liderki�szczawin� 7� 4� 3:12

9.�salos�kutno-woźniaków� 8� 0� 0:14

10.�Gks�strzelce� 8� 0� 0:14

Piłka halowa�|�łowicka�liga�futsalu

Jurny Gladiator Żychlin 
przegrał z Dąbro Łowicz

W niedzielę, 6 stycznia, zespół 
Jurny Gladiator Żychlin w ramach 
6. kolejki łowickiej II ligi zagrali 
mecz przeciwko Dąbro Łowicz. 
Spotkanie zakończyło się wysoką 
wygraną zespołu Dąbro Łowicz 
6:1 (0:0). 

Początkowo nic nie zapowiada-
ło tak wysokiej porażki drużyny 
Jurny Gladiator. Pierwsza połowa 
zakończyła się bezbramkowym 
remisem 0:0. Natomiast druga od-
słona gry należała do zespołu Dą-
bro Łowicz. Piłkarze z Łowicza 
zaczęli częściej dochodzić do sy-
tuacji bramkowych, co przyniosło 
efekty w postaci strzelenia sześciu 
goli. Zespół z Żychlina odpowie-
dział tylko jednym trafi eniem. 
Bramkę dla Jurnego Gladiatora 
strzelił: Marcin Głogowski. 

Po sześciu kolejkach żychlińska 
drużyna zajmuje 13 miejsce w li-
gowej tabeli z jednym punktem 
na koncie. 

W 6. kolejce Julomax II ligi 
w najciekawszym meczu Olimpia 
Chąśno musiała uznać wyższość 
Błękitnych Dmosin ulegając jej aż 
0:6. Swoje spotkanie w tej kolejce 
wygrał zespół FC Łaguszew (4:2 
z Akacjową) i pozostaje on jedyną 
drużyną w lidze bez porażki (wię-
cej o pozostałych meczach pisze-
my na str. 28). 

Następna kolejka II ligi ło-
wickiego futsalu odbędzie się 
13 stycznia.  mr  

6. kolejka Julomax II ligi, nie-
dziela 6 stycznia 2019 r.:
 Akacjowa Team Dzierzgów – 
FC Łaguszew 2:4�(0:1)
 RC Design Victoria Bielawy – 
Marbud Chąśno 1:4 (1:2)
 Baumit Łowicz – Alcatraz Ło-
wicz 3:5�(2:1)
Dąbro Łowicz – Jurny Gladiator 
Żychlin 6:1�(0:0)
 Subiekt Nieborów - KS Stefan 
Łowicz 4:1�(1:1)
 Olimpia Chąśno – Błękitni 
Dmosin 0:6�(0:2)
 Błękitni II Dmosin – Drink 
Team Głowno 1:0�(1:0)

1.�błękitni�Dmosin� 6� 15� 18:7

2.�fc�łaguszew� 6� 14� 16:10

3.�alcatraz�łowicz� 6� 13� 25:14

4.�Marbud�chąśno� 6� 12� 21:10

5.�olimpia�chąśno� 6� 11� 14:16

6.�Dąbro�łowicz� 6� 10� 17:12

7.�akacjowa�team�Dzierzgów� 6� 10� 13:10

8.�błękitni�ii�Dmosin� 6� 10� 12:10

9.�subiekt�Nieborów� 6� 9� 13:11

10.�baumit�łowicz� 6� 7� 12:10

11.�Rc�Design�Victoria�bielawy� 6� 4� 10:18

12.�ks�stefan�łowicz� 6� 4� 6:19

13. Jurny Gladiator Żychlin 6 1 7:28

14.�Drink�team�Głowno� 6� 0� 6:15

Siatkarki Volley Team Żychlin przegrały 0:2 w derbowym starciu z ZS Żychlin�podczas�8.�kolejki�
ekstraklasy�kobiet�kaLs.�
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WIELKA PROMOCJA KLUBU SENIORA! 

,  
 

 
 

REKLAMOWANE W 

TV

1  Nos 2  Tarczyca 3  Tchawica 4  
5 6  
7 8

 10  Oczy 11  Uszy 12 Limfa  13

 14 15 16  
17 18 19

20 21 22

23 24 25  
26  27  

28 29 30 
31  Odbyt 32 33

34 Staw biodrowy 35  36

 37 38 
39

40 41 
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